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گروه خبر // حجت الاســام پهلوانی از برگزاری نهمین همایش کریمه اهل بیت)س( همزمان با شب 
شهادت حضرت فاطمه معصومه)س( در بندرعباس خبرداد.

به گزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســام » احمد پهلوانی « اظهار کرد: نهمین همایش کریمه اهل بیت)س( 
امشــب با قرائت پیام یکی از مراجع عظام تقلید در بندرعباس برگزار می شود.وی افزود: آیت الله صدیقی امام 
جمعه موقت تهران، حجت الاسام ثباتی مشاور تولیت حرم حضرت معصومه)س( و حجت الاسام و المسلمین 
محمد عبادی زاده نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس از ســخنرانان نهمین همایش 
کریمه اهل)س( بیت هستند.مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان هرمزگان ادامه داد: 
مداحی یکی از مداحان اهل بیت عصمت و طهارت)ع( و توزیع بسته های تبرکی از دیگر برنامه های این همایش 
است.وی عنوان کرد: این همایش از هشت سال پیش تاکنون به صورت مستمر همراه با حضور شخصیت های 
برجسته کشوری، مسوولان استانی و قشرهای مختلف مردمی به ویژه اعضای کانون های مساجد و هیات های 
مذهبی در راستای معرفی هرچه بیشتر شخصیت حضرت معصومه)س( و سیره آن بزرگوار به ویژه در حوزه 
ولایت پذیری برگزار می شــود.حضرت فاطمه معصومه)س( در روز اول ذی القعده ســال ۱۷۳ هجری قمری 

در مدینه منوره دیده به جهان گشــود؛ آن حضرت در خاندانی که سرچشمه علم، تقوا و فضایل اخاقی بود، 
پرورش یافت؛ پس از آن که پدر بزرگوارش امام موسی کاظم)ع( به شهادت رسید از محضر برادر بزرگوارش 
امام رضا)ع( بهره برد.طاهره )پاکیزه(، حمیده )ستوده(، برِه )نیکوکار(، رشیده )حد یافته(، تقیه )پرهیزگار(، رضیه 
)خشنود از خدا(، مرضیه )مورد رضایت خدا(، سیده صدیقه )بانوی بسیار راستگو(، سیده رضیه مرضیه )بانوی 
خشــنود خدا و مورد رضای او(، سیده نساء العالمین )ســرور زنان عالم(، محدثه و عابده از لقب های ایشان 
می باشــد.لقب معصومه از ســوی امام رضا)ع( به این بانوی والامقام اسام داده شده است، عامه مجلسی در 
این باره می گوید: امام هشتم شیعیان در جایی فرمودند که؛ »هرکس معصومه)س( را در قم زیارت کند، مانند 
کسی اســت که مرا زیارت کرده اســت«.پس از ورود امام رضا)ع( در سال ۲۰۰ هجری قمری به خراسان، 
حضرت معصومه)س( پس از یک سال، برای دیدار برادر به همراه کاروانی از شهر مدینه به سمت ایران حرکت 
کرد و در ۲۳ ربیع الاول وارد قم شــد.آن حضرت در این شــهر مورد استقبال عده بسیاری از مردم مشتاق و 
شــیفته اهل بیت)ع( قرار گرفت.حضرت معصومه)س( بعد از ۱۷ روز اقامت در منزل موسی ابن خزرج که به 

»بیت النور« شهرت یافت، در ۱۰ ربیع الثانی سال ۲۰۱ هجری قمری دیده از جهان فرو بست.

گروه خبر // رییس اتاق بازرگانی، صنایع، 
گفت:  بندرعباس  کشــاورزی  و  معادن 
اتاق  بین  تجــاری  همکاری  تفاهمنامه 
بازرگانی هرمزگان و اتاق بازرگانی سنگال 

منعقد شد.
به گــزارش خبرنگار دریا ؛  محمدرضا صفا 
در نشست آناین با محوریت امضا تفاهمنامه 
با اتاق بازرگانی ســنگال اظهار داشت: اتاق 
بازرگانی هرمزگان آمادگی برگزاری نشست 
های تخصصی B2B در زمینه های دریایی، 
کشاورزی و آبزیان را به صورت آناین دارد 
که نمایندگان دو کشور می توانند در این زمینه 

نیز مذاکره نمایند.
وی افزود: همچنین تبادل هیات  های تجاری، 
پس از پایان شیوع بیماری کرونا  می تواند به 
گسترش همکاری  ها کمک کند که ما آمادگی 

کامل خود را درا ین زمینه اعام می داریم.
صفا تصریح کرد: بدون شک حمایت دو کشور 

از مناسبات بانکی و فراهم کردن زیرساخت ها 
برای سرمایه گذاری، اعطای روادید به اتباع و 
فعالان اقتصادی ایرانی، تصویب و عملیاتی 
کردن اجتناب از اخذ مالیات و معافیت های 
گمرکی از کالاهــای ایرانــی از مهم ترین 
خواســته های فعالین اقتصادی برای توسعه 
روابط تجاری در سطح بین المللی است. وی 
ادامه داد: بخش خصوصی ایران با جدیت و 
عاقه مندی بســیار به توسعه روابط تجاری 
و اقتصادی با آفریقا، ازجمله کشــور سنگال 
که آن را دروازه ورود به منطقه غرب آفریقا 
نامیده اند نگاه می کند. صفا عنوان کرد: سنگال 
می تواند فرصت مناسبی برای ورود کالاهای 
ایرانی به منطقه غــرب آفریقا را فراهم کند. 
امکان صادرات مجدد محصولات  همچنین 
ایرانی از طریق ســنگال به کشورهای عضو 
با تعرفه بســیار کم فراهم است. رئیس اتاق 
بازرگانی بندرعبــاس گفت: همکاری های 

آموزشــی در زمینه تولید برخی محصولات 
کشــاورزی و غذایی و توریســم از دیگر 
زمینه های دارای مزیت برای توسعه مناسبات 
تجاری و اقتصادی دوجانبه بین هرمزگان و 

سنگال است.
صفا افزود: به نمایندگی از بخش خصوصی 
هرمــزگان آمادگی کامل فعــالان اقتصادی 

را برای نقش آفرینی در توســعه مناسبات 
اقتصادی و تجاری دوجانبه اعام می نمایم.

رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس تصریح نمود: 
با توجه به موقعیت جغرافیایی سنگال و بندر 
داکار به عنوان پایگاه دریایی، این کشــور و 
شهر داکار  می تواند به پایگاه صادراتی ایران به 

کشورهای غرب آفریقا تبدیل شود.

انعقادتفاهمنامههمکاریبیناتاقهایبازرگانیهرمزگانوسنگال

بازنگری  مصوبه
 جایگزینی شناورها در دولت سیزدهم

إِنَّا لّل وإِناّ إِلیَهِ رَاجِعُونَ

         با نهایت تأســف و تأثر درگذشــت همکار عزیزمان مرحوم حسن آتش زبان را به کلیه  
اهالی رســانه استان هرمزگان  به ویژه خانواده محترم آن مرحوم تسلیت عرض می نمایم و از 
درگاه خداوند سبحان برای آن مرحوم ، رحمت و مغفرت الهی و برای بازماندگان صبر و سلامتی 

مسألت  دارم.
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آگهی مزایده عمومی فروش املاک و مستغلات شماره یک

گروه خبر// حســن آتش زبان خبرنگار و فعال رسانه اي پیشکسوت جاسکي 
پس از چند سال مبارزه با بیماري، سر انجام دعوت حق را لبیك گفت.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ حسن آتش زبان رزمنده دفاع مقدس و اولین خبرنگار روزنامه 
دریا در جاسک بود و سال ها بعنوان خبرنگار با دغدغه مشکات مردم جاسک، خصوصا 

در حوزه صید و دریانوردي اقدام به تهیه گزارش هاي متعدد اجتماعي براي روزنامه دریا 
و صدا و سیما مي نمود.  وي در سال هاي اخیر در شهرك پیامبر اعظم)ص( بندرعباس 
ســاکن شد و با وجود مبارزه با بیماري بازهم از رسالت خبرنگاري و مطالبه گري خود 

دست نکشید و مشکات این شهرك را تا آخرین روزهاي زندگي پیگیري مي نمود.

مطبوعاتهرمزگانبازهمداغدارشد
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تمدید مهلت تزریق واکسن تکمیلی سرخک در هرمزگان
  گروه خبر // مدیر گروه بیماری های واگیر مرکز بهداشت هرمزگان با 
اشاره به اینکه مهلت تزریق واکسن تکمیلی سرخک، سرخجه و اوریون 
کودکان در هرمزگان تمدید شــد، گفت: این طرح تا پنجشنبه ۲۷ آبان 
تمدید شده است. طیبه رازنهان در جمع خبرنگاران، افزود: زمان تزریق 
واکسن ســرخک تا ۲۰ آبان بود که به دلیل افزایش پوشش کودکان نه 
ماه تا ۷ ســال این طرح تا پایان هفته ادامه دارد. وی با اشــاره به اینکه 
تاکنون ۲۴۸ هزار کودك در اســتان علیه این بیماری واکسینه شده اند، 
تصریح کرد: پوشش واکسیناسیون ســرخک در کودکان باید به بالای 
۹۵ درصد برســد.مدیر گروه بیماری های واگیر مرکز بهداشت هرمزگان 
بــا بیان اینکه در این طرح متولدان یک مهر ۱۳۹۲ تا یکم بهمن ۱۳۹۹ 
می توانند در این طرح شرکت کنند، اضافه کرد:  والدینی که تا کنون پیامک 
دریافت نکرده اند هم می توانند برای تزریق واکســن کودکشان به مراکز 
جامع ســامت شهری و روستایی مراجعه کنند. مدیر گروه بیماری های 
واگیر مرکز بهداشت هرمزگان خاطرنشان کرد: والدین می توانند صبح ها به 
مراکز جامع سامت و یا شهروندان بندرعباسی عصرها به مرکز تجمیعی 
واکسن واقع در سه راه جهانبار مراجعه کنند. به گزارش ایسنا ؛ رازنهان با 
اشاره به اینکه با توجه به شناسایی و گزارش مواردی از بیماری سرخک 
در استان و کشورهای همجوار دریافت واکسن برای کودکان بسیار مهم 
است، عنوان کرد: در اجرای این طرح بیش از ۳۰۱ هزار کودك در استان 

واکسینه می شوند.
بالانس توربین واحد یک بخار 

برای اولین بار در نیروگاه بندرعباس 
  گروه خبر // مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از بالانس توربین ۳۲۰ 
مگاواتی واحد یک بخار برای اولین بار توسط کارشناسان و متخصصان 
این نیروگاه خبر داد.  حسین سلیمی،مدیرعامل نیروگاه بندرعباس عنوان 
کرد: از جمله عوامل بســیار تهدید کننده توربین ها، بــروز ارتعاش در 
یاتاقان ها می باشد که ناشی از آنبالانسی روتور است که تاکنون عملیات 
بالانس توربین توسط کارشناسان کشور ایتالیا که سازنده آن نیز می باشند 
صورت می گرفت. وی با بیان اینکه متخصصان داخلی برای نخســتین 
بار موفق به بالانس این نوع توربین شــدند، اظهار کرد: توربین نیروگاه 
بندرعباس از نوعW27R/2  ساخت ایتالیا و وزن تقریبی ۵۴ تن است 
و به لحاظ کثرت صفحات بالانس یکی از پیچیده ترین انواع توربین ها در 
جهان به شــمار می رود، بالانس در محل آنها کاری بسیار دشوار است 
و همواره انجام عملیات ســایت بالانس این توربین توسط کارشناسان 
ایتالیایی  صورت می گرفت که برای اولین بار در نیروگاه بخار بندر عباس 
، عملیا ت بالانس توربین واحد ۱ توســط پرسنل خود نیروگاه صورت 
گرفت .  مدیرعامل نیروگاه بندرعباس افزود: واحد تولیدی شماره یک 
نیروگاه به دلیل برخی اشکالات پیش بینی نشده و افزایش سطح ویبریشن 
عمومی یاتاقان ها و اهمیت در مدار بودن این واحد، پس از بررســی و 
انجام محاســبات لازم و با یک مرحله وزنه گذاری، ویبریشن یاتاقان ها 
کنترل گردید وهم اکنون با حداکثر توان اکتیو و راکتیو با سطح ارتعاشات 
مجاز و مطابق با اســتاندارد کارخانه سازنده در مدار است.  سلیمی در 
پایان خاطر نشان کرد :این عملیات به روش بالانس دو صفحه ای انجام 
گرفت که در نهایت باعث شــد ارتعاشات یاتاقان ۴ توربین از عدد ۵.۷ 
میلیمتر بر ثانیه به عدد ۱.۳ میلیمتر بر ثانیه کاهش یابد . همچنین کاهش 
چشم گیری ، در ارتعاشات این یاتاقان در زمان راه اندازی و رسیدن به 
دور بحرانی ایجاد شــد که باعث جلوگیری از ایجاد صدمه به توربین و 
اتفاقات ناگوار بعدی خواهد شد. به گزارش فارس ، انجام بالانس توسط 
پرسنل نیروگاه به سرپرستی دفتر مهندســی و همکاری اداره تعمیرات 
توربین و بهره برداری بخار صــورت پذیرفت و موجب  صرفه جویی 

اقتصادی بسیاری بالایی شد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  در حالی که اعام شده هرمزگان ها در ماسک زدن، جایگاه نخست 
کشوری را دارد وبه همین دلیل میزان فوتی ها و مبتایان به کرونا هم 
در استان تا حدی کاهش یافته اســت و انتظار می رود با این روند، 
کاهش ها ادامه یابد که از آن طرف ورود مســافران از سایر استان ها 
به هرمزگان بدون رعایت پروتکل های بهداشــتی و عدم استفاده از 
ماسک باعث شده است نگرانی هایی در استان مبنی برافزایش بیماران 
و فوتی های کرونایی وجود داشته باشد. چندی قبل اعام شده بود که 
ورود مسافران به سایر شهرها با کارت واکسن امکان پذیر خواهد بود 
که هنوز محقق نشده است واز آن طرف هم بایستی نظارت های لازم 
وجود داشته باشد تا مسافران بدون ماسک و رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی در شهر و استان تردد نکنند که بی توجهی آنها به این موضوع 
باعث افزایش بیماری می شود و جایگاه استان در رعایت پروتکل ها 
و استفاده از ماسک تنزل می یابد. متاسفانه کمبود کادر درمان که حتی 
دوسال قبل هم اعام شد ۱6۰۰نفر پرستار در استان کمبود داریم تا 
به استاندارد برســیم و از آن طرف کمبود پزشکان متخصص و فوق 
تخصص، امکانات بهداشــتی درمانی و.... باعث شده است که فشار 
زیادی بر پرســنل درمانی و بیماران وارد شــود که در دو سال اخیر 
وبا شیوع کرونا، این مشکات به اوج رسیده است. در این مدت کادر 
بهداشــت و درمان بدون استراحت و شیفت های سنگین به امورات 
مرتبط پرداختند و در هفته های اخیر که میزان این بیماری اندکی کمتر 
شده است، بایستی مراقب بود تا روند ابتای به این بیماری منحوس 
صعودی نشود. در اســتان هرمزگان که مردم هم استقبال مناسبی از 
تزریق واکسن داشتند واز آن طرف هم دستورالعمل های بهداشتی را 
رعایت کردند و در حال تزریق واکسن هستند، نباید ورود مسافرانی که 
به رعایت دستورالعمل های بهداشتی توجهی ندارند، باعث شود سامتی 
هرمزگانی ها در معرض خطر قرار گیرد و تاش های مسئولان، کادر 
بهداشــت ودرمان و رعایت های مردم استان بی اثر شود. حال که در 
سایر استان های کشور سرماست و هرمزگان هوای بهاری را تجربه 
می کند و مسافران از سایر مناطق کشور تمایل دارند به این استان بیایند، 
بایستی تدابیری اندیشیده شود تا واکسن نزده ها وارد استان نشوند و 
کسانی هم که می توانند وارد استان شوند، ملزم به رعایت پروتکل های 
بهداشتی شوند. موضوع دیگری که نیاز است در استان تدبیری برای آن 
اندیشیده شود، توزیع ماسک رایگان و اقام بهداشتی و ضدعفونی کننده 
و... در میان خانواده های محروم، حاشــیه نشین، روستایی و... است. 
بارها مشــاهده شده خانواده هایی بدلیل فقر مالی توان خرید ماسک 
نداشته و به همین دلیل   هم برخی از آنها، ماسک های یک بار مصرف را 
بارها شستشو داده و مجددا استفاده می کنند که بطور حتم کارایی لازم را 
ندارند و به همین دلیل نیاز است که توزیع ماسک در بین این اقشار مورد 
توجه جدی قرار گیرد. نباید خانواده هایی بدلیل مشکات اقتصادی 
از خرید ماســک و.... محروم شوند که سامتی خودشان ودیگران در 
معرض خطر قرار گیرد و توزیع ماسک رایگان در واقع باعث افزایش 
ایمنی و جلوگیری از انتقال بیماری در جامعه شده وبه همین دلیل نیاز 

است این مهم مورد توجه قرار گیرد.

    علی زارعی

خطر بیخ گوش هرمزگان

گروه خبر // بازرس کل هرمزگان در بازدید 
از انبارهای ســازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی اســتان وضعیت کالاهای 
موجود را بررســی و بر لزوم ساماندهی 

اموال و انبارهای این سازمان تاکید کرد.
رضــا مختــاری در راســتای انجــام 
ماموریت های نظارتی ســازمان بازرسی، 

ضمــن حضــور در انبارهای ســازمان 
جمــع آوری و فــروش امــوال تملیکی 
اســتان از بخش های مختلف آنها بازدید 
و از نزدیک در جریــان آخرین وضعیت 
کالاهای رسوب شــده در این انبارها قرار 
گرفت. بازرس کل استان هرمزگان در این 
بازدید با سرکشــی از بخش های مختلف 
انبارهای سازمان جمع آوری و  مجموعه 
فروش اموال تملیکی استان، ضمن بررسی 
پیگیری  بر ضرورت  موجود  مشــکات 
رفــع نواقص و مشــکات انبارها و لزوم 
ساماندهی اموال و انبارهای این سازمان و 

همچنین تسریع در تعیین تکلیف کالاهای 
رسوب شــده در انبارهای سازمان اموال 

تملیکی تاکید کرد.
در ادامه پس از بازدید انجام گرفته جلسه ای 
با حضور مدیر سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی و همچنین معاون نظارت و 
بازرسی، سربازرس و بازرسان این حوزه 
برگــزار و ضمــن تبادل نظر و بررســی 
مشــکات موجود مقرر گردید با توجه 
به مکفی نبــودن امکانات اطفاء حریق در 
انبارها با قید فوریت کپســول های آتش 
نشــانی تهیه و در فاصله های مناسب در 

انبارهای آن سازمان نصب گردد. از آنجایی 
که اکثر انبارهای آن ســازمان به صورت 
اجــاره ای بوده و ماهانــه مبالغ هنگفتی 
اجاره بها به موجر پرداخت می شــود لذا 
بازرس کل اســتان هرمزگان دستور لازم 
جهت واگذاری زمین برای رفع نیاز سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی را صادر 
و تأکید نمود بــا توجه به اهمیت موضوع 
پیگیــری و اقدامات لازم تا حصول نتیجه 
جهت اختصاص زمین برای ساخت انبار 
در دستور کار قرار گیرد. به گزارش  مهر، 
شایان ذکر است بازرس کل استان هرمزگان 

پس از بازدید میدانی انجام شده در راستای 
پیگیــری تســریع در رفع مشــکات و 
کمبودهای موجود طی گفتگوی تلفنی با 
آقای ابراهیم مولایی جم رئیس ســازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی کشور 
ضمن بیان مشــکات و راه کارهای برون 
رفت از وضعیت موجود در استان بر برنامه 
ریزی لازم جهــت تأمین نیرو و همچنین 
پیگیری تامین اعتبار لازم در کنار اقدامات 
استان از راه و شهرسازی جهت تخصیص 
زمین برای ساخت انبارهای استاندارد مورد 

نیاز تا حصول نتیجه تاکید کرد.

گروه خبر //  اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه 
بیکاری ۶۹ فرزند شــهید در هرمزگان، زیبنده 
استان نیست، گفت: به صورت هفتگی زمانی برای 
 ارزیابی و پیگیری مصوبات نشســت اختصاص

 پیدا می کند. 
مهدی دوستی در نخستین نشست کارگروه رفع موانع 
اشــتغال ایثارگران با تاکید بر رفع مشکات بیکاری 
فرزندان شــاهد و ایثارگران در استان، گفت: معیار 
سنجش مدیران انقابی، میزان عمل به شاخص های 
انقاب به ویژه تکریم خانواده های شهدا و ایثارگران 
اســت.وی ادامه داد: هر یک از دستگاه های اجرایی 
و بنــگاه های اقتصادی که به موجب قانون، موضوع 
اســتخدام فرزندان شاهد و ایثارگر و تبدیل وضعیت 
آنان را پیگیری نکند، علیه مدیر و دســتگاه خاطی 

اقدام قانونی صورت خواهد گرفت. استاندار هرمزگان 
خطــاب به مدیــران حاضر در این نشســت گفت: 
همانگونه که دغدغه فرزندان خود را دارید باید دغدغه 
کشور، مردم و خانواده شهدا را داشته باشید و به میزان 
خدماتی که به دستگاه های اجرایی و صنایع داده می 
شود بر اساس میزان تکریم خانواده شهدا و ایثارگران 

خواهد بود.
بر اساس مصوبه این نشست، مقرر شد بنیاد شهید و 
امور ایثارگران هرمزگان سهم هر یک از صنایع را با 
اولویت جذب 6۹ فرزند شهید مشخص کند.همچنین 
مقرر شد بنیاد شهید هرمزگان  برنامه زمان بندی را 
برای آموزش ۲۳۹ نفر از خانواده های معظم شاهد 
و ایثارگر اســتان که فاقد مهارت هستند، بر اساس 
امکانات دســتگاه های متولی اعام کند.به گزارش 

ایرنا،با دستور اســتاندار هرمزگان، معاونت توسعه 
مدیریت و منابع استانداری نیز مکلف شد، اقدامات 
لازم را در خصوص جذب سهمیه استخدامی خانواده 
های شــاهد و ایثارگر انجام دهد.بر اساس مصوبه 
دیگر این نشســت، سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
هرمزگان نیز مکلف شــد آمــار تفکیکی مدارك و 

پرونده های دارای نقص کــه برای تبدیل وضعیت 
اســتخدامی ایثارگران معطل  مانده است را به بنیاد 
شهید اعام کند و بنیاد شهید هرمزگان با پشتیبانی 
معاونت توسعه مدیریت استانداری پیگیری لازم را 
به منظور تکمیل مــدارك و پرونده های ایثارگران 

انجام دهد.

استاندارهرمزگان: 

بیکاری ۶۹فرزند شهید زیبنده هرمزگان نیست

پشت پرده سیاست 

  
فرزندان فان مسئول کار آزاد می کنند مورد حمله اند، کار دولتی می کنند مورد هجوم اند. این 
که طبق هیچ قاعده ای نباید فرزندان منصوبین نظام وارد کار حاکمیتی شوند، ظلم مضاعف به 

بخشی از آینده داران این کشور است.
 هفت صبح-این روزنامه در گزارشی با عنوان »حالا خودتان چند فرزند دارید« به بررسی 
این موضوع پرداخته که برخی شخصیت ها و به ویژه چهره های حامی فرزندآوری خودشان 
چند فرزند دارند. براساس گزارش این روزنامه علی اصغر عنابستانی، سخنگوی کمیسیون 
مشترك طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت که ۵۰ ساله است دو فرزند، فاطمه محمد 
بیگی، نایب رئیس کمیسیون مشترك طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت ۳۹ ساله ۳ 
فرزند، نصر ا... پژمانفر  نایب رئیس دوم کمیسیون طرح جوانی جمعیت ۵۷ ساله ۳ فرزند،  

زاکانی سه فرزند، سعید جلیلی یک فرزند، حسین شریعتمداری یک فرزند  و... دارند .
بخشنامه جبلی علیه »عدالت خواهی مصداقی« 

رئیس صدا و ســیما: در برنامه ها، تشهیر اشخاص در شرایطی که جرم قطعی رسما اعام 
نشده ممنوع است.

پیمان جبلی، رئیس صداوسیما  در دستور ویژه ای خطاب به معاونت سیاسی سازمان تاکید 
کرد: تشهیر اشخاص حقیقی در شرایطی که جرم قطعی در مراجع ذی صاح رسما اعام نشده 
اکیدا ممنوع است.پیش از این،نحوه ورود ائمه جمعه به موضوع فساد یکی از بحث هایی بود 
که طی دو هفته اخیر و با اظهارات رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور حسابی  
مورد توجه قرار گرفت و البته با حاشــیه های زیادی نیز همراه شد. حجت الاسام حاج 
علی اکبری  چندی قبل و در دیدار با امام جمعه بیرجند به موضوع »ورود مصداقی امامان 
جمعه به فساد« واکنش نشان داده و با ذکر دلایلی تاکید کرده بود که بر اساس نظر امامین 
انقاب،  در خطبه های نمازجمعه به صورت مصداقی  متهم کردن اشخاص به فساد ممنوع 
اســت. در واقع وی تصریح کرده بود که  طرح کردن اسم افراد و شرکت ها در خطبه های 
نماز جمعه عدالت خواهی نیست بلکه باید این کار توسط دستگاه های مربوط به خودش 
پیگیری شود چون انتساب فساد به دیگران مستلزم رهگیری جدی و فنی در دستگاه قضایی 
و امنیتی است. اظهاراتی که موافقان و منتقدانی جدی داشت و البته  با واکنش های مختلفی 
در فضای مجازی همراه شده؛ عده ای آن را ضد عدالت خواهی توصیف و عده ای آن را 
عدالت خواهی واقعی بیان کردند.موضوعی که پای رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه 
را به سیمای ملی باز کرد و حاج علی اکبری در برنامه تلویزیونی ثریا به تشریح موضع نهاد 
امامت جمعه درباره نسبت نماز جمعه و مطالبه عدالت و ضرورت یا ضرورت نداشتنِ بیان 
مصداقی بی عدالتی و فساد از سوی ائمه جمعه پرداخت. او در این برنامه تلویزیونی چهار 
عرصه را برای عدالت خواهی نام برد:گفتمانی،ساختاری،موضوعی و مصداقی که به گفته وی 
در سه عرصه اول، امامان جمعه  هیچ محدودیتی ندارند اما در موضوع مصداقی یک ماحظه 
روشنی وجود دارد وآن هم برگرفته از صحبت های امامین انقاب است. وی ابراز کرد: در 
واقع سوال این است که بیان مصداقی فساد چه عوارضی در خطبه نماز جمعه دارد؛ وقتی که 
هنوز فساد در قوه قضاییه ثابت نشده و حکم آن داده نشده و اجازه بردن آبروی آن فرد را 
قاضی نداده است. رهبری انقاب در سال ۱۳۹۲ فرمودند: »از مجموع خطبه های شما باید 
امید در جامعه تقویت شود.« یا سال ۱۳۹۸ در زمانی که من مسئول بودم ،فرمودند: »گاهی 
یک منکر و مشکل بزرگ وجود دارد که با وجود پیگیری های مکرر حل نمی شود، بیان این 
موارد که خیلی هم نادر است در نماز جمعه ایراد ندارد اما نباید به محض دیدن مشکلی در 

دستگاه های دولتی، قضایی یا مراکز دیگر در

 نوروزی: طرح ممنوع الخروجی مدیران در حال بررسی است
حجت الاسام حسن نوروزی نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس  با اشاره به 
بررسی طرح ممنوع الخروج شدن مدیران پس از پایان مسئولیت شان اظهار کرد:   این طرح 
در یکی از کمیته های کمیســیون قضایی و حقوقی در حال بررسی است. برخی مناصب و 
پست های مدیریتی در کشور تا سه سال پس از پایان مسئولیت شان ممنوع الخروج هستند.  
مدیران و مسئولان چه بخواهند چه نخواهند در دوران تصدی مسئولیت برخی اطاعات 
حساس و غیر حساس را متوجه می شوند که برخی از این اطاعات شاید امنیتی و نظامی 
باشد که برای حفظ امنیت و اسرار کشورمان نیاز است تا نهادهای نظارتی، امنیتی و بازرسی 
و حراستی بدانند آن مدیر و مسئول در کدام شهر سکونت دارد و حتی اجازه خروج از کشور 
را به او ندهند. این در حالی است که چنین قانونی در خیلی از کشورهای خارجی هم وجود 
دارد.« این نماینده مجلس در بخش دیگری از ســخنان خود گفت:» متأسفانه وقتی آقای 
خاوری مدیرعامل بانک ملی ایران از کشور خارج شد بخش زیادی از اسناد و اطاعات را 
هم با خود برد که شاید آن را منتشر کند اما نمی گوییم که همه مدیران و مسئولانی که از کشور 
خارج شده اند جاسوس هستند ولی عقل حکم می کند که راجع به این موضوعات حساس 
باشیم چرا که ممکن است حتی یک نفر از مدیران پس از پایان مسئولیت شان جاسوس باشند 

که همان فرد می تواند ضربات جبران ناپذیری را به کشورمان وارد کند.«/ فارس 
 وزیر خارجه عربستان: در مذاکرات با ایران پیشرفت کافی داشته ایم، اما...

فیصل بن فرحان بن عبدا...، وزیر خارجه عربســتان در اظهارات اخیر خود با اشــاره به 
برگزاری چند دوره مذاکرات تهران و ریاض گفت:» مذاکرات با ایران طبیعتی شفاف و صریح 
داشته،  پیشرفت کافی که به ما اجازه حرکت به جلو را بدهد نیز داشته ایم اما تاکنون به نتیجه 
ملموسی نرسیده ایم، درباره برگزاری دور جدیدی از مذاکرات نیز برنامه ریزی نشده اما ما 
آماده برگزاری آن هستیم. در عراق یا جای دیگر، این موضوع بررسی نشده است.« وی در 
بخش دیگری از سخنان گفت :» قطعا ما آماده ایم که تمامی پیشنهادها و مسائل را اگر جدی 
و در جهت نتیجه ملموس باشد بررسی کنیم. موضوع بازگشایی کنسولگری ها می تواند روی 
دهد، اما هنوز در این زمینه هیچ تصمیمی گرفته نشده است.«  فرحان همچنین درباره آغاز 
مذاکرات ایران و اعضای برجام در اظهاراتی مداخله جویانه گفت: ســطح غنی سازی ایران 

بیشتر از سطح مورد نیاز برای یک برنامه اتمی صلح آمیز است. / باشگاه خبرنگاران جوان
تازه های مطبوعات

اعتماد-  این روزنامه نوشت : هفته گذشته شاهد تعدیلی در ادبیات مقامات دولت سیزدهم 
درباره برجام بودیم. این که این ادبیات جدید منعکس کننده تحولی جدی و راهبردی است 
یا جنبه تاکتیکی دارد، ســوالی است که برای پاسخ به آن باید قدری شکیبا باشیم. مطالعه 
جدی تر پرونده هسته ای توسط این مقامات و نیز تماس های آقایان امیرعبداللهیان و باقری 
با همتایان خارجی شان از یک سو و درك روشن تری که دولت سیزدهم از مشکات حاد 
اقتصادی - اجتماعی و میزان ربط آن ها به تحریم ها و تنش در سیاست خارجی به دست 
آورده، ممکن است درجاتی از واقع بینی و فاصله گرفتن از برخورد شعاری را به بدنه دولت 

تزریق کرده باشد.
جوان- عبدا... گنجی، مدیر مســئول این روزنامه در بخشی از یادداشتش نوشت: محروم 
کــردن جوانان آینده کشور به جرم انتســاب به مسئولان جمهوری اسامی ظلم به آنان 
است. داستان فرزندان مدیران کشور مانند داستان مانصرالدین، خر و فرزندش شده است.

خطبه ها مطرح کرد چرا که تأثیر مثبت ندارد.« همزمان با این اظهارات حجت الاسام علی 
اکبری،  محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسامی نیز در یکی از نطق های پیش از 
دســتور خود  از تذکر رهبر انقاب برای اعام اسامی افراد به عنوان مقصر  قبل از بررسی 
قضایی و صدور حکم در یکی از گزارش های کمیسیون اصل ۹۰ مجلس خبرداده بود.حالا 
و پس از گذشت چند روزاز این ماجرا پیمان جبلی رئیس صدا و سیما در نامه ای به معاونت 
سیاسی این سازمان خاطر نشان کرد که  نام بردن در برنامه ها در شرایطی که جرمی قطعی 
نشــده ممنوع است:» در برنامه های زنده و ضبطی اعم از گفت وگو محور، خبر و گزارش 
خبری، مستند، ترکیبی و نیز مطالب مکتوب، تشهیر اشخاص حقیقی به شیوه های مختلف 
اعم از نام بردن، نمایش مشخصات شامل عکس، گرافیک و نیز کنایه صریح در شرایطی که 
جرم قطعی توسط مراجع ذی صاح رسما اعام نشده است اکیدا ممنوع است.« در بخش 
دیگر این نامه آمده است :» لازم است مراتب به نحو شفاف و روشن به عوامل زیر مجموعه 
اباغ و دستورالعمل موکد انضباطی در اسرع وقت تهیه و در صورت تخلف، اعمال شود.« 
در همین زمینه کاربری نوشت :» رهبری در حکمی که برای پیمان جبلی نوشتند تاکید کردند 
که از گزارشگران فساد حمایت بشه، حالا جبلی در تذکری اعام می کنه تا زمانی که جرم 
قطعی نشده حق اعام اون وجود نداره. به نظرم این یه نقشه راه می تونه باشه به ویژه برای 
عدالت خواهان، این که باید به دنبال برخورد با فساد و مفسد باشیم اما نباید پیش از اثبات 
جرم اسم کسی رو توی رسانه یا پشت تریبون اعام کنیم چرا که عدالت خواهی با تهمت 
زدن فرق می کنه«. کاربر دیگری نیز نوشت:»بخشنامه جبلی یک معنی بیشتر نداره،اونم اینه 
که معاونت سیاسی صدا وسیما باید حق الناس رو رعایت کنه و گفتمان عدالت خواهی رو 

با ایجاد یاس و ناامیدی گره نزنه«.
لاف نفتی بایدن در آستانه مذاکرات

رئیس جمهور آمریکا به تازگی در سخنانی که عما خاف وعده های کاخ سفید برای لغو 
تحریم های ظالمانه علیه ایران و بازگشت واشنگتن به برجام است خواستار کاهش خرید 

نفت ایران از سوی کشورهای وارد کننده شد.
در حالی که تنها دو هفته تا آغاز مذاکرات ایران و ۱+۴ در وین بر سر رفع تحریم های آمریکا 
باقی مانده و علی باقری پس از تور دیپلماتیکش به اروپا و ماقات با مقامات فرانسه ،آلمان 
، انگلیس و اسپانیا ، گفت و گوهایش را جدی و سازنده  در باره موضوعات دوجانبه، منطقه ای 
و بین المللی از جمله مذاکرات پیش رو توصیف کرده ، جو بایدن رئیس جمهور آمریکا با 
اظهاراتی در تضاد با ادعاهای واشنگتن، از ایجاد محدودیت های جدید بر سر فروش نفت 
ایران خبر داد . آمریکایی ها که همزمان ادعای عاقه به شروع مذاکرات و بازگشت به برجام 
را در رسانه های خود تقویت می کنند بعد از تحریم های جدید علیه برخی افراد کشورمان 
در روزهای گذشته حالا علنا در سطح رئیس جمهور این کشور تهدید به قطع کامل صادرات 
نفت ایران می کنند، اقدامی که می تواند به نتیجه رسیدن مذاکرات ۸آذر در وین را با تهدید 
جدی روبه رو ســازد . از ســوی دیگر مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی که موضع 
گیری هایش برای گرفتن چراغ سبز از ایران و سفر به کشورمان بی نتیجه مانده در جدیدترین 
موضع گیری خود با تکرار ادعاهای گذشته گفت که آژانس هیچ تماسی با دولت جدید ایران 
برای گفت وگو درباره برخی مسائل مربوط به برنامه هسته ای ایران نداشته و این مسئله را 
»حیرت انگیز« توصیف کرده است. اظهارات گروسی در حالی بیان شده که وی دو ماه قبل 
ضمن سفر به تهران توانست مجوز تعمیر و تعویض حافظه دوربین های نظارتی آژانس را 
بگیرد و به نظر می رسد درخواست مجدد وی برای سفر به تهران در آستانه نشست شورای 
حکام آژانس در اول آذرماه و نشست وین در ۸ آذر بهانه ای برای فضا سازی های جدید

علیه کشورمان و تقویت فشارهای مذاکراتی بر تهران باشد .به گزارش خراسان،»جو بایدن« 
رئیس جمهور ایالات متحده آمریکا طی یادداشتی به وزارت خارجه آمریکا، وارد فضاسازی 
جدید علیه جمهوری اسامی شدو نوشت که به اندازه کافی عرضه نفت وجود دارد تا دیگر 
کشورها خرید نفت از ایران را کاهش دهند. طبق این گزارش، کاخ سفید ملزم است هر 6 ماه 
یک بار تأیید کند که عرضه کافی نفت در جهان به منظور حفظ تحریم ها علیه ایران که در 
سال ۲۰۱۲ و در دوران ریاست جمهوری »باراك اوباما« تحمیل شده، وجود دارد. اظهارات 
بایدن در آســتانه نشست مجازی امروز )۲۴ آبان ماه( با »شی جین پینگ« رئیس جمهور 
چین مطرح شــده است.به رغم تاش های بسیار آمریکا از جمله تهدید دیگر کشورها به 
اعمال مجازات های شدید علیه آن ها در صورت خرید نفت ایران، برخی از خریداران بی 
اعتنا به این تهدید ها، همچنان به خرید نفت از ایران ادامه می دهند.به عنوان مثال، چین طی 
ســه ماه گذشته به طور متوسط روزانه نزدیک به ۸۰۰ هزار بشکه نفت از ایران وارد کرده 
که تقریباً دو برابر مدت زمان مشابه در سال گذشته است.خط و نشان بایدن علیه نفت ایران  
ولاف زنی او نیز در شــرایطی است که طی دو، سه ماه اخیر، اخبار غیررسمی اما موثق از 
افزایش صادرات نفت به میزان روزانه یک میلیون بشکه حکایت دارد. این مسئله همزمان 
با افزایش قیمت نفت و رســیدن بهای آن به حدود ۸۲ دلار نشان می دهد که بازار جهانی 
نفت با افزایش تقاضا نســبت به عرضه در شرایط پس از کرونا مواجه است و حذف نفت 
ایــران می تواند قیمت را بیش از این افزایش دهد و به اقتصاد جهانی لطمه بزند.بایدن در 
یادداشت خود به وزارت خارجه آمریکا افزود: »مطابق با تصمیمات قبلی، عرضه کافی نفت 
و فراورده های نفتی از کشورهایی به غیر از ایران وجود دارد تا امکان کاهش حجم نفت و 
فراورده های نفتی خریداری شده از ایران یا از طریق مؤسسات مالی خارجی فراهم شود«.

روز سه شنبه هفته گذشته )۱۸ آبان ماه( نیز رئیس جمهور آمریکا »وضعیت اضطراری ملی« 
در قبال ایران را برای یک سال دیگر تمدید کرد، اما در سوی دیگر سیاست در داخل آمریکا 
سناتور جمهوری خواه در واکنش به اظهارات »علی باقری کنی« مبنی بر درخواست تهران 
از واشنگتن برای تضمین خارج نشدن دوباره از برجام، گفت طبق قانون اساسی آمریکا تنها 
راه چنین تضمینی ارائه برجام به سنا برای تایید به عنوان معاهده است.»تد کروز« سناتور 
جمهوری  خواه آمریکایی در توئیتی نوشت: به  رغم رویاهای آن ها )ایرانی ها(، طبق قانون 
اساسی )آمریکا( تنها راه برای تحقق آن )تضمین خارج نشدن دوباره آمریکا از توافق( این 
است که آن )برجام( را به عنوان یک معاهده برای تایید سنا ارائه کنند... کاری که بایدن از 
انجام آن می ترسد.در آخرین تحرکات آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا  نیز در واشنگتن 
با یائیرلپید وزیر خارجه اسرائیل و شیخ عبدا... بن زاید آل نهیان وزیر خارجه امارات دیدار 
کرد و در این دیدار اسرائیل بار دیگر خطر بمب اتم ایران را به آمریکا گوشزد کرد و مدعی 
شد که ایران از مذاکرات برای بازگشت به برجام استفاده کرده و در همان زمان پیشرفت های 
هسته ای و برنامه موشکی اش را تعمیق بخشــیده است. در همان دیدار گزارشی با عنوان 
»طرح آلترانیو« آنتونی بلینکن و همچنین دیگر مقامات ارشد دولت بایدن گذاشته است که 
در آن توضیح داده شــده که برجام نتیجه ای ندارد و آمریکا باید مسیری دیگر را در پیش 
بگیرد. جالب آن که پس از این دیدار جیک سالیوان مشاور امنیت ملی بایدن بیانیه ای صادر 
کرد که بخش مهم آن تاکید آمریکا بر »جلوگیری از دستیابی ایران به بمب اتم« بود. در این 
بیانیه از اســتراتژی جدیدی سخن به میان آمد که آمریکا روی آن متمرکز شده است؛ این 
استراتژی چیزی جدا از برجام است و این یعنی این احتمال وجود دارد که دولت بایدن هم 
تمایلی نداشته باشد دیگر به برجام بازگردد؛ چه آن که مدتی پیش راب مالی نماینده آمریکا 
در امور ایران نیز از این خبر داده بود که دولت بایدن روی پلن بی در حال برنامه ریزی است.

بازرس کل استان هرمزگان تاکید کرد
لزوم ساماندهی اموال وانبارهای سازمان جمع آوری وفروش اموال تملیکی

گروه خبر//مدیرکل امور دریایی سازمان دریانوردی 
گفت:با توجه به سیاســت هایی که دولت سیزدهم دارد 
شاید با تغییراتی در مصوبه جایگزینی شناورها مواجه 
شــویم و به جای جایگزینی لنج ها بتوان نوسازی یا 

ساماندهی کرد.
حسین عباس نژاد مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و 
دریانوردی درباره مصوبه جایگزینی شناورهای سنتی 
بــا فلزی و نگرانی هایی که بــرای از بین رفتن میراث 
ناملموس لنج ســازی پس از تصویب آن در دولت به 
وجود آمد بیان کرد: دســتورالعمل به این معنا نیست 
که ما بخواهیم لنج و ســنت لنج سازی را از بین ببریم. 
این موضوع در دســتورالعمل نیامده اســت. برعکس 
دستورالعمل های نیز داریم که باعث رونق گردشگری 
بومی و دریایی نیز می شــود. وی گفت: ما با طیفی از 
شناورها مواجه هستیم که ساختار قدیمی دارند اما از 
آنها به شــکل امروزی استفاده می شود یعنی روی آنها 
موتور و تجهیزات گذاشته اند و بخشی از حمل بار را در 
سواحل و بنادر به عهده دارند و هر چند زیاد نیست اما 

انجام می شود از طرفی شرایط اقتصادی و اجتماعی را 
در جنوب داریم که نشان می دهد این شناورها وابسته به 
این تجارت هستند. عواملی این وسط پیش می آید که 
شرایط را سخت می کند. به عنوان مثال ویروس کرونا 
شــیوع پیدا می کند. یک طرف ما هستیم و یک طرف 
مقصد هست. مقصد مقرراتی را ایجاد می کند که شناورها 
نتوانند به آن طرف بروند یا بار ببرند مثاً ممکن است 
هزینه های حمل را زیاد کنند به هر حال آنقدر شرایط 
سخت می شــود که تجارت امروزی با شناور سنتی، 
مختل می شود. وی گفت: این اختال موجب می شود 
تجمعی از مشکات بوجود بیاید از جمله حوادثی که 
می تواند منجر به آتش سوزی یا غرق شدن لنج ها شود 
و همان اجتماعی کــه از این لنج ها ارتزاق می کنند، با 

مشکات معیشتی رو به رو شوند. 
از طرفی ما با یک فرهنگ و ســنت عشیره ای و بومی 
رو به رو هستیم که وابســتگی اقتصادی به آن دارند. 

جمع کردن همه این مســائل کار سختی است. عباس 
نژاد بیان کرد: با توجه به سیاست هایی که دولت سیزدهم 
دارد شاید با تغییراتی در مصوبه مواجه شویم و به جای 
جایگزینی لنج ها بتوان نوسازی یا ساماندهی کرد. در 
همان مدل قبلی هم فــرض بر این نبود که فرهنگ از 
بین برود ما گفتیم آن مدل را ببریم به سمت همان مدل 
استفاده سنتی و بومی و شرایطی که بتوان از آنها استفاده 
کرد و برای کار اقتصادی و تجارت از شناورهای فلزی 
استفاده شود. ولی همین هم کار سختی است. چون باید 
آموزش داده شود و فرهنگ را ترویج دهید. آن طرف 
حق دارد که می گوید اجدادم از این مدل استفاده کرده 
و من نمی توانم چون دانش آن و شرایط مالی هم ندارم. 
ولی در هر حالت معنایش این نیســت که شناور سنتی 

از بین برود. 
عباس نژاد گفت: اگر در جایی از کلمه امحا استفاده شده 
تنها به این معنی نیست که کاً از بین برود بلکه ممکن 

است شناور چوبی، دیگر نیازی به دریانوردی نداشته 
باشد و به عنوان رســتوران ساحلی در خشکی مورد 
استفاده قرار گیرد. این مقام مسئول بیان کرد: امحا به این 
معنی اســت که این شناور به عنوان شناور استانداردی 
که فعالیت دریانوردی بــرای کار تجاری انجام بدهد 
دیگــر ندارد. امحا می تواند به معنــی از بین رفتن هم 
باشد. نمی توان نزدیک به ۵ هزار شناور چوبی را نگه 
داشــت چون فرسوده شده اند یا اینکه از نظر اقتصادی 
دیگر به صرفه نیست و نمی تواند تجارت کند. دریانورد 
مجبور است شناور بزرگ تری در اختیار داشته باشد. 
این شناورها را می توان در خشکی استفاده کرد. این هم 
یک مدل امحاســت. به گزارش مهر، وی افزود: در آن 
مصوبه بندی وجود دارد که مشخص شده ما و وزارت 
میراث فرهنگی دستورالعملی را در حوزه تغییر کاربری 
بنویســیم. اینجا وزارت میراث فرهنگی اعام می کند 
که چطور کارگاه های لنج ســازی به عنوان جاذبه های 
توریستی مدیریت شوند. به عنوان مثال در بندر کنگ، 

کارگاه لنج سازی به مکان توریستی تبدیل شده است.

بازنگریمصوبهجایگزینیشناورهادردولتسیزدهم
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چای از نظر افراد مختلف
کارگر:

فرار از سختيِ کار است چایي 
دواي کارِ بسیار است چایي
 ندارم غیرِ چایي چیز خاصي

 برایم بهترین یار است چایي 
شاعر: 

شبیه شاعرانِ بي ثباتم !
همش! درگیر حلّ مشکلاتم

 اگرچه قهوه نوشم توي کافه 
ولیکن عاشق چاي و نباتم 

روشنفکرنما: 
همیشه در پيِ یک چیز خاصم! 
درون کافه ها هر شب پلاسم

 ولي من تا کنون چایي نخوردم
 به این علت که خیلي با کلاسم! 

آدم خیلي پاستوریزه: 
نخور چایي ضرر دارد عزیزم 
نباشد چاي؛ هرگز روي میزم 

اگر مهمان من باشي پس از خواب
 برایت دوغِ کم چربي بریزم 

خواستگار: 
روَم من خواستگاري هر کجایي 

به همراه عمو، بابا و دایي
 بفهمم دخترِ خوبي ست یا نه 
فقط با رنگ و عطر و طعم چایي

 دختري که اومدن خواستگاریش: 
ز پرُ خوابي همش! پفُ مي کنم من 
وَ با ماشین تصادف مي کنم من! 

بدم آید اگر از خواستگارم
 درونِ چاي او تف مي کنم من! 

 امیرحسین خوش حال 
***

زیر خط فقر 
زیر خط فقر تو نان و پنیری خورده ای؟

کودکت را دست خالی سوی دکتر برده ای؟
زیر خط فقر در سرما شبی خوابیده ای؟
دست پینه بسته یک کارگر را دیده ای؟
زیر خط فقر از درمانده گی خندیده ای؟

با شکست عزت نفست، مدام جنگیده ای؟
زیر خط فقر در سطل زباله گشته ای؟

با خجالت و نداری سوی خانه رفته ای؟
زیر خط فقررخت کهنه ای پوشیده ای؟

جای خوابی بهتر از زاغه تو پیدا کرده ای؟
زیر خط فقر با فقر تفکر ساختی؟

زیر دست قلدرانت زندگی  را باختی؟
چشم امید ز یاری خلایق بسته ای؟

زیر دست کارفرما حس نمودی برَده ای؟
زیر خط فقرمدیر تورا تحقیرکرد؟

لوح رایت بودنت را او به تو تقدیم کرد؟
مستاجر بودی درون دخمه ای سرد و نمور؟
مادرت را دیده ای که از دیابت گشته کور؟

پدر معتاد و بیکاری که با سیگار و دود
تن طفل خویش را سوزانده و کرده کبود
چه خبر داری تو از احوال بچه های کار

کودکی که جای تحصیل می برد هر سوی بار
زیر خط فقر حسرت می خورند این بچه ها
نه غذایی و نه آبی و نه خوابی است ای خدا!
زیر خط فقر هر شب یکنفر باید گریست

ای خدا این همه نعمت های تو ازآن کیست؟
آن کسی که پول را پارو کند در خانه اش؟

یا کسی که درد را یک دو کند در زاغه اش؟
زیر خط فقر اینجا صف کشیدند مردمان
هی اضافه می شود جمعیت محتاج نان
زیر خط فقر امشب یکنفر جان می دهد
زندگی نکبتش را سوت پایان می زند

 احمد رضا محمدی 

طنز

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

گروه گزارش// گســترش استفاده افراد از اینترنت عاوه 
بر بهبود کیفیت زندگی و افزایش ســرعت انجام کارها، 
مشــکات و روش هــای جدیدی بــرای کاهبرداری 
اینترنتی را نیز به وجود آورده است.با افزایش نفوذ گسترده 
اینترنت در جوامع و افزایش تعداد کاربران فضای مجازی 
کاهبرداران و هکرها نیز با استفاده از روش های خاقانه 
و ناآشنا برای مردم عادی بسیاری از افراد را به دام  انداخته 

و به راحتی از آنها دزدی کرده اند.
عدم آموزش درست و شناخت دقیق ابزارهای پرداختی 
آناین سبب افزایش تعداد کاهبرداری اینترنی شده است. 
اما به دلیل گستردگی فضای ســایبری و تفاوت دیدگاه 
کارشناســان این حوزه، امکان ارائه یک تعریف دقیق و 
جامع برای کاهبرداری اینترنتی وجود ندارد. اما به صورت 
کلی می توان یک جرم در فضای آناین را به صورت زیر 
تعریف کرد: هر عمل خاف قانونی که توســط رایانه یا 
سایر ابزارهایی که به اینترنت متصل می شوند انجام شود 
به نحوی که به صورت مادی یا معنوی آسیبی را با مردم 

برساند، مصداق بارز جرم در فضای آناین است.
مهم ترین نکته ای که باید به آن اشــاره کرد این است که 
کاه برداران ســایبری با اســتفاده از شیوه های مهندسی 
اجتماعی به صورت تلفنی، پیامکی و یا بارگزاری محتوای 
جذاب در کانال ها و گروه های مختلف، سعی دارند اعتماد 
کاربران را به خود جلب کرده و از آنان کاه برداری کنند که 

در ادامه با تعدادی از آن ها آشنا خواهید شد.
 اپلیکیشن های کلاهبردار

با اپلیکیشــن های کاه بردار شروع می کنیم؛ از آنجایی 
که استفاده از تلفن های هوشمند و همچنین اینترنت همراه 
این روزها در بین کاربران به امری عادی تبدیل شــده و 
اکثر هموطنان در طول روز و برای انجام کار های روزمره 
خود از آن اســتفاده می کنند لذا اپلیکیشن های کاربردی 
نقشــی غیرقابل انــکار در این زمینه خواهند داشــت. 
اپلیکیشن هایی که در اصل باید در جهت آسایش و راحتی 
هموطنان طراحی شوند؛ اما متأسفانه برخی از آنها به دنبال 
سوءاستفاده از کاربران و سرقت اطاعات مهم و خصوصی 
آن ها هستند.یکی از مهم ترین اهداف طراحان این برنامه ها 

)اپلیکیشن های جعلی(، سرقت اطاعات خصوصی و مهم 
کاربران می باشد. هرچند ارسال بدافزار نیز می تواند جزء 
اهداف مهم آن ها باشد. برخی از این اپلیکیشن ها حتی به 
ارائه خدماتی می پردازند که وجهه قانونی نداشــته و تنها 
به دنبال کسب منافع خود می باشند. به عنوان مثال می توان 
به برنامه های همســفریاب، همسر یاب و... اشاره کرد که 
معمولاً بدون مجوز بوده و هدفی جز ســرقت اطاعات 

ندارند.
 اپلیکیشن های جعلی همراه بانک

مطمئنا بیشتر شما روی گوشی موبایل خود حداقل یک 
همــراه بانک نصب کرده اید چراکه امروزه با پیشــرفت 
فناوری، بسیاری از خدمات بانکی به صورت غیرحضوری 
قابل انجام بوده و این خدمات از روش های گوناگونی مانند 
اینترنت بانک،همراه بانک و... قابل دریافت می باشند اما در 
کنار گسترش ارائه این خدمات به صورت غیرحضوری، 
برخی افراد سودجو اقدام به فریب کاربر و کاهبرداری از 

وی می کنند.  
به گفته ی ســرهنگ داود معظمی گودرزی از پلیس فتا، 
اخیرا پرونده هایی به ایــن پلیس واصل گردیده که همه 
شاکیان آن پرونده ها اپلیکیشن همراه بانک خود را از منابع 
نامعتبر دانلود و نصب کرده و بعد از آن مورد کاهبرداری 
قرار گرفته اند. در ادامه با اقدامات فنی مشــخص شــد 
مجرمین ســایبری با طراحی همراه بانک های جعلی که 
در واقع بدافزار هســتند و قــرار دادن این نرم افزارها در 
منابع نامعتبر مبادرت به دسترســی غیر مجاز به گوشی 
تلفن همراه کاربر،  سرقت  و برداشت غیرمجاز از حساب 
شهروندان می کنند که شهروندان می بایست با اقداماتی از 
جمله مجهز نمودن تلفن همراه خود به نرم افزار ضد بدافزار 
معتبر و بروزرسانی مستمر آن، بروزرسانی مستمر سیستم 
عامل و مرورگر وب و ســایر نرم افزارهای مورد نیاز بر 
روی تلفن همراه، عدم ذخیره اطاعات مهم مانند رمز اول 
و دوم کارت ها، کلمه عبور ســامانه های بانکی، cvv۲ و 

تاریخ انقضای کارت بر روی گوشی تلفن همراه از هرگونه 
کاهبرداری در این حوزه پیشگیری کنند.

 همراه بانک های جعلی در گوگل پلی
در بین خبر هایی که جدیدا منتشر شد معاون اجتماعی 
پلیس فتا ناجا از همراه بانک های جعلی بانکی در گوگل 
پلی خبر داد و به عموم مردم توصیه کرد که از دریافت و 
نصب اپلیکیشن های آلوده که از طریق ارسال پیامک ها 
برای آنها ارسال می شود، جدا خودداری کنند.  چراکه 
در اهدافی جدید مجرمان ســایبری با طراحی و ارسال 
اپلیکیشن های جعلی بانک های صادرات، کشاورزی و 
سپه به گوگل پلی و تشویق کاربران مبنی بر بروزرسانی 
یا نصب اپلیکیشن های جعلی و مخرب زمینه دسترسی 
غیرمجاز بــا مقاصد شــوم کاهبــرداری، اخاذی و 
آلوده سازی گوشی تلفن همراه کاربران، هدایت آنان به 
صفحات جعلی مرسوم به فیشینگ و برداشت غیرمجاز 

از حساب بانکی آنان را فراهم می سازند.واقعا قابل تامل 
است که با پیشرفته تر شدن تکنولوژی و دسترسی بیشتر 
به اینترنــت ترفند های کاهبرداران اینترنتی نیز به روز 
رسانی شده و هر بار شاهد روشی نوین در کاهبرداری 

در بین آنان هستیم .
اما در قــدم اول کاری که می توان انجام داد آگاه کردن 
شــهروندان از این کاهبرداری ها و راه های پیشگیری 
در به دام افتادن این کاهبرداران مدرن اســت پس در 
این خصوص توصیه می شود در صورت نیاز به نصب 
اپلیکیشن های بانکی حتما بر دریافت از مارکت های 
داخلی و یا ســایت های رسمی بانک های عامل اقدام 
کنند و سایر اپلیکیشن های فعال مورد نیاز خود را نیز به 
همین طریق دریافت کنند و از دریافت و نصب اپلیکیشن 
های آلوده که اکثرا لینک آنها توسط مجرمان سایبری از 
طریق ارسال پیام و یا پیامک ها به وسیله پیام رسان ها 
و شــبکه های اجتماعی برای آنها ارسال می شود، اکیدا 

خودداری کنند .
 رسیدسازهای جعلی 

یکی دیگــر از شــگردهای مجرمان ســایبری جهت 
کاهبرداری از کاربران،  طراحی ســاخت اپلیکیشــن 
رسیدساز جعلی می باشــد که این روز ها به خبری داغ 
تبدیل شده است . مجرمان با قرار دادن اطاعات بانکی 
در برنامه رسیدساز فیش پرداختی شبیه فیش برنامه های 
پرداخت تهیه و به فروشندگان عرضه می کنند.کی فکرش 
را می کرد روزی بتوان رسید های جعلی ساخت و با آن 
از مردم کاهبرداری کرد؟؟ به نظر می رسد کاهبرداران 
ســایبری بری کاهبرداری از مردم از هیچ راه و روشی 
دریغ نکرده و در ایجــاد آن اصا کوتاهی نمی کنند. از 
آنجایی که این مورد بیشتر ممکن است برای آناین شاپ 
ها و فروشــندگان اینترنتی اتفاق بیفتــد این توصیه هارا 
جدی بگیرند تا از خطر احتمالی و دام پهن شــده توسط 
کاهبرداران سایبری در امان باشند؛ اولین توصیه این که 

حتما سامانه پیامکی حســاب های بانکی خود را فعال 
نمایید تا با دریافت پیامک از طرف بانک از انجام هرگونه 
تراکنــش بانکی مورد نظر اطمینــان حاصل نمایند و به 
خاطر داشته باشید درصورت دریافت پیامک انتقال وجه 
سر شماره آن را بررسی و با پیامک های قبلی خود تطبیق 
دهید و ارسال پیامک از سرشماره جدید را به عنوان سند 

قبول نکنید.
 اپلیکیشن جعلی همیاب24

اخیراً پیامکی جعلی مبنی بر مسدودی سیم کارت به دلیل 
تخلف برای برخی شهروندان ارسال شده است که حاوی 
یک لینک جهت هدایت کاربر به وب ســایتی جعلی با 
عنوان همیاب ۲۴ می باشد که در آن بدافزاری برای دانلود 
و پیگیری تخلف قرار داده شــده که پس از نصب و اجرا، 
کاربر گرفتار درگاه فیشینگ شده اشت. عاوه بر سرقت 
اطاعات و تخلیه حســاب بانکی، با دسترســی گرفتن 
از پیامک های گوشــی، همین پیام برای سایر شهروندان 
از طرف کاربر ارســال می شود. لذا شهروندان عزیز باید 

هوشیار بوده و فریب این گونه پیام ها را نخورند.
هدف مجرمان از طراحی این قبیل اپلیکیشن ها بابت اخذ 
دسترســی ها از گوشی تلفن همراه یا تبلت کاربران است 
تا با خواندن اطاعات شخصی و محرمانه آنها از جمله 
پیام های دریافتی که بخش مهمــی از آن ها پیامک های 
بانکی هستند، زمینه سوءاستفاده و دسترسی غیرمجاز به 
حریم خصوصی و حساب های بانکی را برای خود فراهم 
کنند.از آنجایی که کســب منافع مالی از مهم ترین اهداف 
این ســودجویان سایبری اســت لذا پیش بینی می شود، 
طراحی اپلیکیشن های جعلی بانکی، اپلیکیشن های جعلی 
USSD و بیــش از پیش صورت گرفته و با ارســال 
پیغام هایی مبنی بر به روزرسانی حساب بانکی، افزودن 
قابلیت های دریافت و پرداخت به اپلیکیشن ها، سازگار 
بودن نسخه جدید با برخی دیگر از برنامه ها و ... به دنبال 
جلب اعتماد قربانیان و در نهایت سرقت رمز های عبور و 
اطاعات بانکی کاربران باشند؛ بنابراین هموطنان عزیز 
باید مراقــب این گونه پیام ها باشــند و در صورت نیاز، 
اپلیکیشن مربوطه را از بانک مربوطه و یا از مارکت های 
معتبــر دریافت نموده و از دانلود کردن برنامه هایی که در 
کانال ها و گروه های مختلف ارائه شده و یا لینک هایی که 

فاقد اعتبار لازم می باشد خودداری کنند.

گسترش اینترنت، گسترش ترفند های کلاهبرداری آنلاین

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  بیتا  هوشنگی

خشکسالی

خط فقر

گروه گزارش// یکی از عوامل اصلی شیوع بیماری 
و قرار گرفتن هر کشور در پیك کرونا را می توان 

عدم تزریق واکسن برخی از شهروندان نام برد.
همه می دانیم تزریق واکسن به مفهوم مصونیت کامل 
در برابر کرونا، وضعیت شدید بیماری و همچنین مرگ 
و میر نخواهد بود بلکه به گفته کارشناسان؛  دریافت 
واکسن احتمال ابتا به بیماری و مرگ ومیر را کاهش 
می دهد، اما به طور قطعی از بین نمی برد.  چنانچه در 
برخی کشورها که واکسیناسیون گسترده انجام شده، 
پیک کرونا و بیماری شهروندان به ویژه موارد بستری 
و فوت در اشخاص واکسن نزده رخداده است. مثاً در 
آمریکا برخی ایالات نسبت به واکسن حالت دفاعی 
گرفته و در برابر تزریق مقاومت می کردند. این ایالات 

در دوران پیک بیماری، بیش از دیگر مناطق آلوده به 
کرونا شدند. در این ایالات همچنین ۵ تا ۱۰ درصد 
میزان بستری در آی سی یو و مر گ ومیر از واکسن 
زده ها و ۹۵ درصد از این موارد (بستری در آی سی 

یو و مر گ ومیر) از واکسن نزده ها بوده است.
 آیا ویروس کرونا به صــورت یک بیماری 

آندمیک)بومی( خواهد؟
دکتــر علیرضــا ناجی، رییــس مرکــز تحقیقات 
ویروس شناســی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی 
می گوید: ریشــه کنی ویروس کووید۱۹ بعید است 
اما اگر ســطح مناسبی از واکسیناسیون در دنیا داشته 
باشیم، سرعت و گردش انتقال ویروس کاهش می یابد 
و با افزایش میزان واکسیناســیون بیماری به صورت 

آندمیک درمی آید و مانند آنفلوآنزا می شود.
وی ادامه داد: در صورتی که کرونا هم مانند آنفلوآنزا 
به یک بیماری آندمیک یا بومی تبدیل شود، در واقع 

گردش ویروس کاهش می یابــد و می توان تدابیری 
به کار برد و افرادی که دارای فاکتور خطر هســتند 
و احتمال مرگ و میر آنها وجود دارد، ســالانه علیه 
ویروس کرونا واکسینه شــوند. این ویروس شناس 
اظهار داشت: البته تا این مسیر راه درازی در پیش است 
چون همه کشورها سیاست یکنواختی ندارند و برخی 
کشورها هنوز واکسیناسیون را شروع نکرده اند و منابع 
لازم بــرای این اقدام را ندارند.ناجی تصریح کرد: در 
حال حاضر نمی توان یک پاسخ قطعی به این پرسش 
داد. با آغاز شیوع کرونا گفته می شد، فروردین ماه ۹۹ 
این بیماری به طور کامل حذف خواهد شد، با تداوم 
این شرایط، طبق برخی نظرات در فصل تابستان این 
ویروس باید کاهش می یافت و مجددا با تداوم بیماری 
در سراسر جهان واکسیناسیون، تنها راه مقابله با این 
همه گیری خوانده شد. علت اصلی این نظرات متعدد، 
رفتارهای ناشــناخته این ویروس و همچنین برخی 
جهش هاســت که مجددا رفتار ویروس را غیرقابل 
پیش بینی می کند. بنابراین پایان حیات این بیماری 
را نمی توان به طور دقیق مشخص کرد، اما بر اساس 
شــواهد  باید گفت، این ویروس فعا با بشر زندگی 
خواهد کرد. وی ادامه داد: کشورها در برابر واکسینه 
کردن مردم دارای نقاط قوت و ضعف هســتند، البته 
باید اقدامات غیردرمانی شامل تقویت سطح بهداشت 
اجتماعی و استفاده از ماسک، رعایت فاصله اجتماعی 
و پروتکل های بهداشتی و تدابیر دیگر را هم انجام داد 
تا این ویروس به شــکل بومی درآید همچنین میزان 
واکسیناسیون را باید افزایش داد تا ویروس کرونا بهتر 
کنترل شود اما معتقدیم اگر جهش جدیدی پیش نیاید، 

می توان این ویروس را کنترل کرد.
 واکسن زدن یک مسئولیت اجتماعی است

به گفته کارشناســان، این بیماری در سراسر جهان به 
صورت موج سینوســی افزایش و کاهش می یابد، 
بنابراین ممانعت برای دریافت واکسن در حقیقت ظلم 
به خود و دیگران اســت. واکسن زدن یک مسئولیت 
اجتماعی است و  عدم تزریق واکسن باعث چرخش 
این ویروس در کشور شده و واکسن گریزان باید بدانند 
خودداری از تزریق  واکسن سبب شیوع بیماری، ابتا 
دیگر شــهروندان و گاه فوت برخــی از این بیماران 
خواهد شد و دریافت واکسن به عنوان یک مسئولیت 
اجتماعی وظیفه همه هموطنان است. البته با دریافت 
واکسن هم باید از ماسک استفاده شود، فاصله فیزیکی 
حفظ، از شــرکت در اجتماعات پرهیز شود و تمامی 

شیوه نامه های اباغی نیز رعایت شود.
 هشدار جدی خیز ششم کرونا

خیز ششم کرونا که در هفته های اخیر به عنوان یک 

هشدار جدی توسط مسئولان کشور مطرح  می شود، 
به گفته برخی متخصصان حوزه ســامت نتیجه بی 
توجهی به تزریق واکسن توسط بعضی از شهروندان 
اســت موجب شروع خیز ششــم کرونا شده است. 
تجارب پیک پنجم کرونا در کشــور نشان می دهد، 
جز با رعایت دستورالعمل ها و دریافت واکسن  این 
بیماری کنترل نمی شــود.   آنچه در این میان حائز 
اهمیت اســت رعایت همه اصول بهداشتی مقابله با 
کرونا حتی پس از تزریق دز ســوم واکسن می باشد. 
این ویروس دائما جهش یافته و احتمال می رود برخی 
سویه ها به رغم تزریق واکسن بتوانند از سیستم ایمنی 
بدن فرار کنند.  همه جهش های ویروس کرونا قابل 
شناسایی نبوده و انتظار می رود شماری از جهش ها  
در برخی کشورها معرفی نشــوند، بنابراین رعایت 
ضوابط بهداشتی مقابله با کرونا پس از تزریق واکسن 

نیز در شــرایط فعلی کشــور باید ادامه داشته باشد. 
درواقع تزریق واکسن کرونا احتمال ابتا به وضعیت 
شدید بیماری و مرگ و میر را کاهش می دهد، اما به 
صفر نمی رساند. یکی از علل اصلی واکسن گریزی، 
ترس و وحشــت روانی ناشی از اطاعات متناقض 
است. انتشار اخبار و اطاعات ضدونقیض در برخی 
شبکه های اجتماعی که فاقد پایه و اساس علمی است، 
می تواند بی اعتمادی به واکسن، نگرانی از عوارض و 
گاه تصور و ذهنیت مرگ را به دنبال داشــته و سبب 
واکسن هراسی و واکســن گریزی در کشور شود. و 
در پایان می توان اینگونه نتیجه گرفت که اطاعات 
در خصوص واکسن کرونا همچنین باید به زبان ساده 
بیان شده و برای عموم مردم قابل فهم باشد. تجارب 
کشورهای موفق از واکسیناسیون و همچنین بیان این 
داده ها از طریق شخصیت های تأثیرگذار جامعه نیز 

بدون شک در این رابطه اثربخش خواهد بود.

خیزششمکرونا؛نتیجهبیتوجهیهابهتزریقواکسن

یکی از شگردهای مجرمان سایبری جهت کاهبرداری از کاربران،  طراحی ساخت اپلیکیشن رسیدساز جعلی می باشد
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حتما سامانه پیامکی حساب های بانکی 
خــود را فعــال نمایید تا بــا دریافت 
پیامک از طرف بانک از انجام هرگونه 
تراکنــش بانکــی مورد نظــر اطمینان 
حاصل نماینــد ودرصــورت دریافت 
پیامــک انتقال وجه ســر شــماره آن 
را بررســی و با پیامک های قبلی خود 
تطبیــق دهیــد و ارســال پیامــک از 
سرشــماره جدید را به عنوان ســند 

قبول نکنید

,,

از همان ابتدای شروع عالم گیری کرونا اعام 
شد سن مهم ترین عامل تعیین کننده شدت ابتا 
به بیماری کووید-۱۹ اســت و افراد بالای 
6۵ ســال  باید بیشترین مراقبت و احتیاط را 
داشته  باشند. دانشــمندان حدس می زنند در 
عفونت های خفیف تــا حاد، تنها کووید-۱۹ 
نقش بازی نمی کند و سیســتم ایمنی افراد و 
جهش هــای ژنتیک آنها نیــز می تواند مؤثر 
باشد، زیرا در موارد بسیاری می بینیم کسانی 
که بیشترین خطر ابتا به  نوع حاد کووید-۱۹ 
را دارند، به  شــکل عجیبی در برابر ویروس 
کرونا مقاوم هستند. بی شک شما هم در طول 
درگیری ۲ ساله با همه گیری کووید -۱۹ در 
کمال تعجب با افرادی مواجه شــده اید که با 

وجود قرار گرفتن در معرض ویروس و بیمار 
شدن اطرافیان، همچنان از ابتاء به این بیماری 
در امان بوده اند. دانشمندان در طول موج اول 
ابتــا به کووید-۱۹ از نزدیک کادر درمان را 
زیر نظر داشتند و به طور منظم از آنها آزمایش 
خــون می گرفتند. با وجود اینکه آنها در یک 
محیط پرخطر بودند، اما برخی از افراد حاضر 
در مطالعه دچار کووید-۱۹ نشدند. نتیجه این 
مطالعه که در مجله علمی نیچر منتشــر شده 
نشان داده که برخی از افراد توانستند از ابتا به 
ویروس جلوگیری کنند.اما تقریبا یک در ۱۰ 
نفر از آنها که به وضوح در معرض بیماری قرار 
گرفتند، هرگز نه عائم داشتند، نه تست آنها 

مثبت شد و نه آنتی بادی علیه کووید در خون 
آنها به وجود آمد. بخشی از سیستم ایمنی آنها 
قادر بود پیش از آنکه ویروس کنترل سلول ها 
را در دست بگیرد،  بر ویروس غلبه کند که به 
این مسئله عفونت ناقص گفته می شود.اتفاق 
عجیب تر این است که دانشمندان اخیرا کشف 
کرده اند که تست این افراد ممکن است منفی 

باشد، اما تست سلول تی آن ها مثبت شود.
گونه مرموزی از گلبول ســفید که تا پیش از 
این جای چندانی در ذهن مردم نداشته است، 
شاید در مبارزه با ویروس کرونا نقشی کلیدی 
ایفا کند. هنگامی که محققان نمونه های خونی 
را که سال ها پیش از همه گیری ویروس کرونا 

برداشته شــده بود بررسی کردند، سلول هایی 
یافتند که مشخصا برای تشخیص پروتئین های 

سطح ویروس کرونا ساخته شده اند.
وظیفه اصلی این نوع ســلول که به “سلول 
تی” یا “لنفوسیت تی” معروف است، کشف 
و نابودی عوامل بیماری زا و سلول های آلوده 
است. در این راه نیز از پروتئین هایی استفاده 
می کنــد که در ســطحش وجــود دارد و با 
پروتئین های سطح این عوامل خارجی پیوند 
می خورند.همه واکسن های فعلی کووید-۱۹، 
پروتئین سنبله که سطح بیرونی ویروس کووید 
را پوشانده است، هدف قرار می دهند. با این 
حال سلول های T توانســته بودند به داخل 

ویروس هم سرك بکشند و پروتئینی که برای 
تکثیر ویروس لازم اســت را پیدا کنند. دکتر 
سوادلینگ گفت: افراد شاغل در سیستم های 
بهداشتی که توانسته بودند از قبل روی ویروس 
کنترل داشــته باشــند،  به احتمال زیاد دارای 
سلول هایT بودند که مکانیزم داخلی ویروس 
را پیش از شــروع پاندمی تشخیص داده اند. 
این پروتئین های داخلــی در همه گونه های 
مرتبط با ویروس کرونــا، ازجمله آنهایی که 
گسترده هستند و عائم ســرماخوردگی را 
ایجاد می کنند، بسیار شبیه هستند.از آنجایی 
که سلول های تی تا ســالیان مدیدی پس از 
عفونت در خــون باقی می مانند، در “حافظه 
بلندمدت” دســتگاه ایمنی بدن نیز نقش ایفا 
 T می کنند. در نتیجه آنچه درباره سلول های
امیدوارکننده است، این است که آنها قادرند در 
برابر ابتا به بیماری نیز مصونیت ایجاد کنند. 

این اتفــاق تبدیل به موضوع مطالعه یک تیم 
تحقیقاتی شده است. چرا که به اعتقاد محققان 
درك این مطلب که چرا برخی از افراد به طور 
طبیعــی در برابر ابتا بــه کووید-۱۹ مقاوم 
هستند، می تواند دانشمندان را به سمت ساخت 
واکسن های بهتر برای این بیماری هدایت کند. 
دنیا امیدوار اســت آنها بتوانند در تشخیص 
گونه های جدید ویــروس، بهتر عمل کنند. 
دکتر الکســاندر ادواردز از دانشگاه ریدینگ 
می گویــد: بخش هایی از این مطالعه می تواند 
در طراحی واکسن هایی با پلتفرم های مختلف، 
بســیار کارآمد باشد. خوشبختانه این مطالعه 
به پیشــرفت های بعدی در ســاخت واکسن 
منجر می شود چون هرچه پیش می رویم، به 
واکسن هایی با پتلفرم های جدید بیشتر احتیاج 

پیدا می کنیم.

کشف اخیر دانشمندان؛

چرا بعضی ها اصا کرونا نمی گیرند ؟
یادداشت

تزریق واکسن کرونا احتمال ابتا به وضعیت شدید بیماری و مرگ و میر را کاهش می دهد، اما به صفر نمی رساند

رعایت همه اصول بهداشــتی 
مقابلــه بــا کرونا حتــی پس از 
تزریق دز ســوم واکســن مهم 
می باشــد. این ویروس دائماً 
جهش یافته و احتمال می رود 
برخی سویه ها به رغم تزریق 
واکســن بتوانند از سیســتم 

ایمنی بدن فرار کنند

,,
یکــی از علل اصلــی واکســن گریزی، 
ترس و وحشت روانی ناشی از اطلاعات 
متناقض است. انتشار اخبار و اطلاعات 
ضدونقیــض در برخــی شــبکه هــای 
اجتماعی که فاقد پایه و اســاس علمی 
است، می تواند بی اعتمادی به واکسن، 
نگرانی از عوارض و گاه تصور و ذهنیت 
مرگ را به دنبال داشته و سبب واکسن 

هراسی و واکسن گریزی شود

,,

mehranmonsef000
مهران منصف/ دریا

com @gmail.
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گردشگری

گردشگری

اعزام سالانه ۱۰۰ هزار زائر ایرانی
 به سوریه 

 ســرویس گردشــگری  //ایران و ســوریه طی امضای 
تفاهمنامه ای به توافق رســیدند و مقرر شــد در گام نخست 
ســالانه ۱۰۰ هزار زائــر ایرانی عازم ســفر های زیارتی 
سوریه شــوند. علیرضا رشیدیان، رئیس ســازمان حج و 
زیارت گفت:ایران و ســوریه طی امضــای تفاهمنامه ای به 
توافق رســیدند و مقرر شــد در گام نخســت سالانه ۱۰۰ 
هزار زائر ایرانی عازم ســفر های زیارتی ســوریه شــوند.
وی گفت:به موجب این یادداشــت تفاهم برنامه ریزی شده 
اقدامات اجرایی برای انعقاد قــرارداد با صاحبان هتل های 
مناسب و شرکت های خدمات دهنده حمل و نقل و تغذیه و 
تدارکات آغاز شــود و امیداست ظرف هفته های آینده اعزام 
اولین کاروان های زائران را به سوریه آغاز کنیم.وی تصریح 
کرد: همزمان با این اقدامات دستورالعمل های لازم به دفاتر 
زیارتی نیز برای ثبت نام و سازماندهی و اعزام زائران ارسال 
می شــود. اینک بعد از شروع مجدد سفر های عتبات عالیات 
در عــراق طی هفته های اخیر، موضوع برقراری ســفر های 
زیارتی ســوریه خبر خوبی برای عاشقان اهل بیت عصمت 
و طهارت اســت بویژه که سفر های زیارتی به سوریه بعد از 
نزدیک به یک دهه جنگ و درگیری در این کشــور دوباره 
از ســر گرفته شود. رئیس ســازمان حج و زیارت بعد از ۴ 
روز پیگیری و مذاکره با طرف های ســوری در موضوعات 
مختلف بالاخره پنجشنبه گذشته در آخرین روز از سفر خود 
به دمشق توانست طی نشستی با وزیر سیاحه و گردشگری 
سوریه بر ســر آغاز این سفر ها و تدبیر و چگونگی انجام و 
اتخاذ تمهیدات مورد نیاز برای ساماندهی این سفر ها در ابعاد 
مختلف تفاهم نماید. رشــیدیان در پایان این نشست وانعقاد 
یادداشــت تفاهم اعام کرد: زمینه برای اعزام و سفر زائران 
ایرانی به منظور زیارت حرم مطهر حضرت زینب )س( فراهم 
شــده و با توجه به ارادت و عشقی که مردم ایران نسبت به 
عقیله بنی هاشم و نیز حضرت رقیه دارند امیدواریم به زودی 
شــاهد حضور زائران ایرانی در این مرقد های مطهر باشیم. 
وی تصریح کرد: با توجه به شــرایط کنونی سوریه بویژه بعد 
از تحولات اخیر و برقراری امنیت در این کشــور و حضور 
زائرانی از کشــور های مختلف، مهمترین خواسته و تاکید ما 
برای اعزام زائران ایرانی و برقراری سفر های زیارتی به این 
کشور مساله امنیت بود. رشــیدیان عنوان کرد: از سویی با 
توجه به شرایط کرونایی حفظ سامت زائران اولویت اصلی 
و مهم دیگر ما می باشــد که با توجه به بررسی های صورت 
گرفته و جلساتی که برگزار شد دولت سوریه تمهیدات لازم 
را برای ســفر زائران ایرانی در سامت و امنیت کامل به این 
کشــور فراهم می کند. رئیس سازمان حج و زیارت در سفر 
خود در دیدار با وزاری گردشگری، اوقاف، کشور، حمل و 

نقل و نیز بهداشت سوریه گفتگو و مذاکره کرد.

طرح: بیتا هوشنگی

راهنمای  و  // مدرس  سرویس گردشگری 
گردشگری ماجراجویانه، ایران را سرزمین 
برای »گردشگری  جذاب، مستعد و جوان 
ماجراجویانه« دانست و گفت: در این گونه 
گردشــگری که دنیای تجربه های جدید و 
متفاوت است، هنوز در ابتدای راه هستیم. 

گردشگری ماجراجویانه مفهومی بسیار گسترده 
است و ســطح و درجه های مختلفی دارد؛ از 
 )WingSUiT( پریدن با لباس بال دار از ارتفاع
و اســکی روی برف های نکوبیده تا نوشیدن 
چای کنــار آتش در کویر جزو گردشــگری 
ماجراجویانه محســوب می شــود و تعاریف 
خاص خود را دارد. در این زمینه پژوهش های 
زیادی شــده و تعاریف مختلفــی هم وجود 
دارد. برخــی به خطرناك بــودن و بعضی هم 
بر دور دســت بودن آن تاکید دارند، اما بنا به 
تعریف انجمن جهانی گردشگری ماجراجویانه 
)ATTA(، »گردشگری ماجراجویانه، گونه ای 
از گردشگری شامل اکتشاف یا سفر با احتمال 
خطر )ریسک( پذیرفته شده )و احتمالا واقعی( 
است و نیاز به مهارت های مخصوص و فعالیت 

جسمی دارد.«
گردشــگری ماجراجویانــه، به هــر گونه  از 

گردشگری گفته می شــود که دو مورد از سه 
مورد فعالیت جسمی، تبادل یا تعامل فرهنگی 
و سر و کار داشتن با طبیعت را در خود داشته 
باشــد. در این تعریف تاکیده شــده که فرد در 
گردشــگری ماجراجویانه برای اکتشاف به دل 
طبیعت می رود، در حالی که از وجود ریســک 
پذیرفته شــده و احتمال خطر آگاه اســت و 
بی تردید وقتی در فعالیت هــای ماجراجویانه 
شــرکت می کند باید آمادگی جسمی و مهارت 

کافی برای آن فعالیت را داشته باشد.
گردشگری ماجراجویانه بر اساس سطح ریسک 
 )HARD( و سخت )SofT( به دو دسته راحت
تقسیم می شــود، در گردشگری ماجراجویانه 
میــزان   )SofT ADvenTURe( راحــت 
خطرپذیری پایین است و هر فردی می تواند در 
آن شرکت کند و همه عاقه مندان می توانند در 
این نوع گردشگری شرکت کنند؛ اما گردشگری 
 )HARD ADvenTURe( ماجراجویانه سخت
فعالیت هــای تخصصی و حرفه ای اســت که 
مهارت و تجهیزات خــود را می طلبد، مدت 
زمان حضور در طبیعت بیشتر است، و معمولا 
در محیط دور دست انجام می شود و فقط افراد 

حرفه ای می توانند در آن شرکت کنند.
 در »گردشگری ماجراجویانه« هنوز در 

ابتدای راه هستیم
کیانــوش محرابــی دربــاره ضرورت هــای 
گردشــگری ماجراجویانــه در طبیعت اظهار 
داشــت: تنوع طبیعی شگفت انگیز ایران باعث 
شــده بتوان شــاخه های متنوع گردشــگری 
ماجراجویانه را در ایــران برنامه ریزی و اجرا 
کــرد. برخی کشــورها تنوع طبیعــی زیادی 
ندارند مثا فقــط دارای مناطــق جنگلی یا 
کوهســتانی یا کویری، دریایی و ... هستند، اما 
طبیعت ایران بســیار متنوع است و همین امر، 
تنوع و گستردگی فعالیت های ماجراجویانه و 

طبیعت محور را ایجاد کرده است.
مدرس و راهنمای گردشــگری ماجراجویانه 
افزود: اگر چه جاذبه های فرهنگی ایران بسیار 
غنی و جذاب اســت، امــا جاذبه های طبیعی 
متنوع تر و گســترده تر هم داریــم؛ با این حال 
در گردشگری ماجراجویانه در ابتدای راه قرار 
داریم و تازه کار هســتیم، حتی در بسیاری از 

شاخه ها، هنوز با الفبای آن هم آشنا نشدیم.
کشورهای زیادی در گردشگری ماجراجویانه 

پیشــرفت کرده اند و ســابقه فراوانــی دارند؛ 
گردشــگران اروپایی و آمریکایی )کشورهای 
با درجه توســعه یافتگی بیشتر( سالیان زیادی 
اســت که به نقاط مختلف جهان سفر می کنند، 
قایق ســواری در رودخانه های خروشــان 
)رفتینگ( حدود ۵۰ ســال پیش در آمریکا و 
حدود ۴۰ پیش در نپال و هند توسط اروپایی ها 
راه اندازی شــد. عضو هیات مدیره فدراسیون 
بین المللی رفتینگ تصریح کرد: گردشــگری 
ماجراجویانه، یک مقوله بین المللی با ویژگی ها و 
استانداردهای خاص خود است که قانون گرایی 
در آن بســیار تعیین کننده است. به همین دلیل 
گردشگری ماجراجویانه در کشورهای اروپایی 
بسیار توسعه پیدا کرده و میزان حوادث در آنها 
نسبت به کشورهای آسیایی و آفریقایی بسیار 

کمتر است.
 ایران ســرزمینی جذاب، مستعد و جوان 

برای »گردشگری ماجراجویانه«
محرابی خاطرنشــان کرد: بــا این ظرفیت و 
تنوع طبیعت ایران سرزمین جوان گردشگری 
 YoUng LAnD of( ماجراجویانــه 
سرزمین  است،   )ADvenTURe TRAveL

بســیار جذاب و مستعد برای این گردشگری 
اما جوان اســت و بســیار جای کار دارد تا 
به نقطه مطلوب برای گردشــگران حرفه ای 
خارجی برسیم. وی افزود: ایران به اندازه ای 
برای گردشگران جذاب است که اکنون هم با 
وجود همه گیری کرونا، تعداد زیادی گردشگر 
ماجراجوی خارجــی از روش های مختلف 
مثا دریافت روادید گردشــگری سامت به 
ایــران آمدند، همین الان هم گروهی در ایران 
حضور دارنــد، البته آنها بــه دلیل تبلیغات 
هدفمند و هوشــمندانه جذب نشده اند، بلکه 
بر اســاس تحقیق و عاقه شخصی خودشان 
راهی ســرزمین مــا شــده اند. رئیس کمیته 
توســعه پایدار فدراسیون بین المللی رفتینگ 
اظهار داشت: سفر قایق ران ها، اسکی بازان و 
کوه نوردان حرفــه ای خارجی در ایران نتیجه 
تحقیق خودشان بوده است، یا از طریق سایر 
گردشگران حرفه ای ، عاقه مند سفر به ایران 
شده اند، این افراد معمولا می خواهند یا سفری 
متفاوت داشــته باشند یا رکوردی در ایران به 

نام خود ثبت کند.

در جذب گردشــگران ماجراجویانه بســیار 
ضعیف عمل کرده ایــم، بهتر بگویم هیچ  کاری 
نکرده ایــم،در بازاریابی ها فقــط جاذبه های 
گردشــگری فرهنگی تاریخی ایــران تبلیغ و 
معرفی شده است، هنوز برای معرفی جاذبه های 
گردشــگری ماجراجویانه هیــچ کاری انجام 
نداده ایم، حتی جاذبه های گردشــگری طبیعی 
را به گردشگران جهان معرفی نشده است. فقط 
برخی اوقات در نمایشگاه شاید یکی دو شرکت 
کارهایی انجام داده باشند که باید گسترده تر و 

هدفمندتر شود.
تبلیغــات  بــرای  ســرمایه گذاری   

طبیعت گردی و گردشگری ماجراجویانه 
محرابی گفت: نتیجه چند سال تحقیق سازمان 
جهانی گردشــگری )UnWTo( در زمینه 
گردشگری ماجراجویانه این است که مهمترین 
منبع برای گردشــگران ماجراجو برای انتخاب 
مقصد اینترنت است؛ تبلیغات گردشگری باید به 
گونه ای باشد که وقتی عاقه مندان در موتورهای 
جستجوگر اینترنت، ایران را جست وجو می کنند 
تصاویر طبیعت ایران ابتدا نمایش داده شود، اگر 
در اینترنت نام ویتنام و فیلیپین جســتجو شود 
چندین صفحه تصاویر شــگفت انگیز طبیعت 
این دو کشــور قبل از هر چیزی دیده می شود. 
رئیس کمیته توسعه پایدار فدراسیون بین المللی 
قایق سواری در رودخانه های خروشان تاکید 
کرد: باید در بازاریابی و تبلیغات گردشــگری 
ماجراجویانه ســرمایه گذاری شود، هنوز هم 
بسیاری از گردشگران موقعیت جغرافیایی، تنوع 
اقلیمی و ظرفیت های طبیعی ما را نمی شناسند. 
جاذبه های فرهنگی ایران مورد توجه بسیاری 
از گردشگران خارجی است و آن را به خوبی 
می شناســند و عاقه دارند به ایران بیایند زیرا 
بیشتر گردشــگران خارجی در سفر به مصر، 
یونان، ایتالیا هر جایی را بازدید می کنند از ایران 
یا پرشــیا )PeRSiA( بی اختیار سخن به میان 
می آید، داستان هایی را می شوند که یک سر آن 
ایران است؛ ایران باستان همواره بر این تمدن ها 
تاثیرگذار بوده و گردشگران عاقه مند هستند 
که این سرزمین تاریخی و باستانی و فرهنگی 

را ببیند.
محرابــی گفت: این نــوع تبلیغاتــی درباره 
جاذبه های فرهنگی، تاریخی و باســتانی در 

مــورد جاذبه های طبیعی ایــران وجود ندارد 
و گردشــگری که در رودخانــه ای در برزیل 
قایق رانی می کند نمی داند در ایران هم رودخانه 
عمیق و خروشان وجود دارد، جاذبه های طبیعی 
ایران ممکن است بیشتر از جاذبه های فرهنگی 

کشش داشته باشد و گردشگران را جذب کند.
راهنمای گردشگری ماجراجویانه افزود: یک یا 
دو بار بازدید از یک اثر تاریخی ممکن اســت 
برای یک گردشــگر کافی باشد، مگر اینکه او 
محقق باشــد یا کشف جدیدی در مورد آن اثر 
صورت گرفته باشــد. اما مثا در مورد صعود 
دماوند، برای بسیاری از کوهنوردان اولین صعود 
آغاز راه محسوب می شود و ممکن است بارها 

از جبهه های مختلف به دماوند صعود کنند.
دنیــای  ماجراجویانــه  گردشــگری   

تجربه های جدید و متفاوت
محرابی، انگیزه را از ویژگی های مهم گردشگری 
ماجراجویانه دانست و گفت: من به 6۰ کشور 
جهان ســفر کرده ام، از بسیاری از کشورها هم 
چند بار دیدن کرده ام. برای مثال۲۳ بار به هند 
سفر رفتم و بیش از ۳۰ سفر در رودخانه های 
آلاکنانــدا و گنگ در شــمال هنــد را تجربه 
کــردم، اما همچنان بســیار عاقه مندم که باز 
در این رودخانه ها قایق رانی کنم و ســفرهای 
ماجراجویانه هیجان انگیز جدیدی را تجربه کنم.
عضو هیات مدیره فدراســیون بین المللی قایق 
ســواری در رودخانه های خروشــان اظهار 
داشت: در کشور خودمان بیش از ۲۰۰ سفر در 
رودخانه هراز داشتم، اما هیچ ۲ سفری در این 
رودخانه شبیه هم نبود؛ گردشگری بود که هر 
هفته به تور هراز می آمد و می گفت »قایق رانی 
در هراز تنها تفریحی اســت که عادت کردم و 
دوســت دارم، هر بار هم یک تجربه جدید و 

متفاوت است.«
افزود:  راهنمای گردشــگری ماجراجویانــه 
طبیعت گــردی و گردشــگری ماجراجویی با 
گردشگری فرهنگی و تاریخی متفاوت است، 
فردی که اسکی می آموزد نه فقط یک بار، بلکه 
تقریبا هر هفته به پیست دیزین می رود و هر بار 
هم حس عجیب و شگفت انگیزی دارد. تکرار 
و تجربه جدید یکی از ویژگی های گردشگری 
ماجراجویانه اســت، اما این نوع گردشگری 

بسیار مهجور مانده است.

ســرویس گردشــگری // یک کارشــناس 
گردشگری گفت: اقدامات و برنامه هایی که تا 
ســال ۹۸ برای گردشگری ایران انجام و تهیه 
شده است، دیگر نسخه مناسبی برای درمانِ 
زخم و دردهای این روزها نیست. نسخه جدید 

باید نوشت. 
محمدابراهیــم لاریجانی ـ مدیرکل اســبق دفتر 
بازاریابــی و تبلیغات وزارت میــراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری ـ با اشاره به برنامه ها و 
سیاست های کان گردشگری کشور به دنبال کاهش 
محدودیت های سفرهای داخلی و بین المللی، اظهار 
کرد: بســیاری از پروژه ها، مطالعات و اقداماتی که 
قبل از کرونا در حوزه معاونت گردشــگری انجام 
می دادیم،  اکنون نسخه مناســبی برای درمان این 
روزهای گردشــگری نیست؛ توســعه بازار های 
خارجی، تشــدید نظارت، گسترش سرفصل های 
آموزشــی، انجام مطالعات طرح جامع، پژوهش و 
این گونه اقدامات،  مناســب شرایط بحرانی و پس 
از رکود دوساله نیست؛ چراکه بخش خصوصی به 
عنوان خط مقدم عملیات گردشگری توان همراهی 

ندارد.
او افزود: توان بخش خصوصی گردشگری به انتها 
رسیده است، اقدامات و برنامه ریزی هایی که تا سال 
۱۳۹۸ انجام شده بود، دیگر به درد امروز نمی خورد. 
توسعه بازار دیگر نسخه مناسبی برای امروز نیست، 

آن هم در شــرایطی که آژانس داران و هتل داران و 
راهنماها در دو سال گذشته با مشقت و رکود مواجه 
شــده اند. الان به طرح جدید نیاز داریم. در دوران 
پساکرونا، کارهایی که ســابقا انجام می شد دیگر 
جوابگو نیست. امروز، کارهای متناسب با شرایط 
روز را نیــاز داریم.  پســاکرونا طرح خود را لازم 
دارد تا صنعت گردشــگری بازیابی شود و فعالان 
به مدار تولید برگردند و جان تازه بگیرند و تکانی 
به خود بدهند. او با اشاره به بیکاری متخصصان و 
نیروهای بخش های خدمات گردشگری در دوران 
کرونــا، اظهار کرد: بعضی ها هنــوز باور نکرده اند 
گردشــگری به گِل نشسته و درحال نابودی است. 
این که در پشت درهای بسته، چند مدیر برای خود 
برنامه ریزی کنند نتیجه ای حاصل نمی شود، اما اگر 
قصد داریم بــرای مردم و فعالان بخش خصوصی 
برنامه ریزی کنیم، بایــد درها را باز کنیم، فعالان و 
نیازهای شان را ببینیم. آژانس داران و هتل دارهای 
ورشکسته و راهنماهایی را که راننده تاکسی شده اند 

ببینیم. الان، مدل برنامه ریزی فرق کرده است.
این کارشناس گردشگری که اکنون مدیریت شهری 
تنکابن را به عهده دارد، گفت: از مدل برنامه ریزی ای 
که این روزها مدیران گردشــگری از آن صحبت 
می کنند، برداشت می شــود که پشت درهای بسته 
نشســته اند و بیرون را نمی بینند، یعنی اقداماتی را 
می خواهیم انجام دهیم که سال ۹۸ انجام می دادیم. 

آن ســال میز چین را راه انــدازی کردیم، عایق و 
سایق گردشــگران چینی را مطالعه کردیم، ولی 
امروز نباید ســراغ همان برنامه هــا رفت و همان 
کارها را تکرار کرد. آن زمان، صنعت گردشــگری 
کِشش داشــت، مردم کار می کردند، بعد از برجام 
پولی درآورده بودند، تورها به قوت خود باقی بود 
و توسعه بازار هم معنا پیدا می کرد،  تشدید نظارت 
لازم بود، آموزش هم همین طور، اما الان این کارها 
جواب نمی دهد، چون خط مقدم عملیات که بخش 

خصوصی است، توانی برای حرکت ندارد.
لاریجانی ادامه داد: در برنامه ریزی و سیاست گذاری 
گردشگری دو دیدگاه می توان داشت، نخست این که 
از پشت درهای بسته برای آن برنامه ریزی کنیم که 
در این صورت خروجی، حســاب اقماری، طرح 
ملی، ســند جامع گردشــگری و برند خواهد بود. 
البته که این ها خوب و ضروری اســت، ولی دردی 
از بخش خصوصی درمان نمی کند. حساب اقماری 
برای پیشبرد بحث های گردشگری و گرفتن سهم از 
دولت خوب اســت، ولی توریست به کشور اضافه 
نمی کنــد، کیفیت هتل را بالا نمی برد، بازار را رونق 
نمی دهد و خســارت بخــش خصوصی را جبران 
نمی کند. طرح جامع استان ها هم که می دانیم برای 

کتابخانه است.
او افزود: بیشتر از دو سال است که گردشگری ایران 
صاحب برند شده اســت،   الان آن برند کجاست، 

چه می کند، اصا چه شده است؟ همه آن برنامه ها، 
طرح ها و اقدامات نتیجه نگاه و رویکرد نخســت 
اســت، اما در دیدگاه دوم  می تــوان برنامه ریزی 
را مبتنی بر بازار انجــام داد که نتیجه آن تبلیغات، 
حضور در نمایشــگاه، برگزاری رویداد، بازاریابی، 
حل مشکات گردشگری سامت، سامان دهی مرز 
مهران، حضور در بازار عــراق و اروپا و این مدل 
برنامه ها اســت. باید انتخاب کنیم کدام دیدگاه را 

ترجیح می دهیم.
مدیرکل اسبق بازاریابی و تبلیغات گردشگری گفت: 
ممکن اســت برخی بگوید هر دو دیدگاه را توأم 
و تلفیقی باید پیش ببریم، ولی نظرم این اســت که 
باید روی دیدگاه دوم متمرکز شویم تا گردشگری 
به خود آیــد و فعالان صنعت جانی تازه بگیرند و 
امیدی ایجاد شــود. این رویه را یکی دو سال ادامه 
دهیم و بعد به همان اقدامات و برنامه های سال ۹۸ 

به قبل برگردیم.
او همچنین گفت: اگر مدیری در بخش های آموزش، 
بازاریابی و گردشــگری داخلی این ماجرا را درك 
نکند و این حساسیت و پیچ تاریخی را درك نکند 
و فکر کند کرونایی نبوده و اتفاقی نیافتاده و همان 
کارهای قبل از کرونا را ادامه دهد، کاما اشتباه کرده 
اســت و فاجعه رخ خواهد داد. باید درك کرد که 
با شرایط تازه ای روبه رو هستیم، در واقع تمام ۴۰ 
ســال گذشــته، یک طرف قرار دارد و این دوران 
یک طرف. باید کار جدیدی را شــروع کرد، وگرنه 
باخته ایم. اگر با هوشــمندی شرایط جدید را درك 

کنیم، قطعا برنامه ریزی درستی انجام خواهد شد.
او ادامه داد: ما همیشــه شعار می دادیم گردشگری 
فرابخشــی اســت، الان باید شــعار این باشد که 
گردشگری، »اقتضائی« است، اقتضای امروز ایران، 
جهان و رقبا. روحیات ملل بعد از کرونا اقتضائات 
خاصی می طلبد، برنامه ریــزی خود را می خواهد. 
نهایتا گردشگری را اقتضائی ـ فرابخشی بدانیم. اگر 

کسی این را درك نکند باید فاتحه  آن را بخوانیم.
لاریجانی گفت: وضع گردشگری کشور به گونه ای 
اســت که الان باید تمام اقدامات و  برنامه ها برای 
بازیابی صنعت گردشــگری و فعالان آن هدفمند 
باشــد و به برون رفت از رکود کمک کند و وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی نیز 
وقت، هزینه و منابع کارشناســی خود را برای تهیه 
و تدوین طرح ها و ایده هایی که به  تحریک تقاضا 
با محوریت عرضه توسط فعالان رسمی گردشگری 

می انجامد،  صرف کند.

مدیرکل اسبق بازاریابی گردشگری:

سرویس گردشگری // معاون امور بین الملل نسخه قبل از کرونا جواب نمی دهد
اتاق بازرگانی ایران می گوید که با توجه به 
بیماران  سلامت،  گردشگری  مناسب  بستر 
کشــورهای همســایه می توانند در قالب 

توریسم سلامت به ایران سفر کنند. 
در ســال های گذشــته بــا توجه به توســعه 
زیرساخت های بهداشتی تعداد زیادی از بیماران 
کشورهای همسایه برای دریافت خدمات درمانی 
به ایران ســفر کردند.در کنار درآمد حاصل از 
سفر این افراد ایجاد بستری برای افزایش تعداد 
بیمارانی کــه ایران را به عنوان کشــور مقصد 
گردشگری انتخاب می کنند یکی از برنامه هایی 
بوده که دولــت وبخش خصوصی اجرای آن را 
در دســتور کار قرار داده اند. محمدرضا کرباسی 
معاون بین الملل اتاق بازرگانی ایران در نشست 
هماهنگی پنجمین کنفرانس گردشگری سامت 
کشورهای اسامی از توان بخش خصوصی برای 
ارائه خدمات گردشــگری سامت به مسافران 
خارجی خبر داد و اعام کرد که برای یک دوره 
پنج ساله ایران توانسته رشد بسیار خوبی را در 
این حوزه ثبت کند اما پس از آن این روند با افت 
مواجه شده اســت. به گفته وی، از سال ۱۳۹۳ 
و همزمان با افزایش اختافات سیاســی میان 
ایران و عربستان سعودی برگزاری کنفرانس های 
سامت از سوی اتاق بازرگانی متوقف شد، زیرا 

خطر برخی شیطنت ها و مشکات اجرایی وجود 
داشت. معاون بین الملل اتاق بازرگانی ایران اضافه 
کرد: امروز که خوشبختانه نشانه هایی از بازگشت 
همکاری ها میان ایران و عربســتان ســعودی 
مشــاهده می شــود و فضای منطقه آرام تر شده 
امکان آنکه یک سند جدید تنظیم شود و پنجمین 
کنفرانس گردشگری سامت برگزار شود وجود 
خواهد داشت. کرباسی با بیان اینکه مقامات اتاق 
بازرگانی در جریان دیدار با مقامات کشورهای 
همسایه به ظرفیت ایران در گردشگری سامت 

اشاره داشته اند، توضیح داد: ما باید در این حوزه 
کشورهای همســایه را در اولویت قرار دهیم و 
با ایجاد دفاتر انجمن گردشــگری سامت در 
کشورهای همسایه مقامات حضور شهروندان این 

کشورها در ایران را فراهم کنیم.
وی خاطر نشــان کرد:  تاجیکستان،  افغانستان، 
عمان، جمهوری آذربایجــان و عراق به عنوان 
کشورهای هدف اولیه ایران در این زمینه مطرح 
هســتند و در گام های بعدی امکان استفاده از 

ظرفیت سایر کشورها نیز وجود خواهد داشت.

بیماران ۵ کشور به ایران می آیند

توسعه گردشگری سلامت با بخش خصوصی

ایران
 سرزمین

 جذاب و جوان برای 
»گردشگری ماجراجویانه«

درهای خانه  نیما باز شد
سرویس گردشگری  // مراسم افتتاح خانه موزه 
نیمایوشیج در منطقه ۱ شهر تهران با حضور رئیس 

شورای شهر برگزار شد.
خانه موزه نیما یوشــیج با حضــور جمعی از اعضای 
شورای شــهر تهران، مهدی چمران رئیس شورای شهر 
تهران، مسئولان شهرداری منطقه ۱ و سازمان زیباسازی 
شهر تهران و همچنین با حضور مرتضی امیری اسفندقه 
دستیار ویژه شــهردار در حوزه ادبیات و شعر فارسی 

افتتاح شــد. این خانه موزه در ســال ۱۳۹6 از مالک 
خصوصی به مالک سازمان زیباسازی درآمد. این تملک 
حدود دو سال طول کشید و در نهایت این بنای تاریخی 
با رایزنی شــهرداری منطقه ۱ و بازســازی آن توسط 
معاونت فنی دنبال شــد. قرار است به زودی از فضای 
بیرونی و داخلی آن برای بازدید عموم مردم مورد استفاده 

قرار گیرد.

خانه نیما در نزدیکی خانه سیمین و جال قرار دارد به 
همین دلیل زیباسازی منطقه ۱ در نظر دارد فاصله بین 
ایــن دو خانه را به گذر پیــاده راه تبدیل کند. در داخل 
بنای خانه موزه نیما حدود ۳۵۰ سند در ارتباط با نیما 
جمع آوری شده است. همچنین تندیسی از نیما یوشیج 
به همراه سیمین و جال در این خانه به نمایش گذاشته 
شده اســت. کتاب های مربوط به نیما نیز در این خانه 

وجود دارد که تعدادی از آنها از خانه 
او در روستای »یوش« در مازندران به این مکان منتقل 
شده است. در این باره مهدی چمران رئیس شورای شهر 
تهران با مناســب دانستن بازسازی این خانه آن هم در 
نزدیکی موزه ســیمین و جال گفت: در دوره های قبل 
شورای شــهر تهران توجه ویژه ای به بناهای تاریخی 
داشت بخصوص آقای مسجدجامعی که این موضوع را 
پیگیری می کرد. معمولاً خانه هایی که در تهران ثبت ملی 

نشده اند، با مشکات متعددی روبرو می شوند. ما سعی 
می کنیم با هماهنگی بــا وزارت میراث فرهنگی به این 
بناهای تاریخی بیشتر توجه کنیم. همچنین بناهایی که در 
تملک شهرداری است، کاماً مشخص شده مانند امامزاده 
یحیی که در حال بازسازی و فهرست این بناها در اختیار 
نهادهای مربوطه اســت. به گزارش مهر، قرار است در 
روزهای آینــده این خانه با تکمیل فضاهای داخلی به 

روی عموم باز شود.

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی   آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین ت
برابر رای شماره 1400۶0۳۲۳0۶10011۶۲ مورخه 1400/0۶/18 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودان 
تصرفات مالکانه وبلامعارض متقاضی خانم فریده سپهری فرزند علیرضا به شماره شناسنامه 1۲۶۶صادره از رودان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 40 متر مربع ملکی 
متصالحین رودان قسمتی از پلاک ۵۷۲ فرعی از 8-اصلی واقع در خیابان شهید سقایی رودان هرمزگان که پلاک ۵۷۲ فرعی از 8- اصلی به نام آمنه راستگو معرفی گردیده است حقوق 
ارتفاقی ندارد. لذا به منظور اطلاع مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته است می تواند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.1۳۳/م الف
 تاریخ انتشار نوبت اول: 08/08/ 1400          تاریخ انتشار نوبت دوم: 08/۲4/ 1400

یحیی شیروانی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



مادررودانیبامرگشنجاتبخشسهبیماردیگرشد
سرویس حوادث// رئیس اهدا عضو استان، از انجام 

سومین اهدا عضو در کمتر از یك هفته خبر داد.
    بــه گــزارش خبرنــگار دریا، دکتــر محمود 
حسین پور گفت: فرزانه صفرپور خراجی، جان آفرین 
۲۲ ساله رودانی در تاریخ ۸ آبان با تشخیص کاهش 
سطح هوشیاری  از بیمارستان منوجان به بیمارستان 
شهید محمدی منتقل و در بخش مراقبت های ویژه 

 تحت درمان قرار گرفت؛ متاسفانه به علت آسیب 
 وارده به ســلول های مغز وی ایــن جان آفرین

  گرانقــدر در تاریخ ۲۲ آبــان دچار مرگ مغزی 
می شود. 

   بعد از تایید مرگ مغزی فرزانه صفرپور خراجی 
توســط متخصص داخلی مغز و اعصاب، بیهوشی 
و پزشکی قانونی، هماهنگی لازم جهت اعزام تیم 

پیوند از شــیراز، صورت گرفت ، کبد و کلیه های 
این جان آفرین عزیز، طی عمل هاروست برداشت 
 و جهت پیوند به بیمارســتان ابوعلی شیراز منتقل 

شد.
   حسین پور از خانواده ایثارگر صفر پور به خاطر 
انجام این کار خداپسندانه تقدیر و برای سه فرزند 

این مادر عزیز آرزوی سامتی و سعادت نمود.
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حوادث

جهان

روابط عمومی 
آيا می دانید گوشت ماهی و میگو حاوی 13 نوع ويتامين ضروری بدن است شیلات هرمزگان 

  
 

 من کسی هستم که عشق جوانی ام  را در 
میان رابطه ای کثیف و خیانت بار می جویم. 
اکنون که با دختــری زیبا و مهربان ازدواج 
کرده ام، درگیر ماجرای عشقی هوس آلود 

شده ام که ۱۳ سال قبل رقم خورد و....
   پســر جوان ۳۲ ســاله  در شــرح ماجرای 
تاســف برانگیز زندگی اش به مشاور و مددکار 
اجتماعی کانتری گفت:  ۱۹ ســال داشتم که 
عاشق میترا شــدم. او یکی از همکاسی هایم 
بود و در ســال اول رشته مهندسی برق در یکی 
از دانشــکده های مشهد تحصیل می کرد. من و 
میترا عاشــق یکدیگر بودیم و دوست داشتیم 
با هــم ازدواج کنیم اما من شــرایط ازدواج را 
نداشــتم و باید سه سال صبر می کردم تا درسم 
 تمام شــود، به سربازی می رفتم سپس کار پیدا 
می کردم و با پس انداز کردن پول هایم شرایط 
یک زندگی مشــترك را فراهم می کردم چون  
 خانــواده ام  وضعیت مالی خوبی نداشــتند و 
نمی توانســتند  هیچ گونه کمکی به ما  بکنند 
بنابراین با خود اندیشــیدم که به رغم عاقه ای 
که به میترا دارم، باید از این عشــق بگذرم  و او 
را به دست فراموشی بسپارم. بنابراین این مسئله 
را با میترا در میان گذاشتم و از او برای همیشه  
 خداحافظی کــردم. میترا در حالی که اشــک 
می ریخت به من التمــاس می کرد که فرصت 
دیگری به هــر دو نفرمان بدهم امــا من به او 
گفتم که عاقانه ترین تصمیم را گرفته ام و این 
به صاح هر دو نفرمان اســت. خاصه پس از 
گذشت یک سال از آشنایی مان، من و میترا از 
یکدیگر جدا شدیم تا هر کدام به سوی سرنوشت 

خودمان برویم. 
  من بعد از گرفتن مدرك کارشناسی به سربازی 
رفتم و پس از آن در یک شــرکت مشغول کار 
شــدم و پس از گذشت چند سال سرو سامانی 
به اوضاع اقتصادی زندگــی ام دادم  و تصمیم 
گرفتم که ازدواج کنم اما هر جا به خواستگاری 
می رفتم، نمی توانستم کسی را به عنوان همسر 
آینده ام  انتخاب کنم و احساس می کردم عشق 
به میترا همچنان در دل من زنده اســت. تصمیم 

گرفتم  دنبال او بروم و پیدایش کنم به این امید 
که بتوانم  با عشق اولم ازدواج  کنم. خاصه از 
طریق همکاسی های قدیمی ام شماره میترا را 
پیدا کردم و با او تماس گرفتم اما وقتی عشقم را 
فریاد زدم او گفت چندین سال  است که ازدواج 
کرده است و دو فرزند  دارد. خیلی ناراحت شدم 
و من هم تصمیم گرفتــم با فرد دیگری ازدواج 
کنم. با خود می گفتم اگر کســی وارد زندگی ام 
شــود، راحت تر می توانم میترا را فراموش کنم 
بنابراین به خواستگاری دختری که مادرم در نظر 
گرفته بود رفتم و پــس از مدت کوتاهی من و 

فریبا نامزد کردیم.
   مدتی بعــد در روز تولدم میتــرا به من پیام 
داد و تولــدم را تبریک گفت. وقتی احوالش را 
پرسیدم گفت که حال خوبی ندارد و از زندگی 
مشترکش ناراضی است. او گفت برای این که من 
را فراموش کند با همسرش ازدواج کرده است. 
ارتباطات تلفنی ما در حالی ادامه یافت که میترا  
 گفت اگر من موافق باشــم از شوهرش طاق 
 مــی گیــرد و از من خواســت  بــه گونه ای 
نامزدی ام را به هم بزنم تا بعد از گذشــت ۱۳ 
سال به وصال یکدیگر برسیم!! اما از سوی دیگر 
همسر میترا حاضر نیســت او را طاق بدهد و 
نامزد من نیز راضی به جدایی نیســت و ... این 
جوان ۳۲ ســاله پس از آن که با دستور )رئیس 
کانتری( مورد مشــاوره های روان شــناختی 
قــرار گرفت، تازه فهمید کــه همه تصمیماتش 
نه براســاس عقــل بلکه بر پایــه هیجانات و 
احساسات بوده است. او که دریافته بود »میترا« 
به خاطر رضایت نداشــتن از زندگی و نرسیدن 
 به آمــال و آرزوهای خیالی دوران جوانی قصد
 انتقام گیری از همسرش را دارد و خود نیز قصه 
 هوس آلود گذشته را بهانه ای برای رسیدن به هوا و 
هوس های نفسانی قرار داده است، تصمیم گرفت 
به این رابطه پوچ که فرجامی جز تباهی ندارد، 
پایان دهد و زندگــی دختر بی گناهی را آلوده  
هوســرانی های خود نکند و از سوی دیگر نیز 
برای معالجه بیماری های روحی وروانی خود به 

مراکز روان پزشکی مراجعه کند چرا که ...

مرداب هوس
ســرویس حوادث// رئیس پلیس فتا 
فرماندهــی انتظامی ویــژه کیش به 
گردشگران هشــدار داد: در رزرو محل 
اینترنتی مراقب  اقامت خود به صورت 

کاهبرداران باشید.  
   ســرهنگ »محمدرضا رضایی« ، اظهار 
کــرد: کاهبــرداران اینترنتــی در کمین 
مسافرانی که قصد رزرو محل اقامت خود 
را دارند نشسته اند.وی ادامه اداد: متاسفانه 
در کیش هم مانند بســیاری از شهرهای 
مسافر خیز، گردشگران به پلیس فتا مراجعه 
و شکایت داشتند که نسبت به رزرو هتل. 

ســوئیت  و ... از طریق اینترنت اقدام ولی 
زمانی که بعد از طی مسافت چند کیلومتری 
مراجعه نموده اند خبری از محل اقامت و 
رزرو نیست و تازه متوجه می شوند مورد 

کاهبرداری قرار گرفته اند.
  سرهنگ رضایی افزود: با توجه به اینکه 
کاهبرداران مبالغی را از گردشگران در این 
رابطــه دریافت کرده و پس از مراجعه، هم 
پول خود را از دســت داده اند و هم بابت 
عدم اسکان برابر برنامه، عاوه بر خسارت 
مادی از جنبه روحی و روانی نیز آســیب 

می بینند.

    این مقام انتظامی توصیه کرد: گردشگران 
در صورتی که قصد سفر به کیش یا هر شهر 
دیگری را بــا رزرو اینترنتی محل اقامت 
دارند حتما این اقــدام را از طریق مبادی 
معتبر انجام دهند و از طریق شــبکه های 
اجتماعی که به بستری برای کاهبرداران در 
این حوزه تبدیل شده است اجتناب نمایند. 
رئیس پلیس فتا کیش خاطرنشــان کرد: 
کیشــوندان می توانند با شماره تلفن های 
 ۲۱۸۳66۷۵  و ۲۱۸۳66۷۴  و همچنین از 
 طریــق ســایت پلیــس فتا بــه آدرس

بــه    www.cyberpolice.ir  

صورت برخــط از خدمات مشــاوره و 
راهنمایی کارشناسان پلیس فتا استفاده کنند.

در رزرو محل اقامت خود در کیش مراقب کلاهبرداران باشید!در امتداد تاریکی

ســرویس حوادث// زن میانسال کرجی هنگام صرف غذا به دلیل پریدن ناگهانی لقمه نان به گلویش دچار 
خفگی شده و جان خودش را از دست داد.

   در تمــاس با مرکز فوریت های پلیســی ۱۱۰ خبر مرگ مشــکوك زنی 6۱ ســاله در منطقه گلشــهر 
 کــرج به مأمــوران کانتری ۳۹ اعام شــد و بافاصله مأمــوران به محل حادثه اعزام شدند.ســرهنگ 
»علی قاسم پور« فرمانده انتظامی شهرستان کرج در این باره گفت: با حضور مأموران در محل حادثه و بررسی 
جوانب امور مشخص شد این خانم در حین خوردن غذا، به دلیل پریدن ناگهانی نان به گلویش دچار خفگی 

شده و جان خودش را از دست داده است. 

لقمهنانزنکرجیرابهکاممرگبرد

 ســرویس حوادث//  مرزبانان پایگاه دریابانی قشم ۴۹ هزار لیتر گازوییل قاچاق کشف 
کردند.

   به گزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز خلیج فارس؛ سرپرســت پایگاه دریابانی قشم گفت: 
سوخت های قاچاق ۱۴۷ میلیون ریال از یک فروند لنج در آب های محدوده این شهرستان کشف 
شــد. سرهنگ صفر متاجی افزود: قاچاقچیان قصد داشتند با یک لنج، محموله سوخت قاچاق را 
به خارج از مرز های کشــور منتقل کنند. وی گفت: در این رابطه ۵ متهم دستگیر شدند و ۳۰ متر 

شلینگ انتقال سوخت و دو دستگاه موتور پمپ کشف شد.

طرح : آصفه جهانی

مرگ امام جماعت مسجدی 
در داغستان روسیه براثر تیراندازی

  امام جماعت مسجد یک روستا در جمهوری داغستان روسیه در نتیجه 
تیراندازی یکی از اهالی کشته شد.مشخص گردید که در نتیجه مشاجره بر 
سر زمین بین یکی از اهالی با امام جماعت مسجد روستایی در جمهوری 
داغستان روسیه، فرد مذکور به خانه امام جماعت رفته و شروع به تیراندازی 
کرد که در نتیجه امام کشــته شــده و برادر و پسر وی نیز زخمی شدند. 
پســر امام جماعت، با وجود مجروحیت، مقاومت کرده و با چاقو به فرد 
مهاجم حمله کرد. مرد مسلح بر اثر جراحات وارده درگذشت.پرونده قضایی 
مربوط به این حادثه تیراندازی باز شده و تحقیقات در این رابطه آغاز شده 
اســت.دفتر مفتی داغستان با ابراز تأسف از کشته شدن این امام جماعت، 
یادآور شــد که این حادثه بر اثر اختافات روزمره رخ داده، یک پرونده 

جنایی عادی بوده و انگیزه مذهبی نداشته است.

 مرگ تلخ کودک ۸ ساله در تیراندازی کامرون
  یک مامور پلیس در کامرون به دلیل تیراندازی به سمت خودرویی که از 
ایست بازرسی فرار کرده بود و کشته شدن دختربچه ای هشت ساله در جریان 
این حادثه، بازداشت شد.این حادثه که در شهر »بامندا« رخ داد، باعث خشم 
مردم محلی شده است.همچنین خبرگزاری رویترز اعام کرده که ماه گذشته 
میادی نیز دختربچه ای پنج ساله در بوئا، یکی دیگر از شهرهای کامرون به 
دنبال تیراندازی یک افســر پلیس در ایست بازرسی، جان خود را از دست 
داده است.هرچند در این گزارش به علت تیراندازی اشاره نشده است اما این 
حادثه در منطقه شمال غرب کامرون رخ داده و به نظر می رسد که این منطقه 
با اختافات و درگیری های میان جدایی طلبان و دولت این کشــور دست به 
گریبان است و وقوع حوادث مشابه در آن بی سابقه نیست.کامرون با نام رسمی 
جمهوری کامرون، کشوری در غرب آفریقاست که از غرب با نیجریه و از شرق 
با چاد و جمهوری آفریقای مرکزی و از جنوب با جمهوری کنگو، گابن و گینه 

استوایی همسایه است و همچنین از غرب به اقیانوس اطلس پیوند می خورد.

قتل پسر 2 ساله در قفس سگ
  پدری که پســر ۲ ساله اش را پس از ضرب و شتم در قفس سگ به 
قتل رسانده بود بازداشت و به حبس ابد محکوم شد.متهم » لوپر« ۳۰ ساله 
به جرم قتل پسر ۲ ساله  بر اثر گاز گرفتگی و کبودی های زیاد بر بدنش 
محکوم شــده است.بنا بر اطاعات پلیس کارولینای جنوبی آمریکا آثار 
آزار و اذیت جسمانی بر بدن پسر ۲ ساله نیز دیده شده است .متهم پس از 
دستگیری به ماموران پلیس بیان کرد که مدت دو هفته پیاپی پسر را مورد 
ضرب و شــتم قرار داده اما نمی تواند دلیل این کار را به ماموران توضیح 
دهد.این در حالی است که برادران 6 و ۸ ساله قربانی به پلیس بیان کردند 
که شب مرگ برادر کوچک ترشان صدای جیغ و فریادهای دردناکش را 
شنیده اند اما نمی توانستند کاری انجام دهند.آنها به ماموران بیان کردند که 
پدرشان بارها آنها را نیز مورد آزار و اذیت قرار داده است.اطاعات پلیس 
نشان می دهد مادر کودکان به دلیل رفتارهای وحشیانه همسرش از خانه 

رفته و کودکان نزد پدرشان زندگی می کردند.

توقیف لنج حامل سوخت قاچاق در قشم 

ســرویس حوادث// دختر جوان که 
باخته  را  بر سر موادمخدر  بازی قمار 
بود هنگام فرار از محل با ضربه چاقوی 

زن معتاد مجروح شد و جان باخت.
   ساعت ۱۱:۴۰ شامگاه ۲۱ آبان، مأموران 
کانتری ۱۱۳ بازار در تماس با بازپرس 
حبیب الله صادقی از مرگ دختر جوانی در 
یکی از بیمارستان های پایتخت خبر دادند.

با مخابره این خبر به بازپرس شعبه چهارم 
دادسرای امور جنایی پایتخت، تحقیقات 
به دســتور او آغاز شــد.در بررسی های 
اولیه مشــخص شــد دختر جوان که از 
ناحیه کتف مجروح شده، ساعاتی بعد از 
انتقال به بیمارستان، به خاطر عفونت جان 
خود را از دست داده است.خاله این دختر 
۲۲ ساله در تحقیقات گفت: خواهرزاده ام 
شیما به تنهایی زندگی می کرد. امروز که 
برای دیدن او بــه خانه اش رفتم، متوجه 
شــدم بی حال و نیمه هــوش روی زمین 
افتاده است. بافاصله به اورژانس زنگ 

زدم و او را به بیمارســتان منتقل کردند. 
شــیما از ناحیه کتف مجروح شده بود و 
وقتی از او پرسیدم چه اتفاقی برایت رخ 
داده اســت. او گفت کــه چهار روز قبل 
زن جوانی به نام ســمیرا با چاقو ضربه ای 
به کتفش زده اســت. اما چون به نظر او 
ضربه سطحی بوده به دکتر نرفته و خودش 
زخم را پانســمان کرده بود. با گذشــت 
چهار روز، زخم عفونــت کرده و باعث 
می شــود که او بی حال و نیمه جان داخل 
خانه بیفتد تا مــن او را پیدا کنم.به دنبال 
اطاعاتی که خاله شــیما به تیم جنایی 
داد، به دستور بازپرس پرونده، تحقیقات 
برای شناســایی و بازداشت سمیرا ادامه 
یافت. در حالی که مأموران کانتری ۱۱۳ 
بازار مقابل بیمارستان بودند، به خودرویی 
مشکوك شــدند که چند بار بی هدف از 

مقابل بیمارســتان عبور کرده و یکی از 
سرنشــینانش زن جوانی بود. طبق اعام 
پرسنل بیمارستان زن جوان لحظاتی قبل 
به بیمارستان رفته و اطاعاتی درخصوص 
شیما گرفته بود. با توجه به مشخصاتی که 
خاله شیما درخصوص سمیرا داده بود و از 
سویی حضور او در بیمارستان و گرفتن 
اطاعاتی در رابطه بــا دختر جوان، این 
احتمال برای مأموران پررنگ شد که وی 
همان ســمیرا است.با گزارش موضوع به 
بازپرس جنایی؛ مأموران برای دستگیری 
سرنشینان خودروی پراید وارد عمل شدند 
و با تعقیب خــودرو، زمانی که زن جوان 
قصد ورود به مخفیگاهش را داشت، او را 
بازداشت کردند.سمیرا که به خاطر مصرف 
مواد مخدر حــال خوبی نداشــت، در 
تحقیقات اولیه گفت: روز حادثه در منطقه 

دروازه غار با شیما قماربازی می کردیم. 
شرط   بندی مان سر مواد بود، قمار را شیما 
باخت. اما به جای اینکه شــرط خود را 
پرداخت کند، ســوار موتورسیکلتی شد 
که راننده آن پسر جوانی به نام بردیا بود. 
او بی توجه به اعتراضات من می خواست 
فرار کند که عصبانی شدم و می خواستم 
با چاقو ضربه ای به کتف بردیا بزنم اما به 
جای بردیا چاقو به کتف شــیما برخورد 
کرد. من نمی خواستم او را با چاقو بزنم، 
این اتفاق کاماً ناخواسته بود. بعد از آن 
نگران شیما شدم و وقتی فهمیدم که حالش 
بد شــده و او را به بیمارستان رسانده اند، 
به آنجا رفتم تــا از وضعیت دختر جوان 
اطاعاتی به دست بیاورم.  با اعتراف سمیرا 
به قتل ناخواسته، به دستور بازپرس شعبه 
چهارم دادسرای امور جنایی پایتخت، او 
در اختیار کارآگاهــان اداره دهم پلیس 
آگاهی قرار داده شــد و تحقیقات در این 

خصوص ادامه دارد. 

شـرط بندی به قیمت جان دختر جوان

ســرویس حوادث// مردان سابقه دار 
پس از سرقت خودروی یك فروشنده 
عجیب  اقدامی  در  پزشکی  تجهیزات 
با گریم و جعل امضا خــودروی او را 

فروختند.
   چند روز قبل پسر جوانی به نام هومن 
به اداره پنجم پلیــس آگاهی رفت و از 
سرقت خودروی پراید و لوازم خانه اش 
توسط دو مرد جوان شــکایت کرد. او 
گفت: در یک شرکت تجهیزات پزشکی 
کار می کنم. به دنبال شیوع ویروس کرونا 
و اســتقبال از فروش ماســک تصمیم 
گرفتم به شــکل اینترنتی و آناین هم 
ماســک بفروشــم به همین خاطر یک 
صفحه اینستاگرامی راه اندازی و تبلیغاتم 
را شــروع کردم. مدتی بعد پسری به نام 
شــاهین تماس گرفت و سفارش خرید 
ماســک داد. زمان تحویل، او به همراه 
یکی از دوســتانش به مقابل خانه ام آمد 
و همین خرید باعث دوستی بین ما شد. 
من به تنهایی زندگی می کنم، شب حادثه 
شاهین تماس گرفت و گفت می خواهند 

برای تفریح به لواســان بروند و از من 
هم خواستند که همراهشان بروم. وقتی 
آنها به دنبالم آمدند تعارفشــان کردم به 
داخل خانه بیایند تا من آماده شوم آنها 
هم قبول کردنــد، از آنجا که من خیلی 
سکســکه می کنم به همین دلیل همیشه 
یک بطری آب یا شــربت کنارم هست. 
آن شب هم سکسکه ام گرفت و شاهین 
بطری آبمیــوه ای به من داد که وقتی آن 
را نوشیدم بیهوش شــدم و ۲۴ ساعت 
بعد وقتی چشم باز کردم تمامی مدارکم، 
وسایل با ارزش داخل خانه و خودروی 

پرایدم به سرقت رفته بود.
  با شــکایت پسر ۲۳ ساله تحقیقات به 
دستور عبدالسعید مدرسی، دادیار شعبه 
چهارم دادســرای ویژه ســرقت آغاز 
شــد. شــماره پاك خودروی پراید به 
واحدهای گشــت اعام شد و در ادامه 
پراید  کارآگاهان دریافتند که خودروی 
چند روز پس از ســرقت به مرد جوانی 

به نام کامران فروخته شده است.
  وقتی مأموران به سراغ خریدار رفتند 

وی مدعی شــد که خودرو را از مالک 
اصلی خریده و حتی چک ۱۲۲ میلیون 
تومانی خرید خودرو را به نام مالک اصلی 
که هومن نام داشــت، صادر کرده است.  
مرد جوان حتی برای اثبات اظهاراتش، 
قولنامه خرید خودرو را به قاضی پرونده 
نشان داد. قولنامه ای که امضای هومن زیر 
آن دیده می شــد اما از آنجایی که شاکی 
هنگام پر کردن برگه شکایت، زیر آن را 
امضا کرده بود قاضی با تطبیق دو امضا 
متوجه جعلی بودن امضای قولنامه شد 
ســپس برای اطمینان از شاکی خواسته 
شــد با خریدار رو به رو شود که در این 
مواجهه حضوری وی هومن را به عنوان 
فروشنده شناســایی نکرد. همین مسأله 
نشان می داد که سارقان با ترفندی خاص 
خود را به جای مالک اصلی معرفی کرده 

و خودرو را فروخته اند.
  در ادامه تحقیقات مشخص شد که مبلغ 
بیعانه خرید خودروی پراید به حســاب 
دختر جوانی به نام مینا واریز شده است. 
بدین ترتیب مینا بازداشت و مدعی شد 

که برادرش شاهین از او خواسته شماره 
کارت خود را در اختیار خریدار خودرو 
قرار دهد تا پول به حســاب وی واریز 
شــود. در ادامه کارآگاهان پی بردند که 
مرد جوان یک ســارق سابقه دار است 
بنابراین با هماهنگی های قضایی شاهین 

بازداشت شد.
  مرد جوان در تحقیقات راز ســرقت از 
خانه فروشنده ماســک را با همدستی 
دوستش فاش کرد و گفت: پس از سرقت 
مدارك خودرو تصمیم به فروش گرفتم 
اما برای وصول چک به ســراغ یکی از 
دوستانم که آرایشگر حرفه ای بود رفتم تا 
او مرا شبیه هومن گریم کند، با این شگرد 
توانستم هم خودرو را بفروشم هم چکی 

را که به نام هومن بود وصول کنم.
  بــا اعتراف متهم جوان، همدســت او 
نیز بازداشت شــد و در ادامه تحقیقات 
کارآگاهــان اداره پنجــم پلیس آگاهی 
پایتخت با دو شاکی دیگر این دو متهم را 
شناسایی کردند. تحقیقات برای شناسایی 

سایر شاکی های احتمالی ادامه دارد.

گریم سارق برای وصول چک از بانک

سرویس حوادث//  با اقدامات اطاعاتی 
امام  گمنــام   و عملیاتی ســربازان 
زمان )عج( در سیستان و بلوچستان 
تعدادی از باندهای قاچاق مواد مخدر 
و محل اختفاء آن ها شناسایی و مورد 

ضربه قرار گرفت.
   با اقدامات اطاعاتی و عملیاتی سربازان 
گمنام امام زمــان )عجل الله تعالی فرجه 
الشــریف( در اداره کل اطاعات سیستان 
جداگانه  عملیات های  طی  بلوچستان،  و 

 در 6 ماهه اول ســال جــاری، تعدادی
 از باندهای قاچــاق مواد مخدر و محل 
اختفاء آن ها شناسایی و مورد ضربه قرار 

گرفت.
در این عملیات هــا بیش از ۲۵ تنُ انواع 
مواد مخدر سنتی و صنعتی، ۳ قبضه ساح 
جنگی، مقادیری مهمات و ۳6 دســتگاه 
خودرو کشف و ضبط شد؛ در همین راستا 
۳6 نفر دستگیر و ۲ نفر از اشرار به هاکت 

رسیدند. 

 

توقیف ۲۵ تن انواع مواد مخدر در زاهدان

48کیلوگرمموادمخدردرکیشکشفشد
 سرویس حوادث//  فرمانده انتظامی ویژه کیش 
گفت: ۴۸ کیلوگرم انواع مواد مخدر در جزیره که 
در پوشش خانه های اجاره ای توسط قاچاقچیان 
به فروش می رسید توسط ماموران این فرماندهی 

کشف شد. 
   به گزارش ایرنا، سرهنگ  علی اصغر جمالی اظهار 
داشــت: با دریافت گزارشــی مردمی مبنی بر فعالیت 
یک باندتوزیع کننده مواد مخدر درسطح جزیره کیش 

موضوع در دســتور کار ماموران عملیاتی فرماندهی 
انتظامی ویژه کیش قرار گرفت.وی افزود: در تحقیقات 
اولیه مشخص شد فردی سابقه دار با همکاری همدستان 
خود با اســتفاده از خانه های اجاره ای مواد مخدر را 
انباشت و نسبت به فروش اقدام می کند.سرهنگ جمالی 
افــزود: ماموران کانتری۱۱ انقاب و پلیس مبارزه با 
مواد مخدر این فرماندهی با تشکیل چهار تیم در یک 
عملیات منســجم و با هماهنگی دســتگاه قضائی از 

منازل اجاره ای بازرســی که ۴۸ کیلو گرم انواع مواد 
مخدر کشف و سه نفر فروشندگان مواد مخدر دستگیر 
و متهمان پس از تشــکیل پرونده به دستگاه قضائی 
اعزام شدند. فرمانده انتظامی ویژه کیش از عزم جدی 
پلیس در برخورد با ســوداگران مرگ خبر داد وگفت: 
ساماندهی خانه های شبانه )اجاره ای( نیاز جدی کیش 
بوده و اجاره دهندگان به بهانه ســود بیشتر از اجاره 

واحدها به متخلفان خودداری کنند



۶
دوشنبه 24 آبان 1400

9 ربیع الثانی 1443

سال بیستم شماره 3745

 فرماندار قشم :
 ۶ هزار متر مکعب آب شیرین برای قشم نیاز است

  سرویس شهرستان// فرماندار قشم گفت: برای تامین آب مصرفی همه 
شهرستان، تولید ۳۰ هزار متر مکعب آب شیرین نیاز است که هم اکنون ۲۴ 
هزار متر مکعب در قشــم تولید می شود. علیرضا نصری در آیین تکریم و 
معارفه مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم افزود: در کنار تامین این مقدار 
آب، اصلاح شبکه لوله کشی و آبرسانی در روستاها نیز باید اصلاح و تعمیر 
اساسی شود تا از هدررفت آب جلوگیری شود. وی ادامه داد: در ابتدای دوره 
اول دولت ســابق از نظر تولید آب و برق در قشم در نقطه صفر بودیم و هم 
اکنون علاوه بر آب، ۳۶۰ مگاوات برق در قشم تولید می شود که جزیره را از 
این نظر بی نیاز کرده است.فرماندار قشم تصریح کرد: تا پایان سال نیز ۴۰۰ 
مگاوات برق به تولید این انرژی در جزیره قشم اضافه می شود و مازاد آن به 
سرزمین اصلی انتقال می یابد.  وی اظهار کرد: مشکلات موجود در قشم به 
دلیل دوگانگی مدیریتی ایجاد شده که با تعامل خوبی که در دوران مدیریت 
آقای درویش پور ایجاد شد، بسیاری از مسایل حل شد.   به گزارش ایرنا، 
با حضور دبیرشورایعالی مناطق آزاد کشور، معاونان، استاندار هرمزگان، ائمه 
جمعه و جماعت شــیعیان و اهل سنت قشم، فرماندار و فرماندهان نظامی 
و انتظامی، بزرگان و معتمدان جزیره قشــم و جمعی از خانواده ایثارگران 
از خدمات ۶ ماهه علی درویش پور تقدیر شــد و افشار فتح الهی به عنوان 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم منصوب شد.

برگزاری جلسه شورای حفاظت منابع آب جاسک
 عبدالمجید مرادی ســرویس شهرستان// جلسه شورای حفاظت 
منابع آب شهرستان جاسک به ریاست گمتیلی معاون فرماندار برگزار 
شــد . به گزارش خبرنگاردریا؛ جلسه شورای حفاظت از منابع آب 
به ریاســت جناب آقای گمتیلی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
فرمانداری شهرســتان جاســک و با حضور مهندس کمالی معاونت 
حفاظت و بهره برداری آب منطقه ای هرمزگان و سایر اعضاء در محل 
فرمانداری شهرستان جاسک با موضوع بررسی تامین آب کشاورزی 
دشت جگین و یکدار برگزار گردید. در این نشست راهکارهای تامین 
آب،  موضوع قراردادهای کشاورزان با امور آب، معرفی نامه از جهاد 
کشــاورزی و پرداخت بدهی به شرکت آب منطقه ای بحث و تبادل 

نظر گردید.

واکسیناسیون ۹۰ درصد طلاب 
و اساتید حوزه خواهران جاسک

  عبدالمجید مرادی ســرویس شهرســتان// مدیر مدرسه علمیه فاطمه 
بنت الرسول )س( جاسک از واکسیناسیون بیش از ۹۰ درصد طلاب و اساتید 
 این مدرســه خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا؛ خانم زینب روشنی اعلام 
 کرد: تاکنون بیــش از ۹۰ درصد از طلاب و کادر مدرســه علمیه فاطمه 
بنت الرســول )س( جاسک برای واکسیناسیون اقدام کرده اند. مدیر مدرسه 
علمیه فاطمه بنت الرســول )س( جاسک ادامه داد: با توجه به برنامه جدید 
نظام آموزشی تلفیقی، روند واکسیناسیون طلاب و اساتید این حوزه در حال 
افزایش است و شرط حضور طلاب انجام واکسیناسیون است. وی بیان کرد: 
همچنان باید فاصله اجتماعی و زدن ماسک را جدی گرفت تا بیماری کرونا 

به صورت کامل ریشه کن شود.

خبری

شهرستان

سرویس شهرســتان//  عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اسامی گفت: چالش های گردشگری 

اسامی در جزیره هرمز برطرف شود.
  حجت الاســلام محمدرضــا مبلغی اظهــار کرد: 
بازدیدهای میدانی توسط اعضای کمیسیون فرهنگی 
مجلــس از وضعیت فرهنگی و گردشــگری جزیره 

هرمز انجام شد.
   وی با ذکر این نکته که قرآن بر گردشــگری و سفر 
تاکید کرده است، ابراز داشت: ما نیز بر همین موضوع 
تاکید داریم چراکه هم مســائل فرهنگی، اجتماعی، 

ارتباطی و اقتصادی در آن وجود دارد.
  عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
بــا ذکر این نکته که ســفر موجــب افزایش آگاهی 
انسان نســبت به نقاط مختلف کشــور خواهد شد، 
بیان داشــت: پس از بررسی چالش های گردشگری 

 هرمــز، از مســئولین اســتانی و کشــوری حوزه 
 گردشــگری خواســتیم که اگر چالش ها و موانعی 
در توسعه گردشگری اســلامی وجود دارد برطرف 

شود.
  حجت الاســلام مبلغی اذعان کــرد: در دیداری که 

با اســتاندار هرمزگان داشتیم بر لزوم توجه به حوزه 
گردشگری اسلامی به خصوص در جزیره هرمز تاکید 
شد چراکه معیشت مردم از این طریق تامین می شود 
 و اســتاندار نیز بر حل مشــکلات این حوزه تاکید 

کرد.

   وی ضمــن تاکید بر جلوگیری از رها شــدگی در 
حوزه گردشــگری، ابراز داشــت: بایــد به صورت 
برنامه ریزی شــده و هدفمند برای توسعه گردشگری 
متناسب با ارزش های اسلامی در جزیره هرمز تلاش 

کنیم.
  به گزارش مهر؛ عضو کمیســیون فرهنگی مجلس 
شورای اســلامی خاطرنشان کرد: کمیسیون فرهنگی 
در تحقق اهداف و رســالت خود جدی است و هیچ 
کم کاری در این زمینه از سوی مدیران دولتی پذیرفته 

نیست.

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک 
و آب و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس :

چالشهایگردشگریاسلامیدرجزیرههرمزبرطرفشود

سرویس شهرســتان// آیین تکریم و معارفه رئیس هیات 
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با حضور مشاور 
رئیس جمهوری و دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و اقتصادی 
کشور، اســتاندار هرمزگان، ائمه جمعه اهل سنت و شیعه، 

فرماندار، جمعی از مدیران و مردم این جزیره برگزار شد. 
   در این آیین افشار فتح اللهی به عنوان مدیرعامل جدید منطقه 
آزاد قشــم معارفه و از خدمات ۶ ماهه علی درویش پور در این 

سمت قدردانی شد.
  فتح اللهی پیش از این مشــاور و مدیریــت کل حوزه وزارت 
وزیر صمت و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان البرز 
را در زرومه خود دارد.  وی همچنین معاون امور صنایع سازمان 
صنعت، معدن و تجارت اســتان البرز، مدیر اداره صنعت، معدن و 
تجارت شهرستان پاکدشت و معاونت منطقه ویژه اقتصادی استان 

گیلان بوده است.
  فتح اللهی سرپرست معاونت امور حقوقی، مجلس و استان های 

وزارت صمــت را نیز بر عهده داشــته و از نیروهای متخصص 
قرارگاه خاتم الانبیا است که به عنوان یک مدیر صنعتی در سطح 

استان های تهران و البرز شناخته می شود.
  به گزارش ایرنا، علی درویش پور نیز در ۶ ماه گذشــته پس از 
انتصاب حمیدرضا مومنی به سمت دبیر شورای عالی مناطق آزاد 
کشور به ســمت رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 

آزاد قشم منصوب شد.
  جزیره قشــم با مساحت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر در سال های 
۱۳۶۹ و ۱۳۷۰ با تصمیم دولت به ۲ بخش منطقه آزاد با مساحت 
۳۰۰ کیلومتر و منطقه ویژه اقتصادی با مســاحت یکهزار و ۲۰۰ 

کیلومتر تقسیم شد.
  پیوند اقتصاد ملی به اقتصاد جهانی، انتقال تکنولوژی پیشرفته به 
منطقه، جذب سرمایه های خارجی، تربیت نیروی انسانی ماهر و 
متخصص و افزایش صادرات و کسب در آمدهای ارزی از جمله 

هدف های ایجاد منطقه آزاد قشم است.

سرویس شهرستان// رئیس حوزه بانك 
ملی ایران امور شــعب قشم گفت: این 
بانك در ۶ ماهه نخست سال جاری ۲۹۶ 

فقره وام ازدواج پرداخت کرده است. 
  عبدالرحیم حاجی پور افزود: در مجموع 
۳۶۴ میلیــارد و ۴۰۰ میلیــون ریال به 

زوج های جوان پرداخت شده است.
  وی ادامه داد: در نیمه نخســت امسال 
همچنین ۱۴ فقره  وام در قالب تسهیلات 
قرض الحســنه  خود اشتغالی و مشاغل 
خانگی کمیته امداد به افراد پرداخت شده 

است.
  رئیس حوزه بانک ملی ایران امور شعب 
قشم تصریح کرد: ۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال در زمینه به افراد معرفی شده توسط 
کمیتــه امداد امام خمینــی)ره ( پرداخت 
شــد.وی افزود: همچنین یک وام ۲۰۰ 
میلیــون ریالی خود اشــتغالی در حوزه 
بهزیســتی و یک وام یک میلیارد و ۵۰ 

میلیونی در حوزه مشاغل آسیب دیده از 
کرونا  پرداخت شده است.

   به گزارش ایرنــا، بنا بر آمار نفوس و 
مسکن در سال ۱۳۹۵، تعداد ۱۴۸ هزار و 
۹۹۳ نفر در قالب ۶۰ هزار و ۵۰۶ خانوار 

در شهرســتان قشم زندگی می کنند. ۷۶ 
هزار و ۷۷ نفر از جمعیت قشم مرد و ۷۲ 
و ۹۱۶ نفر زن هســتند. از این تعداد ۶۶ 
هزار و ۸۰۱ نفر در شــهرها و ۸۲ هزار 

و ۱۶۰ نفر در روستاها زندگی می کنند.

مدیرعاملجدیدسازمانمنطقهآزادقشممعرفیشد

 سرویس شهرستان//  نائب رئیس کمیسیون 
فرهنگی مجلس گفــت: اعتبارات لازم برای 
اختصاص  پرتغالی ها  قلعه  و مرمت  نگهداری 

پیدا می کند.
  بیــژن نوباوه وطن اظهار کــرد: جزیره هرمز 
بیش از ۴۰۰ شهید را تقدیم انقلاب کرده است 
که واقعاً قابل تقدیر اســت.وی با اشاره با سفر 
برخی از اعضای کمیســیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی، عنوان کرد: برای بررسی مسائل 
و چالش های فرهنگی و گردشــگری جزیره 
هرمز با حضور جمعی از اعضای کمیسیون در 

جزیره هرمز حاضر شدیم.نائب رئیس کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی با ذکر این نکته 
که اولین شهید دانش آموز کشور از جزیره هرمز 
برخواسته بود، ابراز داشت: تمام مردان جزیره 
در زمان دفاع مقــدس به جبهه رفتند و باعث 
غرور آفرینی برای ایران شــدند.نوباوه وطن با 
اشاره به برنامه های بازدید از جزیره هرمز، گفت: 
پس از حضور در گلزار شهدا از یک اقامت گاه 
بوم گردی بازدید به عمل آمد.  وی با اشــاره 
به لزوم ایجاد مشــوق های گردشگری مناسب 
برای جذب ســرمایه گذار، تصریح کرد: انتقال 
آب و برق به مکان های ســرمایه گذاری حوزه 
گردشگری که عمدتاً در خارج از شهر هستند 
از جمله مشوق هایی است که حاکمیت باید برای 
توسعه منطقه و جذب سرمایه گذار در نظر بگیرد.  
نائب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی با ذکر این نکته که باید برای توسعه 
گردشگری از ظرفیت های تمام وزارت خانه ها 
کــرد: موضوع  کرد، خاطرنشــان  اســتفاده 

گردشــگری یکی از موضوعات چند وجهی 
کشــور است که باید با همکاری تمام نهادهای 
حاکمیتی محقق شــود. یکی از مشوق هایی که 
از سوی سازمان میراث فرهنگی و گردشگری 
برای جذب سرمایه گذار در نظر گرفته می شود 
واگذاری زمین به سرمایه گذار است.نوباه وطن 
ابراز داشت: در بازدیدی که اعضای کمیسیون 
فرهنگی از قلعه پرتغالی ها داشتند، بر لزوم تزریق 
اعتبارات برای نگه داری و مرمت این اثر باستانی 
تاکید شد. وی ضمن مخالفت با بازسازی قلعه 
پرتغالی هــا، گفت: باید مانند تمــام دنیا بتوان 
قدمت این اثر را حفظ کرد و به نمایش گذاشت 
نه اینکه اقدام به نوســازی و بازسازی این اثر 
تاریخی گرفته شود.به گزارش مهر ؛ نائب رئیس 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با ذکر 
این نکته که قلعه پرتغالی ها می تواند در جذب 
گردشگر موثر باشد، بیان داشت: این قلعه نماد 
اقتدار و ایستادگی مردم ایران به خصوص خطه 

جنوب کشور است.

نائب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس  مطرح کرد

اختصاص اعتبارات لازم برای مرمت قلعه پرتغالی ها

سرویس شهرستان// دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور گفت: عوارض ورود 
به قشم برای شهروندان قشمی حذف شد . 

   دبیر شورای عالی مناطق آزاد کشور گفت : عوارض ورود در اسکله پهل- 
لافت برای جزیره نشینان حذف می شود تا این افراد برای ورود به سرزمین خود 
هزینه ای پرداخت نکنند . سعید محمد گفت : کشور در شرایط نامناسبی است ، اما 

نباید به این بهانه مردم منطقه مشکلات معیشتی داشته باشند . به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان ، وی افزود : جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی از دیگر 
 وظایف این سازمان است و در کنار آن برنامه ریزی برای حفظ فرهنگ بومی و حتی 
تاثیر گذاری این فرهنگ غنی بر گردشگران باید سرلوحه اقدامات مدیرعامل 

جدید باشد.

عوارض ورود به قشم برای قشموندان حذف شد 

دخل  هرگونه  اســت  بدیهی 
 ، دام  چــرای   ،  وتصــرف 
بوتــه کنــی ، قطع اشــجار 
وتخریــب در این محدوده به 
استناد مواد مذکور و همچنین 
مواد42 و43 مکرر ، 44 مکرر 
قانون حفاظت و بهره برداری 
ازجنگلها و مراتــع و نیز ماده 
اسلامی  مجازات  قانون   690
ممنوع بــوده و متخلف علاوه 
برجبران خسارت وارده تحت 
تعقیب و به مجــازات مقرره 

قانونی محکوم خواهد شد .

بدینوسیله به اطلاع می رساند اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان هرمزگان بر اساس ماده 1 قانون حفظ و 
حمایت ازمنابع طبیعی و ذخایر جنگلی کشور و ماده 50 قانون حفاظت و بهره برداری ازجنگلها و مراتع ، اراضی ملی و 
محدوده ذخیره گاه جنگلی باپوشش گونه ای آکاسیاتورتلیس ) گبر ( ازتوابع شهرستان بندرعباس واقع درپلاک ثبتی 
به شماره 513 فرعی از 13 -اصلی مربوط به سرخون بخش مرکزی بامختصات ذیل ، طبق نقشه به مساحت 1074 

هکتار را قرق اعلام می نماید .

سید  محمد نورموسوی   
مدیرکل منابع طبیعی 

وآبخیزداری استان هرمزگان  

مختصات جغرافیائی ذخیره گاه
zone

40
«
«
«
«
«
«
«

y
3036348
3036533
3035538
3034309
3033981
3033954
3034736
3035516

x
440833
437554
437596
437393
438814
439328
443119
442776

آگهی قرق ذخیره گاه جنگلی سرخون آگهی دعوت مجمع عمومی عادی 
به طور فوق العاده نوبت دوم

بدینوســیله به اطلاع میرساند جلسه مجمع عمومی 
عادی به طور فوق العاده نوبت دوم شــرکت تعاونی 
 مصــرف فرهنگیان مینــاب راس ســاعت 16روز 
پنج شــنبه مــورخ 1400/9/11در محل ســالن 
 اجتماعــات آموزشــکده فنی و حرفــه ای آیت ا...

خامنــه ای میناب واقــع در بلوار دانشــگاه بعد از 
95دستگاه  برگزار میگردد. لذا از کلیه اعضای محترم 
دعوت میشود تا در ساعت مقرر حضور بهم رسانند. 
بدیهی است کســانیکه به هر دلیلی نمی توانند در 
جلسه فوق شرکت نمایند میتوانند حق رای خود را به 
شخص دیگری واگذار نمایند . )ضمنا موکل پس از 
تعیین وکیل ، با حضور در شرکت تعاونی وکالتنامه 
خود را به مهر شرکت ممهورنماید )به همراه داشتن 
کپی کارت ملی وکیل و موکل یاموکلین الزامی است( . 

دستور جلسه :
1- قرائت گزارش هیات مدیره سال99

2- قرائت گزارش بازرسان سال 99
3- طرح و تصویب صورتهای مالی سال99-98

4- طرح و تصویب تغییرات اعضاء و سرمایه سال99
5- طرح و تصویب بودجه پیشنهادی سال1400

6- طرح و تصویب حقوق کارکنان بر اساس تورم 
و قانون کار

7- تعیین روزنامه کثیرالانتشــار جهت درج آگهی 
های شرکت

8- انتخاب اعضای هیئت مدیره اصلی و علی البدل 
9- انتخاب اعضای بازرسان اصلی و علی البدل

مرتضی ایزد پناهی - رئیس هیئت مدیره 
شرکت تعاونی مصرف  فرهنگیان میناب

تاریخ انتشارآگهي : 1400/08/24

با حکم استاندار هرمزگان ؛

سرپرست بخشداری گوهران بشاگرد منصوب شد
سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// اســتاندار هرمزگان با صدور 
حکمی، محسن ذاکری برنطین را به سمت سرپرست بخشداری گوهران 

شهرستان بشاگرد منصوب کرد.
    به گزارش خبرنگار دریا، مهندس مهدی دوســتی استاندار هرمزگان در 
این حکم ضمن انتصاب محسن ذاکری برنطین به سمت سرپرست بخشداری 

گوهران از توابع شهرستان بشــاگرد، برای وی در راستای تحقق اهداف و 
 آرمان های نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران و اجرای سیاســت های 
 دولــت مردمــی ایران قــوی و پیــروی از منویات رهبــر معظم انقلاب 
 اسلامی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای »مدظله العالی« آرزوی توفیق 

نمود.

امین درساره ســرویس شهرستان// 
میرهاشم خواســتار در جلسه ستاد 
ابراز  با  با کرونای شهرســتان  مقابله 
نگرانی از کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشتی و هشدار همزمانی آنفلوآنزای 
فصلی با کرونا افزود:با وجود شــرایط 
 مطلوب شهرســتان بنــدر خمیر در 
 رنگ بندی های کرونا ،اما بدلیل تشابه 
عائــم دو بیماری کرونــا و آنفلوآنزا 
نگرانی هایی در این زمینه وجود دارد 
از ایــن رو باید همه با هم تاش کنیم 
به مسئولیت  و عمل  با هوشــمندی 
های اجتماعی، کماکان شیوه نامه های 
بهداشــتی را به بهترین شکل رعایت 

کنیم.

   به گزارش خبرنگار دریا، رئیس ستاد 
بهداشت  از شبکه   کرونای شهرســتان 
 و درمــان خواســت اطلاع رســانی 
گســترده ای در این زمینه در ســطح 
شهرستان داشته باشد.وی همچنین یکی 
از دلایل بهبود شرایط شهرستان در حوزه 
کرونا را ایمن ســازی و واکسیناسیون 
عمومی ســطح شهرســتان عنوان کرد 
و افزود: امــا این موضوع دلیل بر اتمام 
ویروس کرونا نیست.دکتر چنگایی مدیر 
شبکه بهداشت نیز با بیان این مطلب که 
سال گذشته به دلیل رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و استفاده مردم از ماسک شاهد 
شیوع پیدا نکردن بیماری آنفلوآنزا بودیم، 
افزود: امسال با توجه به کم رنگ شدن 

رعایت شیوه نامه های بهداشتی، احتمالا 
شاهد شــیوع بیماری آنفلوآنزا باشیم.
وی افزود: از این رو برای جلوگیری از 
ابتلای همزمان به بیماری  های آنفلوآنزا 
و بیماری کرونا، باید اقدامات پیشگیرانه 
از جمله زدن ماســک ادامه یابد. تاکید 
 مجــدد بر اخــذ مجوز مراســمات و 
عروسی ها از ســتاد مدیریت بیماری 
کرونا و همچنین سرکشی مکرر از نحوه 
رعایت پروتکل های بهداشــتی توسط 
اصناف و مشــاغل و همکاری ادارات 
صمت ، اصناف ، هلال احمر و اماکن و 
بسیج با شبکه بهداشت و درمان از دیگر 
موضوعاتی بود که در این جلســه بدان 

اشاره شد.

فرماندار بندرخمیر  :
رعایت شیوه نامه های بهداشتی همچنان باید ادامه یابد

در ۶ ماهه نخست امسال :

بانك ملی ۲۹۶ فقره وام ازدواج در قشم پرداخت کرد

آگهي دعوت مجمع عمومی عادی 
به طور فوق العاده نوبت اول

جلسه مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده نوبت اول صیادی سیاف موج قشم 
تعاونی  دفتر شرکت  رأس ساعت 10روز یک شنبه مورخ 1400/09/07 در محل 

تشکیل مي گردد .
لذا از کلیه اعضاء دعوت مي شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا و کیل/ نماینده خود را کتباً معرفي 

نمایید .
 ضمناً به اطلاع می رساند اعضاي متقاضي اعطاي نمایندگي ، مي بایست به  همراه 
نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/09/06در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس 

از احراز هویت و تأیید وکالت ، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند .
 * دستور جلسه :

- طرح و تصویب عضویت در اتحادیه شرکتهای تعاونی صیادان استان هرمزگان

هیئت مدیره  -  علی اسلامی رمچاهی
تاریخ انتشارآگهي : 1400/08/24

 اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری هرمزگان

شناسه آگهی : 1221573
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
04:45:13 اذان صبح

06:04:07
11:29:22
16:54:20
17:11:48

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:19:27 اذان صبح
06:41:38
12:59:48
17:17:40

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:08:34 اذان صبح
06:28:46
11:51:05
17:13:07
17:30:54

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:28:57 اذان صبح
05:49:34
11:11:00
16:32:09
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 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:02:21 اذان صبح
06:23:06
11:44:15
17:05:06
17:23:00

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:44:52 اذان صبح
06:06:10
11:26:10
16:45:51
17:03:53

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:07:16 اذان صبح
06:28:56
11:48:10
17:07:05
17:25:13

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:57:08 اذان صبح
06:19:50
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 طلوع آفتاب
اذان ظهر
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 اذان مغرب17:35:55 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
فعل و انفعالات کهکشــانی یک دوره ی جدیدی 
را در زندگی شــما رقم خواهد زد. شاید تصمیم 
بگیرید کمتر بیــرون بروید و زیــاد با آدم های 
جدید معاشرت نکنید. اگر در این مدت رابطه ای شکل گرفت، 
 حتما از حد معمول عمیق تر خواهد بود. هفته های آینده بسیار 
مهم اســت، چون باید در این فاصله تــلاش کنید تا بعضی از 

رفتارهای تان را اصلاح نمایید.
   اردیبهشت :

هفته های گذشــته مدام به فکــر چیزهای جدید 
 بودید، با آدم های جدید آشــنا شــدید و بیشتر 
وقت تان را بیرون از منزل سپری کردید. اما اکنون 
زمان آن رسیده که استراحت کنید. فعل و انفعالات کهکشانی از 
شــما می خواهند امروز را در منزل بمانید و سعی کنید به ثبات 
برسید. می توانید انتظار اوقات خوشی را در منزل داشته باشید.

  خرداد :
امروز می توانید از تغییراتی که در راه اســت لذت 
ببرید. شــاید به این نتیجه برسید که برای تان بهتر 
اســت دوباره با دوســتان قدیمی ارتباط برقرار 
کنید، البته می دانید که اول از همه باید یک ســری مسایل را که 
پیوندتان را به هم زده بود حل کنید. شــاید یک ماه زمان لازم 
باشد تا دنیای احساسی تان را سر و سامان دهید و بتوانید اوقات 

دل انگیزی را تجربه کنید .
   تیر :

امــروز می توانید در روابط تان ســازنده تر عمل 
کنید. شاید دوستان جدید پیدا کنید یا این که اوقات 
خوشــی را با دوستان قدیمی تان بگذرانید. ممکن 
است تصمیم بگیرید که روابط عاشقانه تان را شدت ببخشید. در 
هر صورت، فعل و انفعلات کهکشانی به شما فرصت خواهد داد 

تا برای سلامت احساسات تان به منابع مفیدی دست پیدا کنید.
    مرداد :

به تازگی خودتان را بــه خوبی در محل کار اثبات 
کردید و به طور کلی بخشی از شخصیت تان در این 
فرآیند به ثبات رسید. انگار چیزی درست کرده اید 
که بعد از پردازش بسیار اکنون قصد دارید آن را به فروش برسانید. 
اگر همین طور است، از این فرصت برای عرضه ی آن استفاه کنید 

تا شاید بتوانید پول خوبی به دست آورید.
 شهریور :

 فعــل و انفعــالات کهکشــانی یــک دوره ی 
ســازش پذیر را برای شما به ارمغان آورده است. 
به هر کجا که بروید بــا خودتان موجی از اعتماد 
به نفس، وضوح ذهن و انرژی های مثبت به همراه خواهید برد. 
تا همین چندی پیش کلی انرژی مصرف کردید تا به این مرحله 

برسید، پس حالا که موفق شده اید از قدرت تان لذت ببرید.
  مهر :

امروز فرصتی خواهید داشــت تا از دست همه ی 
آن چیزهایی که مانع تولد دوباره ی شما می شدند 
خلاص شوید. تنها چیزی که ممکن است جلوی 
مســیرتان سبز شود این است که مجبورید به هر ترتیبی شده با 
دیگران ارتبــاط برقرار کنید، حتی اگر ترجیح تان چیز دیگری 
است. این موردی نیست که با آن مقابله کنید، باید آن را بپذیرید.

   آبان :
فعل و انفعالات کهکشانی یک دوره ی سازنده را برای 
شما به ارمغان آورده اند. برای این که به مرحله ای که 
در آن هستید برسید تلاش زیادی کرده اید. هر کسی 
 نداند خودتان که می دانید چه مســیر طولانی ای را تا به این جا 
آمده اید! مهم نیســت چه کار می کنید، فقط باید در هر شرایطی 
بزرگ فکر کنید.  نباید وقت تان را تلف کنید، بهتر است همین الآن 
دست به کار شوید. برای این که زودتر به نتیجه برسید باید هر چه 

سریع تر با ترس های تان مواجه شوید.
  آذر :

شــاید امروز مجبور شوید بیشتر زحمت بکشید. 
اکنون وقت آن اســت که خواب و خیالات واهی 
را کنار بگذارید و پا به دنیای واقعیت ها بگذارید. 
از مردم بیش از حد فاصله گرفته اید، اما اکنون وقت آن رسیده 
که با دیگران معاشــرت کنید و در جمع باشید. بخش مهمی از 
هر کاری مشارکت و همراهی با سایرین است. یادتان باشد که 
عقب نشــینی نکنید، بگذارید افکار مثبت و منفی با هم بروز 
کند. بعدا می توانید آن ها را از هم جدا کنید و فقط روی بعضی 
از آن ها متمرکز شوید.الآن فقط کافی است راه را باز بگذارید 

تا افکارتان بروز کند .
  دی :

از تعاملات امروز می توانید برداشت های مختلفی 
 داشــته باشید. شــاید به دنبال گســترش فضای 
ذهنی تان هســتید یا این که از خودتان سوالات 
فلســفی می پرسید یا حتی ممکن اســت به فکر یک سفر دور 
و دراز باشــید. حالا با همه ی این اوصاف چه کار می خواهید 
بکنید؟ آیا دوســت دارید کتاب های فلسفی کانت را بخوانید یا 
این که بیشتر دل تان می خواهد به سفر چین بروید.  اکنون زمان 
آن است که یک بار و برای همیشه با گذشته مواجه شوید. آینده 

در انتظار شماست و جای وقت تلف کردن نیست.
 بهمن :

چند مدتی اســت که مدام در فکر احساسات تان 
بودیــد و این که چه طور بــه آن ها جهت دهید. 
حالا دیگر این مرحله از کار به پایان رسیده و شما 
هم به خوبی از پس آن برآمدیــد. اما حالا که فعل و انفعالات 
 کهکشــانی به شما اجازه می دهد، دوســت دارید که کمی هم 
 تکانه ای تر یعنی بدون برنامه و با تصمیمات آنی عمل کنید. اگر 
کارها آن طور که انتظار داشتید پیش نرفت خودتان را ناراحت 
نکنید، چون وقتی به هدف نزدیک باشــید این چیزها مشکلی 
 درســت نخواهد کرد. تا دســت به کار نشــوید اتفاق خاصی 

نمی افتد.
 اسفند : 

امروز دوباره افکار مثبت به ذهن تان هجوم خواهند 
آورد. امــروز بــا آدم های جدید آشــنا خواهید 
 شــد و ارتباطات عمیقی را تجربــه خواهید کرد. 
 هفته های پیش رو بسیار برای شما مهم است. اوقات خوبی برای

 لذت بردن در انتظار شماست، پس بگذارید آهنگ زندگی شما 
را به رقص دربیاورد!

 ذهــن رویاپرداز شــما با کهکشــان ها پیوند دارد، اما شــما 
این پیوند را به چشــم نمی بینید.ســعی نکنیــد همین امروز 
همــه چیــز را حل کنید، در عــوض از لحظــات زندگی تان 
 لذت ببرید و مطمئن باشــید که تا چنــد روز آینده راحت تر 

می توانید مشکلات را حل کنید. طرح : امیر کاربخش

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // 
استاندار بوشهر گفت: بانك ها منابع بسیار 
خوبی در جهت توســعه عمرانی استان 
به شکل مدیریت نشده  اکنون  که  دارند 

هزینه می شوند .
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ احمد 
محمدی زاده در آیین معارفه معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری بوشهر اظهار کرد: 
منابع مصوبات سفر رئیس جمهور و منابعی 
که در قالب ســازمان برنامه و بودجه وجود 
دارد را باید بــا برنامه ریزی و اولویت بندی 

در جهت توســعه عمرانی استان هزینه کنیم.
وی اضافه کرد: بانک ها منابع بســیار خوبی 
دارند که اکنون به شکل مدیریت نشده هزینه 
می شوند لذا باید این منابع را با برنامه و تعیین 

هدف هزینه کنیم.
استاندار بوشهر تصریح کرد: شورای راهبری 
پتروشیمی های اســتان امسال ۱۰۰ میلیارد 
تومان در راســتای مسئولیت های اجتماعی 
خود در اســتان هزینه کرده و مقرر شده این 

رقم در سال آینده سه برابر شود.
  محمدی زاده اضافه کرد: منابع سازمان های 

حمایتی و همچنین منابع و سرمایه های بخش 
خصوصی ظرفیت ارزشمندی است که باید 
در مسیر توســعه و پیشرفت استان از آن ها 

بهره ببریم.
  وی تأکید کرد: اســتقبال از سرمایه گذاران 
بخش خصوصی و تســریع در کار آن ها جز 
سیاست های اصلی مدیریت استان است و از 
مسیر منابع سرمایه گذاران، به تولید، اشتغال و 
استقال اقتصادی کشور فکر می کنیم. محمد 
هادی رســتمیان معاون عمرانی اســتاندار 
بوشهر هم در این آیین با قدردانی از حسن 

 اعتماد وزیر کشــور و اســتاندار بوشهر به 
 وی گفــت: روحیه تعاون و تعهــد در کار

 ماك عمل برای اعتای اســتان و کشور 
است.

  وی بیان کرد: اســتان بوشــهر عرصه های 
متعددی در بخش های کشــاورزی، شیات، 
منابع زیرزمینی، نفت، گاز و پتروشــیمی و.. 
برای کار و خدمت و پیشرفت دارد، هر چند 
تاکنون تاش های زیــادی در این بخش ها 
انجام شده اما مردم استان شایسته خدماتی 

بیش از این هستند.

  معاون اســتاندار بوشــهر تأکیــد کرد: در 
مسیر توســعه عمرانی استان، شناخت دقیق 
نیازمندی ها و تعییــن اولویت ها با توجه به 

منابع محدود استان در دستور کار است.

در این آیین محمد هادی رستمیان به عنوان 
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار بوشهر 
معرفی و حکم وی که به امضا وزیر کشور هم 

رسیده است به ایشان اعطا شد.

استاندار بوشهر:

منابع بانک ها به صورت مدیریت نشده هزینه می شوند

حســن ســیاوی ســرویس اســتان ها // 
روند پوشش  به  اشــاره  با  استاندار خوزستان 
واکسیناسیون دانش آموزان، گفت: ممکن است 
کــودکان در کاس یا مدرســه، پروتکل های 
بهداشــتی را رعایت نکننــد بنابراین هر چه 
بالاتر  واکسیناسیون  اطمینان بخشــی  ضریب 

برود، شرایط بهتر خواهد بود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در نشست 
ستاد اســتانی مدیریت کرونا اظهار کرد: در خصوص 
فعالیت حضوری آموزش و پرورش، ماك کار تصمیم 
ســتاد ملی مقابله با کرونا است بنابراین در چارچوب 
تعیین شــده کار دنبال شــود.به گزارش ایسنا، وی با 
بیان اینکه اختاف با آموزش و پرورش خوزســتان  
در خصــوص تاخیر یکی دو هفته ای در بازگشــایی 
مدارس با تراکم بیشتر است، افزود: در مدارس دارای 
کاس با بیش از ۵۰ دانش آموز یا بالاتر از حد که در 
کاس تراکم وجود دارد و ممکن است خطراتی ایجاد 
شود، باید فعالیت حضوری با تاخیر و پس از رسیدن 
به ضریب اطمینان بخش واکسیناســیون و با رعایت 

پروتکل های بهداشتی آغاز شود.
  اســتاندار خوزســتان گفت: ممکن است کودکان در 
کاس یا مدرسه، پروتکل های بهداشتی را رعایت نکنند 

بنابراین هر چه ضریب اطمینان بخشــی واکسیناسیون 
بالاتر برود، شرایط بهتر خواهد بود.  وی بیان کرد: نقشه 
راه واکسیناســیون هر شهرستان باید با جدیت توسط 
فرمانداران پیگیری و نتیجه تغییرات در شهرســتان ها 

بررسی شود.
 خلیلیــان گفت: آموزش و پرورش با جدیت در حال 
پیگیری واکسیناســیون اســت که جای تقدیر دارد و 
قول داده اند در مدت دو هفته پوشــش واکسیناسیون 
دانش آموزان به استاندارد و به حدی که اطمینان بخشی 
ایجاد شود، برسد. روسای دانشگاه های علوم پزشکی 
نیز آمادگی انجام این کار در یک روز را دارند بنابراین 
با هماهنگی می شــود کار را در یــک هفته انجام داد.

وی با بیان اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی باید با 
جدیت دنبال شود، افزود: مسیر عادی سازی فعالیت ها 
در جامعه در حال طی شدن است. از این به بعد عاوه 
بــر گزارش از روند واکسیناســیون باید در خصوص 
وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی نیز گزارش داده 
شود.استاندار خوزستان با بیان اینکه مصوبات قرارگاه 
عملیاتی و نظارتی ســتاد مدیــرت کرونا لازم الاجرا 
هســتند و باید روند اجرای مصوبات هر هفته گزارش 
شود، تصریح کرد: برخی مدیران موفق عمل کرده اند که 

باید احصا و تشویق شوند و سپس سراغ تنبیه برویم.

استاندار خوزستان : 

واکسیناسیون دانش آموزان 
در دو هفته به حد استاندارد برسد

   

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // استاندار 
افزایشی مبتایان به روند  با اشــاره   کرمان 
 در اســتان های همجوار اظهــار کرد: اگر 
مراقبت هــای لازم صورت نگیرد کرمان جزو 
استان های اولی خواهد بود که پیك ششم در 

آن به وقوع می پیوندد. 
  »علــی زینی ونــد«  در یک صــد و هفتمین 
 ســتاد مقابله با کرونای استان کرمان گفت: طرح 
مدیریت هوشمند محدودیت های کرونایی از هفته 
آینده مبنا قرار می گیــرد و این یک طرح جامع 

است.
وی بر لزوم نظارت بر واکسیناســیون تاکید کرد 
و افزود: کارمندانی که واکســن تزریق نکرده اند، 
۱۵ روزی یک بار تست PCR خود را باید ارائه 
دهند و این طرح هوشمند بسیار سختگیرانه است.

استاندار کرمان واکسیناسیون و رعایت پروتکل ها 
را مبنای طرح هوشمند محدودیت های کرونایی 
دانست و اظهار کرد: استان کرمان به لحاظ پوشش 
واکسیناسیون در رده های پایین کشور قرار دارد و 
این به دلیل عدم اســتقبال برخی از نقاط استان از 

واکسیناسیون است.
  وی با تاکید بر آنکه باید ۸۵ درصد جمعیت کل 
استان واکسیناسیون شوند، تصریح کرد: در برخی 
از شهرهای استان میزان واکسیناسیون از میانگین 

کشوری بیشتر است.
  زینی وند با اشــاره به روند افزایشــی مبتایان 
 در اســتان هــای همجــوار اظهــار کــرد: اگر 
مراقبــت های لازم صورت نگیــرد، کرمان جزو 
استان های اولی خواهد بود که پیک ششم در آن 

به وقوع می پیوندد.
  وی اراده و صــاح کشــور را در گســتردگی 
واکسیناســیون و رعایت پروتکل ها دانســت و 

عنوان کرد: رسانه ها می توانند مناظره هایی بین 
موافقیــن و مخالفین واکسیناســیون برگزار کنند.
استاندار کرمان با اشاره به نزدیکی سالگرد سردار 
شهیدحاج قاسم ســلیمانی اظهار کرد: تعداد زوار 
این شهید والامقام رو به افزایش است و باید حتما 
در مکان های شــلوغ ناظران بــر پروتکل های 
بهداشتی نظارت داشته و شــان و احترام زائرین 

رعایت شود.
  به گــزارش ایســنا، »حمید شــمس الدینی« 
مدیرکل امنیتی و انتظامی اســتانداری کرمان نیز 
 در این جلســه گفت: شهرستان های زرند و شهر
 بابــک همچنان در وضعیت قرمــز کرونایی قرار 

دارند.
  وی ادامه داد: شهرســتان های کرمان، سیرجان، 
رفسنجان و نرماشــیر در وضعیت نارنجی، فقط 
شهرســتان فاریــاب در وضعیت آبــی و مابقی 
شهرستان های استان در وضعیت زرد قرار دارند.

مدیرکل امنیتی و انتظامی استاندار کرمان بر لزوم 
رعایت پروتکل ها با حساسیت بیشتر تاکید کرد و 
افزود: متاسفانه وضعیت شهرستان های نرماشیر، 
عنبرآباد، کهنوج و منوجان نسبت به هفته قبل بدتر 

شده است.

استاندار کرمان هشدار داد

در صورت عدم مراقبت ، جزو اولین استان های درگیر پیك ششم می شویم 

// رئیس  آرزو توکلی سرویس استان ها 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اســامی گفت: پروژه صاروج آغازی در 
اجرای پروژه های بزرگ در کرمان خواهد 
بود و طرح های بلند مدت با چشم انداز 

بیش از ۵۰ سال تدوین و اجرا می شود. 
به گــزارش خبرنــگار دریــا ، محمدرضا 
پورابراهیمی در آیین افتتاح پارکینگ هوشمند 
جنوب شــرق کشــور گفت: صاروج یکی 
از پــروژه های پیچیده بــود و اگر حمایت 
رییس دادگستری اســتان نبود، این پروژه به 
 نتیجه نمی رسید.وی بیان کرد: هر یک دلار
  از منابــع خارجی جذب شــود، می توانیم 
 سرمایه گذاران خارجی را جذب کنیم و این آغاز 

حرکت های ما در کرمان است.
  نماینده مردم کرمــان و راور در مجلس با 

بیان اینکه کرمان پس از شــهادت از سردار 
سلیمانی همان کرمان قدیمی نیست، تصریح 
کــرد: کرمان پایتخت مقاومت اســت و باید 
زیرســاخت شــهری را تقویت کنیم.وی با 
اشــاره به اینکه شــهر کرمان حتما آینده ای 
درخشان خواهد داشــت، اظهار کرد: کرمان 
در ابعــاد فرهنگی، اجتماعــی، اقتصادی و 
 عمران شــهری پیشرفت چشم گیری خواهد 

داشت.
   پورابراهیمــی گفت: این آغازی در اجرای 
پروژه های بزرگ در کرمــان خواهد بود و 

طرح های بلند مدت با چشــم انداز بیش از 
۵۰ سال تدوین و اجرا شود.

  »یداله موحد« رییس کل دادگستری استان 
کرمان نیز در این آیین گفت: امروز بخشی از 
پروژه صاروج به بهره برداری می رســد.وی 
ادامه داد: گودال خشت مال ها به یک معضل 
جدی شــهر کرمان تبدیل و یکی از مراکز پر 

مفسده شهر بود.
    رئیــس کل دادگســتری از علت مداخله 
دادگســتری در اجــرای پروژه ســخن به 
میان آورد و گفــت: تملک اراضی برخاف 

قوانین بود که با مذاکرات مشــکات را رفع 
کردیــم. وی تجمیع پاك ها را یکی دیگر از 
مشکات دانست و بیان کرد: باید همه برای 
آبادانی و توسعه کرمان همت کنند و آنجا که 
 منافع عمومی و توسعه استان کرمان را تامین 
می کند، دستگاه قضا همکاری لازم را خواهد 

داشت.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ؛

کرمان وارد دوران تحول شد
 // ها  استان  سرویس  سیاوی  حسن 
شورای  مجلس  رییســه  هیات  عضو 
اسامی گفت: در راستای حل مشکل 
آب و فاضاب کانشهر اهواز ۱۷ هزار 
برای رفع مشکل   و ۵۰۰ میلیارد ریال 
آب های ســطحی و سه هزار میلیارد 
ریــال در بودجه امســال توســط 
کمیســیون تلفیق مجلس اختصاص 

داده شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا  ، مجتبی یوسفی 
در حاشیه بهره برداری از طرح آبرسانی به 
۲ روستای بخش مرکزی اهواز در گفت و 
گو با خبرنگاران با اشــاره به پیگیری های 
صورت گرفته برای حل مشکل فاضاب این 
کانشهر گفت: متاسفانه در بخش زیرساخت 
آب و فاضاب در خوزستان و اهواز دچار 
انباشت مشــکل هستیم به گونه ای که یک 
هزار روستا در سال گذشــته با تنش آبی 
مواجه شــدند.نماینده مردم اهواز، حمیدیه، 
کارون و بــاوی با بیان اینکه رفع مشــکل 
فاضاب مناطق بحرانی اهواز به طور جدی 
در دستور کار اســت، ادامه داد: شهر اهواز 
با نگاه ویژه دولت سیزدهم به کارگاه بزرگ 
عمرانی تبدیل شده است به گونه ای که هم 
اکنون ۹۰ پیمانکار در نقاط مختلف ســطح 

شهر مشغول فعالیت هستند.
  رییس کمیســیون عمرانی مجلس شورای 
اســامی اظهار داشــت: دســتور رییس 
جمهوری برای تکمیل فاضاب اهواز و حل 
مشکل زیرســاختی خوزستان در دو سال 
آینده، این امید را ایجاد کرده اســت که کم 
کاری چند دهه اخیر با همت دولت سیزدهم 
 برطــرف شــود.وی ادامــه داد: در برخی 
محله های اهــواز از جمله کوی علوی به 
دلایل مختلف و با وجود اینکه بیش از یک 
دهه از آغاز عملیات اجرایی برخی طرح ها 
می گذرد ولی همچنان ناتمام رها شده اند. 
این موضوع موجب شده است تا فاضاب 
این منطقه یک دهه در معابر جاری شود که 
رفع مشــکل فاضاب آن در روزهای اخیر 
در دســتور کار قرار گرفته اســت. یوسفی 

با بیان اینکه مســوولان کشوری شناخت 
دقیقی از مشکات خوزستان ندارند گفت: 
برای شناخت مسوولان کشوری از انباشت 
مشکات در خوزستان، بازدیدهای میدانی 
به این منظور در سطح خوزستان و اهواز طی 
چند ماه اخیر برای آنان برگزار شده است. 
وی ادامه داد: هفته جاری نشستی به منظور 
بررسی طرح های آب و فاضاب خوزستان 
و شهر اهواز و همچنین طرح های شهرداری 
اهواز در کمیسیون عمران و با حضور برخی 
وزیران برگزار می شود. عضو هیات رییسه 
مجلس شورای اسامی با تاکید بر ضرورت 
هزینه کرد اعتبارهای ملی گفت: دستگیری 
یک مسوول متخلف مشکلی از مشکل های 
 مردم حــل نمی کند و بایــد نظارت ها به 
گونه ای باشد که جلوی تخلف پیش از وقوع 

آن گرفته شود.
   یوســفی اظهار داشــت: متاسفانه برخی 
مســوولان خوزســتان که شــاید رسانه 
 هم در اختیار دارند با حاشــیه ســازی و
 جریان سازی رسانه ای به دنبال به حاشیه 
بردن ناکارآمدی خود هســتند. با اجرای 6 
کیلومتر خط انتقال شامل چهار کیلومتر خط 
انتقال ۲۵۰ میلیمتر و ۲ کیلومتر خط انتقال 
۱6۰ میلیمتر و اتصال به تصفیه خانه گروه 
ملی اهواز، آبرسانی به ۲ روستای ام الطمیر 
و سیف السادات با جمعیت حدود هفت هزار 
و ۵۰۰ نفر انجام شد. با بهره برداری از این 
خطوط انتقال جدید، آب آشامیدنی مردم این 
منطقه به میزان سه هزار و ۵۰۰ متر مکعب 
در شبانه روز، به شــکل پایدار تامین شد. 
پیش از این آب آشامیدنی این ۲ روستا  از 
تاسیسات شهدای جهاد تامین می شد اما به 
دلیل قدیمی و فرسوده بودن خطوط آب و 
وجود شکستگی فراوان، آب شرب منطقه از 
کیفیت و کمیت لازم برخوردار نبود، اکنون 
با بهره برداری از تاسیسات و خطوط جدید 
و با اتصال بــه تصفیه خانه گروه ملی، آب 
آشامیدنی از لحاظ کمیت و کیفیت افزایش 
یافته است که رضایت اهالی این منطقه را در 

پی خواهد داشت.

تخصیص20هزارمیلیارد
برایآبوفاضلاباهواز
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گروه گزارش // سفر یك هفته ای قائم مقام جمعیت 
مستقل جهادی کشور به استان هرمزگان و برگزاری 
جلسات مشترک با مســئولان عالی رتبه استانی ، 
 در راســتای هم افزایی و همکاری وتعامل مشترک و 
بهره مندی از خدمات جهــادی در تمام عرصه های 
سیاسی ، اقتصادی ، اجتماعی ، فرهنگی ، مذهبی و 
حفظ وحدت وانســجام هر چه بیشتر اقوام و مذاهب 

اهل سنت انجام شد .
   در طی یک هفته اخیر بازدیدها وجلسات متعددی توسط 
قائم مقام جمعیت مستقل جهادی کشور از استان هرمزگان 
صورت پذیرفت، علی مخیر ایرانــي  در بازدید های یک 
هفتگی خود ابتدا از شهرســتان هــای بندر لنگه و بخش 

شیبکوه - پارسیان -کیش و قشم و مرکز استان هرمزگان با 
جمعی از فعالان اجتماعی اقتصادی و سیاسی و امامان جمعه 
و جماعات مخصوصاً امام جمعه و نماینده ولی فقیه در استان 
هرمزگان حجت الاسام عبادی زاده و علمای اهل سنت و 
ائمه جمعه و جماعات تشیع و تسنن -نیروهای انتظامی ،نظامی 
 و امنیتی -مدرسان حوزه و فقه -رؤساي ستاد های جهادی 
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی - سردار سالاری فرمانده سپاه امام 
سجاد )ع( استان هرمزگان وجمعي از خبرنگاران و اصحاب 
رســانه و اعضای گروه های جهادی استان و شهرستانهای 
هرمــزگان از مناطق ویژه اقتصــادی و تولیدی و مناطق 
اســتراتژیک شهرســتان ها با جمعی از فعالان و نیروهای 
جهادی حــوزه های مربوطه بــا همراهی تیموری رئیس 
جمعیت جهادی اســتان هرمزگان و شیخ معظمی مشاور 
جمعیت مســتقل جهادی کشور بازدید و سرکشی نمودند . 
در دیدار قائم مقام جمعیت مستقل جهادی کشوربا روسای 
ستادهای انتخاباتی آیت الله ریئسي درهرمزگان شیخ معظمي 
بیان نمود :هرمزگان رتبه اول مشــارکت مردم در انتخابات 

ریاست جمهوری رابه همراه داشته است ،وي با بیان دستاورد 
بزرگ رتبه نخســت مشــارکت ۵۸/۱۱ درصدی مردم در  
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اسامی ایران 
اظهار داشــت: افتخار آن برای روسای ستادهای انتخاباتی 
آیت الله ریئسي است و این اتفاق را مرهون تاشها ،اخاص،  
همدلی و همیاری نخبگان سیاسی و اجتماعی قلمداد کرد و 
افزود :هســته مرکزی هرمزگان در این پیروزی بزرگ افراد 
حاضر در این نشســت ها هســتند  که با روحیه جهادی و 
مطالبه گری اســتراتژی انتخابات را تبیین و راهبری کردند. 
دراین نشست قائم مقام جمعیت مستقل جهادي کشور نیز 
ضمن اباغ سام گرم و صمیمانه دبیر جمعیت، سردار حمید 
مقــدم و عرض خدا قوت از طرف وی به همه دوســتان و 
همکاران جهادي و ولایتمدار گفت: اکنون ما در ســه حوزه 
اصلی فعالیت خودمان را در دســتور کار قــرار داده ایم که 
عبارتند از: ۱-حوزه امور اقوام و مذاهب اهل ســنت کشور 
۲- حوزه دفتر بازرســی ویژه ریاست جمهوری  ۳-حوزه 
سازمان جهاد سازندگی نوین می باشد . وی در ادامه گفت: 
در شــرایط کنونی کشــور، و وضعیت موجود دیگر مجال 
وفرصت آزمون وخطا نیست وبایستی با بکار گیری مدیران 
خدوم،کارآمد و ولایی وپاکدســت و با مدیریت صحیح از 
زمان و منابع وپتانسیلها وظرفیتهای موجود حداکثر بهره وری 
مطلوب ،سازنده واثر گذار را ایفا نماییم، به گونه ای که شاهد 
رشد وتعالی وپیشرفت وعمران وآبادانی کشور عزیزمان توام 
با تامین شایسته معیشــت واشتغال ،رفاه وامنیت اجتماعی 
وثبات اقتصادی ودر نهایت موجبــات رضایتمندی آحاد 
جامعه ملت شریف وفهیم وشهید پرورمان را بوجود آوریم و 
ان شاالله شاهد رشد وبالندگی روز افزون کشور عزیزمان در 
تمام عرصه ها باشیم .سردار ایرانی ضمن بیان نابرابری های 
قومی و مذهبی در کشور افزود: در دولت جدید در پی ایجاد 
ســاختاری تحت عنوان معاونت اقوام  و مذاهب اهل سنت 
کشور هستیم،چرا که حقیقتا نقش اهل سنت و مرزنشینان اصیل 
 و غیور در امنیت کشورعزیزمان غیرقابل انکار است و شخص 
آیت الله رئیسی همواره وهمیشه به این عزیزان توجه خاص 
و ویژه ای داشته ودارند. سردار ایراني همچنین به رفع موانع 
قانونی معضل ســوخت بری در شــرق کشورو کولبری در 
غرب کشــور اشاره کرد و پیشنهاداتی در قالب تعاونی های 
مرزنشیني وقانونمند کردن فعالیتهای عزیزان اهل سنت در 
شــرق ودرغرب کشور ارائه کرد و گفت: در صورتی که این 
مشاغل بصورت هدفمند وقانونی تحت تدابیر خاصی درآید 
عاوه بر ایجاد عواید دو طرفه )دولت و مرزنشــینان( دیگر 
شاهد رفتارهای نابهنجار نخواهیم بود وچنانچه شخص یا 
اشخاصی خارج از چارچوب قانونی اقدام به سوخت بری یا 
کولبری نماید به منزله قاچاق تلقی شده ودر راستای برخورد 
قانونی مراجع ذیصاح ونیروی انتظامی با متخلفین ،حتی خود 
مردم هم از برخورد کردن با افراد خاطی استقبال وحمایت 
خواهند کرد. وی بیان داشت :پیرو مطالبات فعالین اجتماعی و 
سیاسی این نشست ها و در پاسخ به بیانات مهندس حسینی در 
تعریف استراتژی جهادی در رویکرد حوزه اقتصادی و توجه 
به معیشــت گسیخته و ناپایدار مردم استان علیرغم عناوین 
بزرگ منصوب به هرمزگان به عنوان قدرت اقتصادی کشور و 
مطالبه غریبی به عنوان فعال اجتماعی مبنی بر برگشت سود ۵ 
درصدی صنایع بزرگ صنعتی و سهم مردم در مصوبه قانونی 
به مسئولیت اجتماعی صنایع بیان داشت: به نظر بنده چنانچه 

موضوع  ایالتی کردن استان ها توسط دولت محترم عملیاتی 
 واجرایی شــود برگشت این منابع و منافع حاصل از آن در 
جهت رفاه اجتماعی مردم محقق می گردد. در حاشیه این 
نشست ها مهندس تیموری رئیس جمعیت جهادی استان 
هرمزگان از پتانسیل های جمعیت جهادی این استان سخن 
گفت و افزود: بسیاری از مسائل موجود در ظرفیت جمعیت 
جهادی قدرتمند محقق می گردد که نســبت به مسائل و 
چالش های موجود هوشیار دغدغه مند حساس و مطالبه گر 
هستند. سردار علی مخیر ایرانی در نشست با فعالان اجتماعی 
و سیاسی و فرهنگی گفت: هرمزگان از پتانسیل های خوب 
و بالقوه ای در زمینه های مختلف برخوردار اســت و نیاز 
است بیشتر به استان هرمزگان توجه شود ،مناطق هرمزگان به 
دلایل موقعیت های جغرافیایی و آب و هوایی بهترین شرایط 
برای هرگونه  سرمایه گذاری وایجادفعالیت های اقتصادی 
-گردشگری -تولیدی -کشاورزی -صید و صیادی صادرات 
 و واردات انواع کالاهــای بازرگانی، حمل ونقل دریایی و 
بین المللــی و نفت و گاز و آبی داراســت ،می طلبد که با 

جمیع جهات در تمام حوزه های توصیف شــده از ظرفیت 
جامعه نخبگان وفرهیختــگان، مدیران جوان ومتخصص 
وکارآمد وباتجربه و انقابی و جهادی این شهرســتان ها و 
مرکز استان استفاده گردد تا مردم هرمزگان شاهد پیشرفت 
 و ســازندگی و عمــران و آبادانی مناطق خود باشــند ، 
ان شــاء الله در آینده نزدیک مردم عزیز هیچ گونه نگرانی 
بابت درآمد و دغدغه بیکاری و اشــتغال و معیشت خودو 
فرزندانشان  نداشــته باشــند، زیرا با تدبیر های خاص 
و برنامه ریزی مناســب بخش اعظمی از مشــکات این 
اســتان را با همکاری متولیان امر و دســتگاه های مرتبط 
 بــا اســتفاده از نیروهای جهادی همــان منطقه پیگیری 
می کنیم .ســردار ایرانی مخیر با توجــه به همراهي مردم 
در تمام عرصه هــا و زمینه ها که حقیقتا نقش بی بدیلی 
دارند،گفت : مردم ولی نعمتان این نظام و انقابند و همیشه 
باید به این مردم نجیب توجــه کرد زیرا این دولت ،دولت 

خدمتگزار و جهادی متعلق به همین مردم عزیز می باشد.

قائم مقام جمعیت مستقل جهادی کشور در سفر خود به هرمزگان  تاکید کرد 

ضرورت توجه بیشتر به ظرفیت های موجود درهرمزگان 

 
گروه گزارش// از ۱۴ آبان ۱۳۵۷ تا شانزدهم دیماه این 

سال، ایران فاقد روزنامه بود. 
   چراکه ارگان های پرشــماری در این فصل و چند ماهی 
پیش و پس از آن، به دلایل سیاســی اقتصادی، دست به 
اعتصاب زدند. یکی از گروه هایی که نامشان در فهرست 
اعتصاب کنندگان جلب توجــه می کرد، اهالی مطبوعات 
بودند.مطبوعاتی ها یعنی روزنامه نــگاران، کارگران فنی 
و کارمندان اداری شــاغل در مطبوعــات، که در پاییز و 
زمستان ۱۳۵۷ دو اعتصاب سراسری را از سر گذراندند؛ 
اعتصاب هایی در جهت مقابله با فشار سانسور، تقاضای 
آزادی و امنیت روزنامه نگاران و همراهی با نهضت مردمی. 
نخســتین اعتصاب، کوتاه مدت و از ۱۹ تا ۲۲ مهر ماه و 
دومین اعتصاب که دو ماه به درازا کشــید، از ۱۵ آبان تا 
۱۵ دی ماه بود. در این مدت دو سه نشریه کوچک )دارای 
تحریریه دو - سه نفری( وابسته به دولت چند شماره منتشر 

کردند که آنها هم مجبور به قطع انتشار شدند. 
  جرقه شکل گیری اعتصاب

  شروع داســتان اعتصاب نخســت مطبوعات به صبح 
روز چهارشــنبه نوزدهم مهر ماه برمی گردد؛ از تحریریه 
پرخواننده ترین روزنامه هــای آن روزها، یعنی اطاعات 
و کیهان. آن روز وقتــی کارکنان بخش های مختلف این 
روزنامه ها ســرگرم آماده کردن شماره های جدید بودند، 
با حضــور غیرمنتظره مأموران نظامی در تحریریه شــان 
روبــه رو شــدند؛ مأمورانی که گویا درجه ســرهنگی و 
ســرگردی داشــتند و از طرف فرمانداری نظامی تهران 
مأموریت داشــتند که مطالب ایــن روزنامه ها را پیش از 
چاپ بررسی کنند. برای مطبوعاتی ها که آن روزها برای 
آزادی و امنیت بیشتر خود دست به اقداماتی زده بودند و 
مذاکراتی را با دولت داشتند، چنین اتفاقی توجیه پذیر نبود. 
علّت حضور مأموران این بود که فرمانداری نظامی تهران 
در روزهای پرالتهاب ســال ۱۳۵۷ کنترل هر چه بیشتری 
را بر مطبوعات می خواســت. این اقدام مثل جرقه ای بود 
که شــکل گیری اعتصاب مطبوعاتی ها را به دنبال داشت. 
حضور نظامی ها درواقع فرصتی را به دست مطبوعاتی ها 
داده بود تــا آنها هم صدای اعتراض شــان را بلند کنند.

در تحریریه اطاعات و کیهان پــس از حضور مأموران 
نظامی، آرام آرام اعتراض بعضی از اعضا شــروع شد. این 
اعتراض ها، گفت وگوها و مشورت گیری ها تا آنجا پیش 
رفت که کار، منجر شــد به دست از کار کشیدن. کیهان در 
این زمینه پیش قدم بود و اعضایش زودتر دســت از کار 
کشیدند. کارکنان دو روزنامه البته تلفنی با هم در ارتباط 
بودند و درباره ماجرای مشابهی که در تحریریه های شان 
اتفاق افتاده بود، از هم خبر می گرفتند. رایزنی مطبوعاتی ها 
با دولت باعث شد، مأموران نظامی روزنامه ها را ترك کنند 
ولی انگار کار از کار گذشته بود. آبی که ریخته شده بود را 
دیگر نمی شد جمع کرد. مطبوعاتی ها دیگر کوتاه بیا نبودند. 
البته به خصوص در روزنامــه اطاعات اختاف نظرهای 
اساســی درباره اعتصاب کردن یا ادامه انتشــار روزنامه 

حاکم بود؛ ولی کفه ترازوی مخالفان ادامه انتشار به ویژه به 
سبب خواست عمومی جامعه سنگین تر بود. مسئله مهمی 
که روزنامه نگاران مخالف ازسرگیری انتشار، به آن دامن 
می زدند، این بود که تضمینی وجود نداشت روزنامه نگاران 
دیگر شاهد چنین ماجرایی نباشــند. مأموران نظامی از 
تحریریه ها رفته بودند اما نویسندگان و خبرنگاران این بار 
با پافشاری، از دولت »تضمین« می خواستند؛ نه فقط برای 
تکرار نشدن چنین رویدادی بلکه حالا دیگر برای آزادی 
مطبوعات و حذف سانسور. خواست عمومی جامعه هم 
در فضای انقابی ســال ۱۳۵۷ از اهالی مطبوعات همین 
بود. البته اصحاب مطبوعات نیز برای همراهی یا حداقل 
همراه نشــان دادن خود با مردم معتــرض و در فضایی 
که کشــور را اعتصاب گرفته بود، نیاز به حرکتی انقابی 
داشــتند.با شــکل گیری اعتصاب در کیهان و اطاعات، 
روزنامه آیندگان نیز به نشــانه همراهی با این حرکت به 
آنها پیوست. از طرفی روزنامه رستاخیز هم که نسخه های 
آن در چاپخانه کیهان چاپ می شــد با اعتصاب کارگران 
این چاپخانه، چاره ای جز پیوســتن به اعتصاب نداشت و 
به این ترتیــب این روزنامه نیز در صف اعتصاب کنندگان 
قرار گرفت. بعد نوبت به روزنامه های دیگر از جمله پیغام 
امروز و دو روزنامه خراسان و آفتاب شرق از مشهد رسید 
و آنها هم به نشانه همراهی با همکاران مطبوعاتی شان در 
اعتصاب آنها شریک شدند. در تاریخ عمومی مطبوعات 
 )تاریــخ جهانی رســانه ها(، از این اعتصــاب به عنوان 
طولانی ترین و موثرترین اعتصاب اهل قلم در طول تاریخ 

۳۵۰ ساله روزنامه نگاری یاد شده است.
  بخشی  از ناگفته های فیروز گوران از اعتصاب 

مطبوعات
  فیروز گــوران  از افراد تحریریــه روزنامه آیندگان در 
هر دو دوره اعتصاب نقشی اساســی داشت؛ از همراهی 
بــا اعتصابیون تا مذاکره برای پایــان اعتصاب و البته دو 
بار تجربه زنــدان همزمان با آغاز اعتصاب بزرگ و چند 

روزی هم در دوره بختیار. گوران ناگفته هایی از روزهای 
بی روزنامه ای ایــران را بازگو می کند که پر از خبر بود و 
بعضا خبرســازان خود خبرنگاران بودند.گوران در ابتدا 
از زمینه هــا و عواملی  که منجر شــد فرمانداری نظامی، 
سه ســرهنگ به کیهان بفرســتد گفت: قبل از دور اول 
اعتصاب مطبوعات جلســه ای با حضــور مصباح زاده و 
فرهاد مســعودی مدیران روزنامه های کیهان و اطاعات 
و ســپهبد رحیمی معاون ارتشبد اویسی، فرماندار نظامی 
تهران در دفتر فرماندار نظامی تشــکیل شد. محور جلسه 
اعتراض مطبوعاتی ها بود مبنی بر اینکه خبرنگاران سعی 

در انتقال صحیح اخبــار تظاهرات و اعتراضات دارند اما 
فرماندهان نظامی با تماس هــای پی در پی با روزنامه ها 
اخبار را تکذیب می کنند. در پایان جلســه تصمیم گرفته 
شــد که خبرنگاران کیهان و اطاعات و دیگر روزنامه ها 
در فرمانداری نظامی مستقر شــوند و اخبار واصله را با 
هماهنگی فرمانداری منتشــر کنند. طبق این تفاهم صبح 
روز بعد )۱۸ مهــر ۱۳۵۷( خبرنگاران اطاعات و کیهان 
به فرمانداری نظامی رفتند تا خبر ها را همان جا پیگیری و 
تکمیل کنند و به روزنامه های خودشان بفرستند. در حالیکه 

خبرنگاران در حال کسب خبر بودند بر خاف توافق قبلی 
که با فرمانداری نظامی صورت گرفته بود، ۵ یا 6 سرهنگ 
نظامی در   همان لحظات وارد تحریریه کیهان و اطاعات 
شدند تا هیچ خبری بدون رویت آنان به حروفچینی ارسال 
نشــود. تحریریه کیهان دچار تشنج شــدند. خبرنگاران 
درگوشی با هم پچ پچ کردند. یکی آهسته گفت من دنبال 
خبر نمی روم. یکی هم بــا صدای بلند  گفت من از امروز 
کار نمی کنم. یکی هم با صدای بلند تر برای اینکه احتمالا 
سرهنگ ها هم بشــنوند، گفت: بچه ها باید اعتراض کنیم، 
باید اعتصاب کنیم. کارمندان از قسمت های اداری به سوی 
تحریریه راه افتادند. در قسمت فنی، حروفچین ها ماشین ها 
را خاموش کردند. خبر اعتصاب کیهان به اطاعات رسید، 
البته در روزنامه اطاعات در لحظات نخست بر سر پیوستن 
به اعتصاب کیهانی ها، اختاف نظر پیش آمد. پیش از آن 
گفت وگوی تلفنی علی باستانی، معاون سردبیر اطاعات 
با یکی از معاونــان فرماندار نظامی تبدیل به بحث تندی 
شده بود و صدای فریادهای باستانی را تعدادی از اعضای 
تحریریه شنیده بودند.وی در خصوص چگونگی پیوستن 
اطاعات و آیندگان به اعتصاب گفت: موقعی که کارکنان 
اطاعات متوجه اعتصاب کیهان شدند، ۸ صفحه از روزنامه 
تهیه شده و برای چاپ پاك گرفته بودند. یکی از اعضای 
موثر روزنامه اطاعات آنطور که برای من تعریف کرده با 
ماشین چی روزنامه که از چپ های سابق بود تماس گرفت 
و خواهش کرد که با اعتصاب کیهان، اگر روزنامه را منتشر 
کنیم آبروریزی می شود، بنابراین اطاعات هم به اعتصاب 
می پیوندد. من ساعت ۱۰و نیم صبح در آیندگان بودم که 
یکــی از کیهان تماس گرفت و گفــت ما امروز اعتصاب 
می کنیم. به هوشنگ وزیری سردبیر آیندگان گفتیم کیهان و 
اطاعات اعتصاب کردند باید ما هم به اعتصاب بپیوندیم. 
وزیری گفت نه صاح نیســت، باید مشورت کنم. عمید 
نائینی گفت وقت نداریم، همین الان باید تصمیم بگیریم، 
یک ســاعت بعد دیر می شــود، چون دنباله رو جریان 

می شویم. وزیری بالاخره پذیرفت و به این ترتیب آیندگان 
در کنار کیهان و اطاعات جزو شروع کنندگان اعتصاب 
مطبوعات شد. عصر آن روز)۱۹ مهر( کیهان و اطاعات 
و فردا صبح آن روز آیندگان منتشــر نشدند، البته تعداد 
اندکی از روزنامه های صبــح با بعضی از مجات که زیر 
چاپ بودند منتشر شدند. از غروب آن روز به سندیکای 
خبرنگاران و نویسندگان مطبوعات رفتیم و قرار شد هیاتی 
برای پیگیری مطالبات اعتصاب کنندگان تشــکیل شود.
گوران در ادامه گفت: در ســندیکا نامه ای تنظیم شد که 
حاوی درخواست های اعتصابیون مطبوعات بود. هیاتی که 
انتخاب شده بود، قرار شد با جعفر شریف امامی، نخست 
وزیــر وقت ماقات کند و در مذاکره با او درباره متن نامه 
به توافق برسند. مذاکرات ۳ روز طول کشید و روزنامه ها 
همچنان در اعتصاب بودنــد. در مذاکرات اولیه عده ای از 
وزرا بر این نظر بودند که دولت نمی تواند بیانیه ای صادر کند 
که دیگر سانسور نخواهد کرد. سرانجام در روز دوم توافق 
شد دولت متنی را تهیه و آزادی مطبوعات را تضمین کند. 
هیات با مراجعه به سندیکای نویسندگان و خبرنگاران نقطه 
نظرات دولت درباره تضمین آزادی مطبوعات را به اطاع 
جمع کثیری از اعتصابیون رساند. من هم به حاضران گوش 
می دادم که بحث می کردند فردا هیات منتخب در مذاکره با 
دولت به توافق نهایی دست خواهد یافت و دولت مجبور 
خواهد شــد بیانیه ای رسمی در این زمینه منتشر کند. من 
گزارشم را به پایان می رساندم که از میان حاضران عده ای 
گفتند دولت باید عین نامــه را تائید کرده و با اعتراف به 
اعمال سانسور، آن را لغو کند. من توضیحاتی درباره این 
پیشنهاد دادم و گفتم باید تفاهم کنیم. دوست نویسنده ام در 
روزنامه کیهان به من گفت گوران سفسطه نکنید، دولت باید 
عیــن این قطعنامه را بپذیرد. من نامه را از جیبم درآوردم 
و به زمین انداختم و گفتم من نامه رسان نیستم. معتقد بودم 
در فرآینــد مذاکره با دولت امکان این هســت که »را« و 
»واو« کم و زیاد شــود، خواسته ها برای رسیدن به توافق 
دوجانبه کمی تغییر و تعدیل کند، اگر می گفتیم دولت عین 
چیزی را که می خواهیم باید بپذیرد در آن صورت مذاکره 
معنا ندارد. روز بعد به دفتر نخست وزیری رفتیم، شریف 
امامی )نخست وزیر(، دکتر محمدرضا عاملی تهرانی وزیر 
اطاعات و جهانگردی و منوچهر آزمون وزیر مشــاور 
کابینه در جلســه شرکت کردند و در پایان تصویب کردند 
که دولت از آن پس سانسور نخواهد کرد. پس از سه روز 
اعتصاب و جلسات روزانه در سندیکا، با موافقت دولت با 
پایان سانسور به روزنامه برگشتیم. در تحریریه آیندگان در 
جمع کارکنان و خبرنگاران گفتم بالاخره دولت تعهد کرد 
سانســور نکند، از این به بعد وظیفه ما مشکل تر می شود. 
اینطور نیست که هر خبری را چاپ کنیم، صاح اینست که 
در انعکاس و انتشار اخبار بیشتر دقت کنیم، حساسیت های 
دولت درباره دربار و ارتش را تا جایی که ممکن اســت 
تحریک نکنیم. عقیده ام این بود و هست که فرد آزاد تر باید 
دقیق تر شود. گفتم بعد از اینکه از خفقان درآمدیم صاح 
نیست گرفتار آزادی افسارگسیخته شویم، اعتراضات مردم 

باید به سرانجام برسد و نباید با تندروی به آن ضربه زد.
ادامه دارد ...
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مطبوعات
از ۱۴ آبان ۱۳۵۷ تا ۱۶ دیماه این سال ، ایران فاقد روزنامه بود

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

 - قسمت اول

مطبوعــات  عمومــی  تاریــخ  در 
)تاریــخ جهانــی رســانه هــا(، از 
این اعتصاب به عنــوان طولانی 
ترین و موثرترین اعتصاب اهل 
قلــم در طول تاریخ 350 ســاله 

روزنامه نگاری یاد شده است
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